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گروه خبر // نماینده مردم بندرعباس در مجلس شورای اسلامی گفت  : در برهه کنونی که مشکلات 
اقتصادی دنیا را تحت الشــعاع قرار داده است اهمیت بخش خصوصی و نقش آن در رونق اقتصاد 

بیش از هر زمان دیگری احساس می شود.
    به گزارش خبرنگار دریا ؛  احمد مرادی  در دیدار با ریاســت اتاق بازرگانی هرمزگان اظهار داشــت: 
 با توجه به شــعار سال که تکیه اصلی آن بر رفع موانع تولید اســت اما متاسفانه مسیر تولید در هرمزگان 

 علــی رغم ظرفیت های طلایی این اســتان هموار نیســت.وی افزود: بانک ها از یک ســو  و قوانین و 
بخشنامه های مخل کننده از سویی دیگر تولیدکنندگان را در تنگنا قرار داده است. 

    مــرادی با بیان اینکه اتاق بازرگانــی بندرعباس جایگاه واقعی خود را در اســتان به خوبی پیدا کرده
 اســت، از تلاش های بی وقفه ریاســت اتاق بازرگانی بندرعباس در راستای شکوفایی اقتصادی استان 

تقدیر کرد.

1

2

دستور استاندار هرمزگان 
به مدیران کل دستگاه های اجرایی ؛

دیدارهای چهره  به چهره 
مدیران با مردم 

الزامی است

تأمین سوخت جایگزین 
نیروگاه ها و صنایع 

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد

توقیف ۴ شناور صید 
ترال در خلیج فارس 
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گروه خبر // اســتاندار هرمزگان با صدور بخشنامه ای 
به مدیران کل دســتگاه های اجرایی استان هرمزگان 
دستور داد ، ملاقات و دیدارهای چهره به چهره مدیران 
با مردم در روزهای سه شنبه در راستای سیاست های 

دولت مردمی، برگزار شود. 
   در بخشــنامه »مهدی دوســتی« اســتاندار هرمزگان به 
مدیران کل دســتگاه های اجرایی اســتان آمده است: »با 
عنایــت به اینکه برقراری ارتباط دو ســویه بین دولتمردان 
و مــردم، جزئی از حقوق متقابل بین آنهاســت و بی تردید 
رسالت تمام دســتگاه های اجرایی پاسخگویی به مطالبات 
مردم اســت، لذا در راستای سیاســت های دولت مردمی 

 و بــه منظور تســهیل و تســریع در دریافــت و پیگیری 
درخواســت ها و مشکلات مردمی، همچنین جهت افزایش 
 مسئولیت پذیری، اعتماد عمومی، سلامت اداری، صیانت از 
حقوق و جلــب رضایتمندی مردم، برگــزاری دیدارهای 
 چهــره به چهره با مردم در روزهای ســه شــنبه، لغو کلیه 
ماموریت ها و جلسات غیرضروری در روزهای سه شنبه به 
منظور ارج نهادن به حقوق شهروندی و تکریم ارباب رجوع، 
ارســال گزارش ملاقات های مردمی به اداره کل بازرســی 
اســتانداری، برنامه ریزی برای حضور در مرکز سامد استان 
به منظور ارتباط مستقیم و بی واسطه با مردم از طریق تلفن 
۱۱۱ و بهره برداری از نقطه نظرات، پیشــنهادات و انتقادات 

آنان، مورد انتظار است.همچنین اداره کل بازرسی استانداری 
موظف اســت، به منظور بررســی نحوه برگزاری جلسات 
ملاقات مردمی در روزهای سه شــنبه، بازدیدهای سرزده از 

دستگاه ها به عمل آورد.
  نظارت بر حســن اجرای این بخشــنامه بر عهده معاونت 
توسعه مدیریت و منابع و اداره کل مدیریت عملکرد، بازرسی 
و امور حقوقی اســتانداری می باشــد.به گزارش ایسنا ؛ با 
توجه به ضرورت ارتباط دوسویه و مستمر مردم با مجموعه 
دولت، ســامانه ارتباط مردم با دولت )۱۱۱(، شــماره تلفن 
۰۷۶۳۳۶۱۰۵۸۴، کد دستوری # ۱ * ۳۱۲۲ * ۶۶۵۵ * 
و سامانه پیامک ۵۰۰۰۵۹۹۶۹۹۶، آماده دریافت شکایات، 

انتقادات، پیشنهادات مردمی است. 
  همچنین امکان ارتباط مستقیم با استاندار هرمزگان، ارسال 
پیشنهادات و انتقادات، ثبت شکایت در سامانه وزارت کشور 
و استانداریها و ارتباط مستقیم با رئیس ستاد کرونا هرمزگان 
در پرتال اطلاع رســانی اســتانداری هرمزگان فراهم شده 

است.«

دستور استاندار هرمزگان به مدیران کل دستگاه های اجرایی ؛

دیدارهای چهره به چهره مدیران با مردم الزامی است

معاون فرماندار بندرعباس خبر داد 
ممنوعیت برپایی هرگونه تجمع در بندرعباس 

بدون مجوز مرکز بهداشت 

تعمیرات اساسی چهار واحد عملیاتی 
شرکت پالایش نفت بندرعباس 
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توقیف ۱۸ دستگاه خودروی سواری 
حامل سوخت قاچاق در بندرعباس

 کیفیت ورود فاضلاب بندرعباس 
به دریا در حال نوسان

رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس مطرح کرد

اتاق بازرگانی بندرعباس
 مورد اعتماد بخش دولتی و خصوصی
  استفاده از ظرفیت های طلایی و تجاری استان هرمزگان نباید در پوشش بخشنامه ها و قوانین دست و پاگیر مورد غفلت واقع شود

ادامه در همین صفحه

هشدار هواشناسی 
برای شرایط جوی هرمزگان

استخدام
به یک خانم موجه جهت کار در دفتر بیمه 

نیازمندیم
شماره تماس : 09029196249

ماهی ، میگو و گوشت ، غذاهای لاکچری
صفحه 2را بخوانید

ادامه از تیتر یک // 
   وی افــزود: میــزان تاثیرگــذاری اتاق 
بازرگانی هرمــزگان در برهه کنونی قابل 
مقایســه با دوره های قبلی نیست و اینکه 
اتاق بازرگانی بندرعبــاس مورد وفاق و 
اعتماد بخش دولتــی و بخش خصوصی 
اســت.نماینده مردم بندرعباس در مجلس 
شــورای اسلامی بیان داشــت: استفاده از 
ظرفیت هــای طلایی و تجاری اســتان 
هرمزگان نباید در پوشــش بخشنامه ها و 
قوانین دســت و پاگیر مــورد غفلت واقع 
شود.رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان نیز در 

ادامه این نشست، بیان داشت: خوشبختانه 
اتاق توانســته اســت در ایــن مدت یک 
 سال و نیم دســتاوردهای بسیار خوبی در 
بخش های مختلف داشته باشد.محمدرضا 
صفا بیان داشــت: ما امروز در بسیاری از 
بخش ها دارای رتبه و جایگاه استانی و ملی 
هستیم که این مهم جز با همت و همراهی 
مسوولان و تلاش مجدانه و پیگیری های 
بخش های مختلف اتاق محقق نمی شد.وی 
 افزود: اتــاق بازرگانی هرمزگان با تقویت 
بخش هــای مختلف خود و با تشــکیل 
کمیســیون های متعدد توانســته اســت 

مشــکلات و موانع بخش خصوصی را در 
حد قابل توجهی بــا حمایت و همکاری 

مســوولان برطرف سازد که امید است این 
رویه همچنان ادامه یابد.

رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس مطرح کرد

اتاق بازرگانی بندرعباس ، مورد اعتماد بخش دولتی و خصوصی

آگهی مزایده عمومی بوفه بیمارستان صاحب الزمان )عج( 
 بیمارســتان صاحب الزمان )عج( بندرعباس در نظر دارد بوفه خود را از طریــق مزایده عمومی واگذار نماید . لذا متقاضیان 
می توانند از تاریخ 1400/08/04 الی 1400/08/05 جهت دریافت مدارک و اوراق مزایده به دفتر مدیریت مالی بیمارستان 

صاحب الزمان )عج( مراجعه نمایند . 
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شهردار منطقه یک بندرعباس تغییر کرد 
  گروه خبر // با حکم شــهردار بندرعباس، جواد چشــم براه به 
عنوان شهردار منطقه یک بندرعباس معرفی شد.  با حکم مهدی نوبانی 
شهردار بندرعباس و در مراسمی جواد چشم براه به عنوان سرپرست 
و مدیر شــهرداری منطقه یک بندرعباس معرفی کرد.تا پیش از این 
مهدی رنجبری شهردار منطقه یک بندرعباس بود.نوبانی در این مراسم 
در اظهاراتی با بیان این که اعتماد فرصتی اســت برای خدمت در راه 
خدا و مردم شــهر بندر عباس قدر شناس مدیران خدمتگذار هستند، 
 افــزود: روحیه  جهادی و تلاش و کوشــش همیشــه ثمر بخش و 
پاسخ گوی مردم  است و مدیران شهری باید از اینکه فرصتی به آنها  
داده می شود استفاده کنند و خود را به معنای واقعی خدمتگزار مردم  
بدانند. به گزارش فارس ، شهردار بندر عباس در رابطه با اولویت های 
کاری در منطقه یک و شهر بندر عباس اظهار داشت: خدمت رسانی 
به مردم، اســتفاده از همکاری و خدمات سایر دستگاه های شهر در 
جهت خدمات رســانی، منظر و مبلمان شهری و جذب اعتبارات و 
افزایش مشارکت مردمی، جذب سرمایه گذاری و شایسته سالاری و 
استفاده از نیروهای متخصص شهرداری از مهمترین اولویتهای کاری 

این منطقه است.

هشدار هواشناسی برای شرایط جوی هرمزگان
 گروه خبر // معاون اداره کل هواشناسی هرمزگان با اعلام وضعیت 
هشدار سطح زرد گفت: از دوشنبه تا پنجشنبه هفته جاری ناپایداری 
وضعیت جوی در اســتان گزارش شده است. کیانوش عارفی افزود: 
 گذر امواج ناپایدار از جنوب شــرق کشــور، موجب بارش پراکنده 
همراه با رعد وبرق و افزایش ســرعت بــاد و احتمال بالا آمدن آب 
رودخانه های فصلی و گردوخاک در مناطق شرقی و مرکزی و برخی 
نقاط دریایی هرمزگان می شــود.وی بیان داشت: با توجه به احتمال 
وقوع بارش، رفت و آمد و توقف در حاشیه رودخانه های فصلی در 
مناطق شرقی هرمزگان با احتیاط های لازم صورت گیرد.به گزارش 
ایسنا ؛ معاون اداره کل هواشناسی هرمزگان اظهارداشت ازامروز سه 
شنبه با وزش بادهای جنوب شرقی، مناطق دریایی استان هرمزگان 
کمی مواج می شــود و این شرایط تا پایان هفته ادامه دارد.وی اضافه 
کرد: در این مدت نوسانات دمایی در هرمزگان تغییر یک تا ۲ درجه ای 

را نشان می دهد.

خبر خوش به اهالی محله شمیلی ها
  گروه خبــر // فاطمه جراره گفت: مهمتریــن دغدغه جوانان 
محله شمیلی ها رفع شد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس شورای 
اســلامی شهر بندرعباس بیان کرد: محله شــمیلی ها فاقد فضای 
 سبز، پارک،  فرهنگسرا و زمین ورزشی است. جراره تصریح کرد: 
خدمات دهی به محلات کم برخوردار اولویت اصلی شــهرداری و 
ادارات مرتبط باشد.جلسه رفع مشــکل واگذاری زمین فوتبال به 
اهالی محله شــمیلی ها به ریاست فاطمه جراره و با حضور مهدی 
نوبانی شــهردار بندرعباس ، مهندس نیک پرور مدیر کل اموال و 
املاک بنیاد مستضعفان استان و نمایندگان محله شمیلی ها در محل 
دفتر رئیس شورا برگزار شد.رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس 
 در این جلســه اظهار داشت: شــهرداری و بنیاد مستضعفان نگاه 
ویژه ای به محلات کم برخوردار خصوصا محله شــمیلی ها داشته 
باشند لذا این محله فاقد هرگونه خدمات اولیه شهری است.وی گفت: 
 یکی از دغدغه ها و درخواســت های اصلی اهالی و جوانان محله 
شمیلی ها که از چندین ســال قبل پیگیر آن بودند واگذاری زمین 
ورزشی بود که از دیرباز در آن فوتبال بازی می کردند که خوشبختانه 
 در جلســه مصوب کردیم زمین مذکور توســط بنیاد مستضعفان 

آماده سازی و به معتمدین این محله واگذار شود.

خبر

خبری
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سرمقاله

  در هرمزگان که استانی ساحلی است و بندرعباس که شهری بندری 
اســت و انتظار می رود قیمت آبزیان ارزان تر از شهرهای دیگر کشور 
باشد، اما نه تنها در این سالها شنیده می شود ماهی و میگو در بندرعباس 
گران تر از سایر مناطق کشور عرضه می شود، که این نابسامانی قیمتی 
باعث شده سال ها بسیاری از بومی ها نتوانند ماهی و میگو بخرند و 
آبزیان بخصوص از نوع گوشــتی آن از سفره غذایی شان حذف شده 
است. البته در ســال های اخیر این معما که بارها مطرح شده را هیچ 
مسئولی حل نکرد که چرا آبزیان در بندرعباس گران تر از سایر شهرهای 
کشور است و چرا اینقدر گران است؟ البته گاهی بحث قاچاق ماهی به 
کشورهای حوزه خلیج فارس مطرح می شد و گاهی بی مدیریتی ها 
و... . چند سال قبل که بازار ماهی فروشان جدید بندرعباس افتتاح شد، 
مســئولان وعده دادند بندر صیادی و بازار ماهی فروشان به همدیگر 
چسبیده و واسطه ها حذف شــده و گرانی ماهی و میگو را نخواهیم 
داشت که متاسفانه این وعده هیچگاه عملیاتی نشد. در سال گذشته با 
ورود دستگاه قضایی ، شاهد بودیم که مدتی قیمت انواع آبزیان هر روز 
اعلام واطلاع رسانی می شد وبه رسانه ها نیز اعلام می گردید که ادامه 
نیافت. از یک طرف توصیه می شــود که شهروندان حداقل یک روز 
درمیان یا هفته ای دو مرتبه انواع آبزیان را در سفره غذایی شان داشته 
باشند و از آن طرف شرایط بگونه ای رقم خورده است که بسیاری از 
مردم حتی ماهی دو وعده در ماه هم نمی توانند ماهی گران بخورند. در 
 این بخش انتظار می رود کارگروه نظارتی بر قیمت آبزیان تشکیل شده و 
واسطه ها حذف و ماهی را مستقیم در اختیار مردم و با کمترین قیمت 
قرار دهند. همچنین بایستی ادوات صید را در اختیار صیادان قرار دهند 
واز آن طرف از قاچاق آبزیان هم جلوگیری شود. چند سال قبل اعلام 
شد شــیلات به چند کشــتی مجوز صید داده تا صیدش را از طریق 
فروشگاه شیلات بندرعباس در اختیار شهروندان قرار دهد که ماهیان 
منجمد این کشــتی ها با کیفیت و قیمت بسیار مناسب در چندمرحله 
عرضه شد  و پس از آن ادامه نیافت و بنظر رسید این شیوه نیز ترفندی 
بود برای اخذ مجوز صید از شیلات و چندان منفعتی برای مردم نداشت.
موضوع دیگر گرانی گوشت در استان است که در سال گذشته هم بارها 
گزارش هایی را رسانه ها منتشر کردند و برخی از گوشت فروشی ها 
اعلام کردند که اگر اجازه دهند گوشت را از سایر استان ها وارد کنیم، 
قیمت آن بین ۲۰تا ۳۰ درصد ارزان تر می شود که متأسفانه انحصار در 
این بخش اجازه وارد کردن گوشت از استان های دیگر را نداد و همین 
موضوع باعث گرانی گوشت بود و از آن طرف گوشت منجمد که بسیار 
ارزان تر بود هم توسط اداره کل پشتیبانی امور دام توزیع نشد. مرغ هم 
که گران شــد و بازار سیاه داشت و این موضوع باعث شد که بسیاری 
از خانواده های متوسط و محروم نتوانند مرغ هم بخرند و محرومان که 
سال هاست از ماهی، گوشت و مرغ خداحافظی کرده اند. انتظار می رود 
استاندار و ستاد تنظیم بازار در این حوزه تصمیمات مناسبی را اتخاذ کنند 
تا تعداد بیشتری از هرمزگانی ها بتوانند ماهی و میگو و گوشت ومرغ 
را میهمان ســفره شان کنند واز تداوم افزایش سوء تغذیه و عقده شدن 
مصرف این غذاها برای خیلی ها جلوگیری شود واین غذاها به عنوان 

غذاهای لاکچری به هرمزگانیها مطرح نشود.
    علی زارعی

ماهی، میگو و گوشت ، غذاهای لاکچری

 گروه خبر //  نماینده ولی فقیه در اســتان هرمزگان 
گفت: موج وحدت مسلمانان باید آنقدر قوی باشد که 
تمام دشمنان دست به دهان بمانند و در حیرت این 

وحدت بمانند. 
   حجت الاســلام والمسلمین عبادی زاده افزود: پیامبر 
گرانقدر اسلام همیشه از وحدت بین مسلمانان مراقبت 
می کرد و اجازه نمی داد أنصار و مهاجرین با ســخنان 
منفی باعث تفرقه بین یکدیگر شوند.وی اظهار کرد: ما هم 
باید همینگونه رفتار کنیم و اجازه ندهیم دشمنان اسلام و 

انقلاب زمینه تفرقه بین مســلمانان را ایجاد کنند؛ پیامبر 
گرامی اســلام در میان مسلمانان عهد اخوت و برادری 
را وضع کرد.امام جمعه بندرعبــاس عنوان کرد: پیامبر 
اسلام حتی برای جلوگیری دشمنی یهودیان و مسلمانان 
 منشور مدینه النبی را وضع کرد که کمک زیادی به کاهش 
جنگ ها کرد و به نظر بنده این منشور اولین قانون اساسی 

اسلام است.
  حجت الاسلام و المسلمین عبادی زاده بیان کرد: سیره 
پیامبر اسلام در همه عرصه ها برای ما به مثابه الگو برای 

تمامی مسلمانان اســت، امت اسلام باید وحدت داشته 
باشد.

  نماینده ولی فقیه در اســتان هرمزگان تصریح کرد: در 
امت واحده وجود امام و راهنمایی الزامی اســت، امروز 
جامعه اسلامی ایران زیر سایه یک امام است که این امام 
بوجود آورنده و حفظ کننده وحدت میان مسلمانان است.

به گزارش ایســنا ، وی در پایان خاطر نشان کرد: موج 
وحدت مسلمانان باید آنقدر قوی باشد که تمام دشمنان 

دست به دهان بمانند و در حیرت این وحدت بمانند.

پشت پرده سیاست 

  
در ســوی مقابل، علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی در توئیتی با لحنی 
تهدید آمیز نوشت: رژیم صهیونیستی به جای اختصاص بودجه ۱.۵ میلیارد دلاری 
برای شرارت علیه ایران به فکر تامین ده ها هزار میلیارد دلار بودجه برای بازسازی 
خســارت های ناشی از پاسخ کوبنده ایران باشد. چندی پیش کانال ۱۲ تلویزیون 
اسرائیل فاش کرد تل آویو ۱.۵ میلیارد دلار برای تقویت قابلیت حمله به تاسیسات 
هسته ای ایران، از جمله تاسیسات زیرزمینی پیش بینی کرده است.اروپایی ها هم که 
همچنان بی فایده و بی اثر در این میانه دست و پا می زنند ، به جای فشار به آمریکا 
به عنوان طرفی که با نقض برجام از آن خارج شده ، به ایران فشار می آورند . روز 
گذشته سخنگوی وزارت خارجه فرانسه با بی اعتنایی به عدول طرف های غربی از 
تعهدات شان در برجام از ایران خواسته »همکاری تمام و کمال« در این توافق را از 
سر بگیرد.»آنی کلیر لگند«، سخنگوی وزارت خارجه فرانسه در یک نشست خبری 
آنلاین گفت: »ضروری و حیاتی است که ایران به فعالیت  های بی سابقه اش که ناقض 

توافق است پایان دهد و فوراً همکاری تمام و کمال را از سر بگیرد.«
طنین های متفاوت یک سیلی در فضای مجازی 

ماجرای تلخ سیلی خوردن استاندار جدید آذربایجان شرقی از جنبه های گوناگون 
روان شناختی ، جامعه شناسانه، طنز و... مورد توجه کاربران فضای مجازی قرار 
گرفت . در شنبه ای که گذشت مراسم تودیع و معارفه استاندار جدید  آذربایجان 
شرقی برگزار شد. مراسمی که شبیه دیگر مراسم تودیع و معارفه معمول نبود و با یک 
سیلی جنجالی به استاندار جدید حسابی حاشیه ساز شد. موضوعی تلخ و البته  قابل 
تامل که مثل یک بمب در فضای مجازی صدا کرد و واکنش های مختلفی به همراه 
داشت. ماجرا از آن قرار بود که سردار »زین  العابدین رضوی خرم« استاندار جدید 
آذربایجان شرقی در حالی که خود را آماده سخنرانی می کرد ناگهان فردی به روی 
سن آمد و یک کشیده محکم به صورت او نواخت و بلافاصله با حضور عوامل در 
صحنه فرد ضارب به بیرون از مراسم برده شد. در این بین ، روایت های متفاوتی در 
خصوص انگیزه ضارب در خبرها مطرح شد؛ استاندار جدید و خبرگزاری فارس 
مدعی شــدند که واکسیناتور همسر ضارب یک مرد بوده و همین موضوع باعث 
ناراحتی او شده و ضارب نیز ناراحتی اش را سر استاندار جدید خالی کرده است و 
از سوی دیگر بعضی رسانه ها نیز برکناری او از سمت شغلی اش را دلیل این حادثه 
اعلام کردند. دلایلی که به نظر نیاز به شفاف سازی بیشتری دارد .کاربری با اشاره 
به این که فرد ضارب سابقه نظامی داشته و بعید است تنها به دلیل این که واکسیناتور 
همسرش یک مرد بوده، نه به مسئول مرکز درمانی  یا مسئول بهداشت استان بلکه 
به استاندار جدید سیلی زده باشد، نوشت:» یک نظامی با سابقه چَک زده به صورت 
استاندار جدید آذربایجان شرقی اونم در روز معارفه استاندار. بعد اعلام می شه دلیل 
این کار این بوده که فردی نامحرم به همسر آقای پاسدار واکسن زده و ایشون غیرتی 
شده! بر فرض که دلیلش این بوده، باید به استاندار قبلی چک می زد، نه استانداری 
که هنوز شروع به کار نکرده«.جالب این جاست که برخی از رسانه های ترکیه در 
قالب دامن زدن به  گرایش های  پان ترکی با ماهیگیری از این آب گل آلود،در حال 
پخش خبر جعلی هستند که فرد ضارب برای این که استاندار فارسی حرف می زده، 
به او چک زده! دراین بین اما واکنش های کاربران فضای مجازی و بررســی این 
حادثه  از جنبه های گوناگون  روان شناختی و جامعه شناسانه نیز جالب توجه بود.

معمای برجامی با نام » به زودی«
امیرعبداللهیــان باز هم از عبارت »به زودی« برای از ســرگیری مذاکرات با۱+ 
۴اســتفاده کرد،اولیانوف با کنایه به این گفته درخواســت ایران برای ضمانت از 
 بایدن را منطقی دانست و رئیسی نیز گفت، مشکل در طرف مقابل است که تصمیم 
 نمی گیرد روزی نیســت کــه گمانه زنی و خبری در خصــوص آینده مذاکرات 
هســته ای میان ایران و ۱+۴ و آمریکا در رسانه ها منتشر نشود اما پاسخ ایران 
همچنان » به زودی«  اســت که از طرف حسین امیرعبداللهیان وزیر امورخارجه 
کشورمان گفته می شود ، اصطلاحی که  به نظر می رسد دلیل و فلسفه خاص خود را 
دارد. حالا البته این ابهام  باعث نگرانی و گلایه روس ها شده و اولیانوف نماینده این 
کشور در آژانس هم با طعنه دنبال کسی است که » به زودی « را برایش معنی کند . 
با این حال به نظر می رسد سیاست تاخیری جمهوری اسلامی برای آغاز مذاکرات  
برمبنای استراتژی خاصی پیش می رود . بخشی از این دلیل را سید ابراهیم رئیسی 
در ملاقات عید میلاد پیامبر اسلام)ص( در بیت رهبری بیان کرد و گفت مشکل از 
آمریکا و غرب است که نمی توانند تصمیم گیری کنند. رئیس جمهور عملا توپ را 
به میدان غرب انداخت و گفت :  ما به آن چه تعهد کردیم پایبندیم اما آن چه آمریکا 
و اروپا را گرفتار کرده ناتوانی در  تصمیم گیری است. ما تصمیم گرفتیم و تصمیم 
ما آن است که به تعهدات مان عمل کنیم و تاکنون هم پایبند بودیم الان مشکل در 
طرف مقابل است که تصمیم نمی گیرد. آن ها در تصمیم گیری خود گرفتار هستند 
و باید خود را از این گرفتاری نجات دهند .روز پنج شنبه هم حسین امیرعبداللهیان 
وزیر خارجه کشورمان ملاقاتی با »خسرو ناظری« دبیرکل جدید سازمان همکاری 
اقتصادی اکو داشــت. این ملاقات بهانه ای شد تا امیرعبداللهیان بار دیگر بر »به 
زودی«  تاکید کند. وی با اشــاره به گفت وگوهای اخیر ایران با اتحادیه اروپایی 
در تهران و ادامه آن در بروکســل اظهارکرد: به زودی مذاکرات هسته ای با ۴+۱ 
از سر گرفته خواهد شــد.این سخنان وزیر خارجه کشورمان بار دیگر با واکنش 
میخائیل اولیانوف، نماینده روسیه در سازمان های بین المللی مستقر در وین همراه 
شــد و وی در توئیتی با کنایه نوشت: » »به زودی«؛ کسی می داند این، در عمل به 
چه معناست؟«با این حال وی در توئیت دیگری درخصوص درخواست ایران از 
آمریکا برای ضمانت عدم خروج دوباره از توافق هســته ای، در حساب توئیتری 
خود نوشت: »فکر می کنم این مسئله به مذاکرات بستگی دارد. این خواسته ایرانیان 
منطقی و قابل توجیه به  نظر می رسد. این ]خواسته[ نه  تنها با عرف دیپلماتیک بلکه 
با عقل ســلیم ابتدایی نیز همخوانی دارد«.اما در حالی که رافائل گروسی مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی همچنان در  سکوت در برابر تهدید رسمی و علنی 
رژیم صهیونیستی علیه تاسیسات هسته ای کشورمان به سر می برد و موضع گیری 
نداشته، در مصاحبه با شبکه »ان بی سی نیوز« بار دیگر ابراز امیدواری کرد بتواند 
به زودی با وزیر خارجه جمهوری اسلامی ایران دیدار و گفت وگو کند و این دیدار 
را بسیار بااهمیت خواند. وی همچنین بدون اشاره به خرابکاری صورت گرفته در 
تاسیسات هســته ای کرج مدعی شد، برنامه نظارت آژانس اتمی در ایران بعد از 
آن که تهران درخواســت تعمیر دوربین ها در یکی از تاسیسات کلیدی را رد کرد، 
دیگر کامل نیست و این احتمال را ایجاد می کند که جهان هرگز قادر به بازسازی 

تصویری از آن چه ایرانی ها انجام داده اند، نباشد.

کاربری در این باره نوشــت:»مهم تر از ســیلی زدن به صورت استانداری که 
هنوز سخنرانی معارفه خود را آغاز نکرده، اظهار خرسندی کاربران شبکه های 
اجتماعی با گرایش های سیاســی مختلف از این اتفاق نادر است.باید بررسی 
کرد چه نوع بازنمایی از واژه مدیر در ذهن کاربران اســت که چنین موضوعی 
ســبب شــعف آن ها یا حتی شهروندان می شــود؟«. همچنین کاربر  دیگری 
نوشت:» برخورد فیزیکی در مراســم معرفی استاندار آذربایجان شرقی مایۀ 
تأسفِ بسیار است. این نوع برخوردها نشانۀ خشم متراکم و همراه با از دست 
رفتنِ تاب آوری قشری از ایرانیان در فقدان راهکار تعریف شده ای برای تعامل 
مدنی بین اجزای جامعه و حکومت اســت. از این قبیل برخوردها با هر فرد و 
به هر انگیزه ای، نباید به شوق آمد و خوشحال شد؛ چون اگر رسم شود، رسم 
بدی خواهد شــد با پیامدهایی مهیب.« واکنش ها اما به همین جا ختم نشد و 
کاربرانی هم بودند که این رفتار را هنجارشــکنانه توصیف کردند و خواستار 
برخورد قانونی با ضارب شدند؛ کاربری در این باره نوشت:» هیچ وقت تحت 
هیچ شرایطی هیچ کجا از ســیلی خوردن و تحقیر نماینده و نماد حکومت و 
دولــت و مملکت تون، حتی اگر نه رقابت بلکه رابطه ای در حکم کارد و پنیر 
دارید خوشحالی نکنید!«. کاربر دیگری هم نوشت:» استاندار جدید آذربایجان 
شرقی را نمی شناسم. اما ســپاهی بودن ضارب سیلی به صورت او نباید مانع 
مجازات و برخورد جدی شود. قرار نیست هر کسی حکم صادر کند و خودش 
هم مجری حکمش شود. اگر این فرهنگ وحشیانه خودسری باب شود، مردم 
عادی هم در امان نخواهند بود. چون ترویج بی قانونی است.« در کنار کاربرانی 
که خواســتار برخورد با سیلی زننده و حاکمیت قانون در اتفاقاتی از این قبیل 
شده بودند، کاربرانی هم با اشاره به این که اگر عکس این ماجرا اتفاق می افتاد،  
ما شــاهد چه واکنشی از سوی دستگاه های نظارتی و امنیتی بودیم؟ به انتقاد 
 از آن ها پرداختند. به عنوان نمونه کاربری با اشاره به ماجرای جنجالی سیلی 
علی اصغر عنابستانی نماینده مردم سبزوار به حامد اکبری سرباز راهور نوشت:» 
از باب ایجاد وحدت رویه قضایی، خوبه هر حکمی به عنابستانی داده شد، عینا 
برای ســیلی زننده به استاندار آذربایجان شرقی هم  تکرار بشه.« کاربری هم 
با اشــاره به این که استاندار جدید پس از سیلی خوردنش گفته بود که بیشتر 
از این ها را در ســوریه از داعشی ها خورده است، نوشت: » سردار خرم! این 
که شــما فرد ضارب را بخشیدید نشان از بزرگواری و سعه صدر شماست، اما 
آیا بهتر نبود که یک هموطن ایرانی را با یک داعشــی مقایسه نمی کردید؟!«. 
البته طنز پردازی های کاربران فضای مجازی نیز چاشــنی جنجال ســیلی به 
استاندار شد و بعضی کاربران با انتشار تصویر چند  موتورسوار با کلاه کاسکت 
نوشتند:» مراسم تودیع و معارفه استانداران بعدی با کلاه کاسکت برگزار خواهد 
شد!« همزمان،سعید جلیلی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز در صفحه 
شخصی خود نوشــت:» زین العابدین خرم رضوی با سابقۀ مجاهدت در دفاع 
مقدس و شش ماه مقاومت ستودنی و هوشــمندانه در اسارت تکفیری ها در 
سوریه، با کف نفس اشترگونۀ در پیشگاه خدا و مردم عزیزتر شد« .اکانتی در 
توئیتر  منسوب به وزیر کشور نیز در توئیتی نوشت :» مسئول در نظام مقدس 
جمهوری اسلامی چون در راه خدمت به بشریت و مخلوقات خدا و به خاطر 

رضای حق تعالی در خدمت مخلوق است، از سیلی و توهین  نمی هراسد«.

تازه های مطبوعات
 اعتمــاد- عباس عبدی در این روزنامه نوشــت:  »همان طــور که مرگ ومیر 
 با بستن کمربند ایمنی صفر نمی شــود، با واکسن هم صفر نخواهد شد. کاهش

  ابتلا و مرگ ومیر برای اجباری کردن،کافی اســت. با چند نمونه که واکســن 
 زد و مُرد یا مبتلا شــد، نمی توان اجباری کردن واکسیناســیون را زیر سوال

  برد«.
شرق- این روزنامه نوشت: اصولگرایان با فراغ بال و اعتماد به نفسِ نشئت  گرفته 
از قدرت دولتی و مجلســی، فکر می کنند قادرند وضعیت را بسامان کنند و با 
حذف رقبا و مخالفان و با یک چوب راندن آنان و با محدودســازی سیاسی و 
اجتماعی و با اتکا به این که در غیاب هژمونی می توانند با اقتدار مردم را اقناع 

سازند ، در حالِ تحکیم مواضع خود هستند.
آرمان ملی – این روزنامه در گزارشــی با عنوان »مگر نمی خواستید تصویب
FATF به نام شما سند بخورد؟« نوشت: با روی کار آمدن دولتی اصولگرا تمام 
مسائل و توافقاتی که در دولت حسن روحانی با چالش و مشکل مواجه بود از 
جمله برجام و FATF در دولت بعدی به راحتی تصویب خواهد شد. امیدها بر 
این بود که با تمام انتقادات حداقل در این دولت این مسائل چالشی حل و فصل 
 FATF شــود. اما هر چه رو به جلو رفتیم نه برجام پیشــرفت کرد و نه لوایح

بررسی و تعیین  تکلیف شد.
جمهوری اسلامی- این روزنامه با اشــاره به خبر به رسمیت شناختن طالبان 
توســط روسیه، نوشت: نظام جمهوری اسلامی را نباید با رژیم حاکم بر روسیه 
مقایسه کرد. روسیه یک رژیم فاقد آرمان های ارزشی و انسانی است که منافع 

خود را در چارچوب مادیات صرف جست وجو می کند.
تجارت فردا- مســعود نیلی،اقتصاددان به این نشریه گفت:هیچ زمانی به اندازه 
الان وضعیت اقتصاد کشور را خطرناک ندیدم. از سال ۳۸ تا ۹۰ یعنی به مدت 
۵۲ سال فقط دو بار در سال های ۷۳ و ۷۴ تورم بالای ۳۰ درصد داشتیم و در 
دهه ۹۰ چهار بار و اکنون با تورمی سنگین ۱۴۰۰ را آغاز کردیم.سیلی در راه 

است که می تواند همه ما را ببرد.

انعکاس
بهار نیوز مدعی شد: رسانه های آذربایجان گزارش دادند که چندین وب سایت 
تبلیغات دینی »متمایل به جمهوری اسلامی« و همچنین چندین کانال یوتیوبی 

سریال های دینی نیز در این کشور مسدود شده است.
 فردانیوز نوشــت: اسنودن ســومین توئیت فارســی خود را منتشر کرد و از 
 دست کم گرفتن ســطح فعالیت در توئیتر فارسی گفت! این  توئیت ها تا همین  

جا هم بســیار مورد توجه بوده و باید منتظر ماند و دیــد که در ادامه به کجا 
می انجامد. به خصوص که کاربران ایرانی با توجه به پیشــینه اســنودن تصور 
می کنند او و موسس ویکی لیکس در حال مقدمه چینی  برای یک گزارش ویژه 

هستند!

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان گفت: تأمین 
ســوخت مایع با اولویت نیروگاه ها و ســپس 
صنایعی که امکان استفاده از سوخت جایگزین 
 را دارنــد در حال انجــام اســت و امیدوارم 
بتوانیم پیک زمستانی را با شرایط خوبی سپری 

کنیم.
   به گزارش خبرنگار دریا ، مهندس مهدی دوســتی 

در نشست کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان 
هرمزگان که با دستور کار تأمین گاز مورد نیاز صنایع 
بزرگ هرمزگان در فصل های پاییز و زمستان برگزار 
شد، با بیان اینکه یکی از چهار رکن اصلی تولید، تامین 
انرژی پایدار است، اظهار کرد: به همین منظور در این 
نشست، مصوباتی در خصوص تأمین و عرضه پایدار 
انرژی و اطمینان بخشی به صنایع به تصویب رسید. 

وی افزود: در تابستان سال جاری، به دلیل پیک بالای 
مصرف برق که در کشور تجربه شد و قطع برق صنایع، 
تولید آنها کاهش پیدا کرد. استاندار هرمزگان گفت: بنا 
داریم با برنامه ریزی منظم و با تأمین پایدار انرژی، از 
تکرار این اتفاق در فصل زمستان پیشگیری کنیم.  وی 
اضافه کرد: با مجموعه این مصوبات، از جمله تأمین 
سوخت مایع با اولویت نیروگاه ها و سپس صنایعی که 

امکان استفاده از سوخت جایگزین را دارند، امیدوارم 
بتوانیم پیک زمستانی را با شرایط خوبی سپری کنیم.

استاندار هرمزگان  خبر داد 

تأمین سوخت جایگزین نیروگاه ها و صنایع 
 

نماینده ولی فقیه در هرمزگان :

اجازه ندهیم دشمنان زمینه تفرقه بین مسلمانان را ایجاد کنند

گروه خبر // تعمیرات اساسی چهار واحد عملیاتی شرکت پالایش 
نفت بندرعباس با تکیه بر توان متخصصان داخلی آغاز شد.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ معاون تولید شرکت پالایش نفت بندرعباس 
گفت: این تعمیرات در واحد های تقطیر در جو و خلاء، گاز مایع، تصفیه 
آب های ترش و مراکس پالایشگاه بندرعباس، و در یک بازه ۳۵ روزه 
برنامه ریزی شده اســت.مهندس ذاکری افزود: هدف اصلی انجام این 
تعمیرات اساســی آماده سازی این واحد های عملیاتی به منظور ادامه 

کارکرد مســتمر و شبانه روزی برای یک دوره فعالیت دیگر و تولید و 
تامین فرآورده های نفتی با کیفیت مناسب است.وی گفت: اکنون تمام 
ظروف و برجها، مُبدلها، فن هــای هوایی، کولر های آبی، خطوط لوله، 
پمپ ها و کمپرسورها، شبکه های برقی و ابزار دقیق، ایستگاه های کنترل 
برق و شــبکه فلِرِ بررسی و ارزیابی می شوند و تعمیرات مورد نیاز بر 

روی آن ها صورت می گیرد.
   معاون تولید شــرکت پالایش نفت بندرعباس گفت: در اجرای این 

تعمیرات اساسی از خدمات دو هزار و ۶۹۳ نیروی اجرایی، که هزار و 
۴۹۳ تنَ نیروی بیرون از شرکت و هزار و ۲۰۰ تنَ از نیرو های داخلی 

هستند، استفاده می شود.
  مهنــدس ذاکری افزود: با توجه به شــیوع بیماری کرونا برای حفظ 
سلامت نیروی انسانی، علاوه بر معاینه سلامت نیرو هایی که از بیرون 
پالایشگاه جذب می شوند، تمام نیرو های داخلی نیز هر دو دوز واکسن 

خود را دریافت کرده اند.

تعمیرات اساسی چهار واحد عملیاتی شرکت پالایش نفت بندرعباس 

  

امنیتی  و  // معاون سیاســی  گروه خبــر 
فرمانــداری شهرســتان بندرعباس گفت: 
برگزاری هرگونه مراسم در شهرستان باید با 
مجوز مرکز بهداشت باشد و برپایی هرگونه 
تجمع بدون مجوز مرکز بهداشــت ممنوع 

است. 
   فرزاد ابراهیمی افزود: با توجه به تزریق واکسن 
در بین شهروندان از میزان این بیماری کمتر شده 
اســت اما توصیه می شود کسانی که تاکنون اقدام 
به تزریق واکسن نکرده اند هرچه سریعتر واکسینه 

شــوند تا با افزایش پوشش واکسیناسیون شاهد 
کمتر شدن این بیماری باشیم.

  معاون سیاســی وامنیتی فرمانداری شهرستان 
بندرعباس اظهار کرد: تمامی دســت اندرکاران 
 و شــهروندان بایــد تــلاش کنند کــه چرخه 

 انتقــال بیمــاری کــم و کمتر شــود و تنها راه 
تحقق ایــن موضوع، رعایت موازین بهداشــتی 

است.
   به گزارش ایســنا ؛ معاون سیاســی و امنیتی 
فرمانــداری شهرســتان بندرعباس با اشــاره  
برگزاری مراسمات در ســطح شهرستان عنوان 
کرد: برگزاری هرگونه مراسم در شهرستان باید با 
مجوز مرکز بهداشت باشد و برپایی هرگونه تجمع 

بدون مجوز مرکز بهداشت ممنوع است.

معاون فرماندار بندرعباس خبر داد 

ممنوعیت برپایی هرگونه تجمع در بندرعباس بدون مجوز مرکز بهداشت 
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 بند “پ”

ورِد و ذکرت روز و شب ها تا شود “یا پارتی” !

شک ندارم مشکلت حل می شود با پارتی

کار نیکو کردن از پرُ کردن است امّا چرا،

کار باید کرد پیدا می شود تا پارتی؟

عدّه ای دائم پیِ پرتاب و بالا رفتنند

هست لابد غیر دانش، در ثریاّ، پارتی

بی خیالِ خاکیان ؛ افلاکیان واجب ترند

ما ز پایینیم و کلاً هست بالا پارتی

یک نفر را می شناسم ناامیدِ ناامید

حل نمی شد مشکلش یک عمر، امّا پارتی…

با همین چشمان خود، من دیده ام جان شما

مرده ها را می کند فی الفور احیا، پارتی

گفت: “یعنی می شود؟!” گفتم: “چرا نه؟!” گفت: “خب!”

مشکلش تا اینکه حل شد، گفت: “بابا! پارتی!”

در کنار علتّ و معلول یا برهان نظم

می شود گاهی اساس کار دنیا پارتی

ما برای او و ایشان می شویم امروز و او،

می شود همراه ایشان بعد ما را پارتی

آن جهان هم عدّه ای پا در میانی می کنند

می خورد حتیّ به درد آدم آنجا، پارتی

ما ولی شایسته  سالاریم ها، هر چند هی،

عدّه ای بدخواه می گویند: گویا پارتی…

شاخه های اقتصادی یا سیاسی جای خود

داخل فرهنگ دارد نیز جا پا، پارتی

اهل فرهنگ و هنر کشکند لابد! نیستند؟!

می کند وقتی نشان را مفت، اعطا، پارتی

  رضا احسان پور

***

پراید سلطان بی چون و چرای جاده ها 

گرچه گاهی قاتل جانی پراید!

بینمت اکنون به هرجا و مکان

جانشین خوب پیکانی پراید

بسکه محکم هستی و سفت و قوی

مثل تانک جنگ میمانی پراید!

چشم بی پولان همه بر روی تو

چون که امید فقیرانی پراید

اغنیا سوی فراری می روند

درد ماها را تو درمانی پراید

هر کجا باشد ژیان یا که رنو

توی آنجا مثل سلطانی پراید

 دارد اکنون اصغری و آتقی

مریم و مش مهدی و مانی پراید

یا که دارد بندری و ساوه ای

سیستانی و خراسانی پراید

 من خجالت می کشم از وصف تو

بسکه داری حسن پنهانی پراید

طنز
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گرانی ماشین

گرانی مسکن

 علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها // 
استاندار یزد گفت: برای جلوگیری از افزایش 
شیوع کرونا و مقابله با موج ششم این ویروس 
در استان باید فعالیت مجموعه نظارت های 
مرتبط در این مورد به صورت روزانه رصد و به 
نهادهای ذی ربط برای تصمیم گیری گزارش 

شود. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهران فاطمی در 
نشست ستاد پیشــگیری و مقابله با کرونای 
اســتان که به صــورت مجازی بــا حضور 
فرمانداران ۱۱ شهرستان و تعدادی از مدیران 
ذی ربط برگزار شد،افزود: فرمانداران باید قبل 
از فعالیت های روزانــه خود آمار  را رصد و 
اولین برنامه کاری شان پیگیری آمار و همچنین 

اقدام در زمینه رصد روزانه باشد.وی ادامه داد: 
رصد، بیماریابی، تداوم تزریق واکسیناسیون و 
افزایش نظارت ها چهار اقدامی است که باید 
به جد در دستور کار فرمانداران و همه مدیران 
اســتان قرار گیرد تا خدای نکرده دوباره وارد 
موج جدید بیماری نشویم. به گفته استاندار یزد، 
هم اکنون تنها شهرستان استان که در وضعیت 
قرمز قرار گرفت، مهریز است و باید ریشه یابی 
شود چرا این مشکل رخ داد ، باید روزانه این 
روند بررسی و به استان گزارش شود.فاطمی 
ادامه داد: با اقدام هــای صورت گرفته روند 
شیوع کرونا در استان هرچند صعودی و شیب 
آن نسبتا تند و سبب نگرانی بود، متوقف شد، 
امیدواریم این روند معکوس شــود و خدای 
نکرده هفته آینده مجددا صعودی نشــود.وی 
افزود: فرمانداران بــا جدیت موارد مرتبط را 
رصد کنند و شــخصا با چند فرماندار صحبت 
کردم و دفتر استاندار هم روزانه آمار را رصد 

می کند و با فرمانداران در ارتباط است ،باید با 
اقدام هایی که انجام می شود روند ابتلای افراد 
به بیماری کووید ۱۹ و شــیوع ویروس نزولی 
شــود و همه باید در این زمینه هوشیار ، آگاه 
و آماده همکاری باشیم.استاندار یزد در ادامه 
با اشــاره به رصد روزانه مراکز تجمع مسافر 
 در اســتان اظهارکرد: فرودگاه شهید صدوقی ، 
پایانه های مسافربری  و ایستگاه های راه آهن 
باید روزانه رصد و اگر شیوه نامه های بهداشتی 
رعایت نشــود، به افراد تذکر دهید ، همچنین 
 اصنــاف و صنایــع و به ویــژه اصنافی که با 
مواد غذایی مرتبط هســتند، به صورت جدی 
رصد و پایش صورت گیــرد. فاطمی گفت: 
تالارهای عروسی و دیگر اصنافی که به صور 
ت مستقیم با مردم در ارتباط هستند، فعالیت 
آنها به جد بررسی شود در صورتی که هریک 
از کارکنان آنها واکســن تزریق نکرده باشند ، 
مورد برخورد و مفاد پروتکل رعایت شــود.

استاندار یزد اظهار امیدواری کرد که با همراهی 
مردم شاهد کاهش تعداد افراد مراجعه کننده به 
مراکز درمانی، بستری ها و موارد فوت در هفته 
آینده  باشیم تا شــرایط به سمت عادی شدن 
پیش برود.در نشست یادشده تعدادی مدیران 
مرتبط گزارشی از اقدام های انجام شده ارائه و 

تصمیم لازم اتخاذ شد. 
  دکتر ســید ابراهیم سلمانی گفته بود که  هم 
اکنون از مجموع ۱۱ شهرستان استان ، مهریز 
در وضعیت قرمز کرونایی ، اشکذر در وضعیت 
زرد و ۹ شهرستان دیگر از جمله اردکان ، میبد، 
یزد، تفت، ابرکوه، خاتم ، مروست، بافق و بهاباد 
در وضعیت نارنجی قرار دارد.به گفته این فعال 
 رســانه ای در حوزه بهداشت و درمان استان 
 یزد بــه دلیــل بی توجهی مردم بــه رعایت 
مجــددا  بهداشــتی،  هــای  نامــه   شــیوه 
شهرســتان های اســتان یزد یکــی پس از 
دیگری در حال تغییــر وضعیت به نارنجی و 

قرمز است.ســلمانی همچنین به استفاده ۴۴ 
درصد شــهروندان یزدی از ماسک خبر داد و 
افزود: اســتفاده از ماسک در ابرکوه و اردکان 
۴۷ درصد، اشــکذر و مروســت ۴۴ درصد، 
در بافــق ۴۱ درصد، در بهابــاد و مهریز ۴۶ 
درصد، در تفت و یــزد ۴۲ درصد، در خاتم 
و میبد ۴۳ درصد گزارش شــد.وی با اشاره 
به رعایت ۴۸ درصد فاصله گذاری اجتماعی 
به صورت میانگین در استان از مردم خواست 
به شــایعه های منفی در مورد تزریق واکسن 
کرونا توجه نکنند و علاوه بر رعایت شــیوه 
نامه های بهداشــتی، هرچه ســریع تر برای 
دریافت واکسن به مراکز واکسیناسیون ۲۴ شهر 
استان در ۱۱ شهرستان مراجعه کنند.همچنین 
پزشک متخصص بیماری های عفونی و تب دار 
 بیمارســتان مهریز تاکید کرد: واکسیناســیون 
گروه های مختلف سنی علیه کرونا تاکنون تاثیر 
مثبت خود را نشــان داده و با توجه به شرایط 

جســمانی فرد ۹۰ و بعضا تا ۱۰۰ درصد در 
پیشگیری از مراجعه ،بستری و حتی مرگ افراد 
موثر است و از شیوع ابتلای افراد هم پیشگیری 
می کند.دکتر محمدعلی طیب زاد افزود: بهترین 
راه برای مهار کرونا همکاری آحاد مردم برای 
واکسیناســیون همگانی است که باید همه آن 
را بیش از گذشــته جدی بگیرند.  به گزارش 
ایرنــا، ویروس کرونا عامل بیماری کووید ۱۹ 
از اواخر ســال ۲۰۱۹ در شــهر ووهان چین 
مشــاهده و در مدت کوتاهی در جهان منتشر 
شــد؛ به طوری که ســازمان جهانی بهداشت 
 در اســفند ۹۸ )فوریــه ۲۰۲۰( بروز پاندمی 
)همه  گیری جهانی( این بیماری را تأیید کرد ، 
این ویروس با دســت آلوده یا عطسه، سرفه و 
حتی قطره های تنفسی از طریق دهان، بینی و 

چشم به افراد منتقل می شود. 
  حــدود ۸۰ درصد افراد مبتــلا بدون نیاز به 
درمان خاصــی از این بیماری بهبود می یابند، 
برخی گزارش ها نشــان می دهد که ویروس 
کرونا حتــی از افرادی که هیچ علایمی ندارند 
قابل انتقال اســت و میزان انتقال از این طریق 
هنوز مشخص نیست که تحقیقات در این زمینه 

جریان دارد. 

استاندار یزد : 

تدابیر مربوط به پیشگیری موج ششم کرونا روزانه رصد شود

 // علیرضا حائری زاده سرویس استان ها 
مدیر عامل شرکت گاز استان یزد با اشاره 
به بهره مندی تمام شــهرها و ۹۶ درصد از 
خانوارهای روســتایی این استان از نعمت 
گاز، ابراز امیدواری کرد تا قبل از فرارسیدن 
 فصل زمستان امســال ۳۰ روستای دیگر 
در اســتان نیز از این نعمت الهی بهره مند 

شوند. 
   به گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ علی اکبر 
میدانشــاهی اظهار کرد: علاوه بر برخورداری 
تمام شــهرهای استان از نعمت گاز، از مجموع 
۷۳۴ روستای واجد الشــرایط گازرسانی در 
سطح استان، تاکنون ۶۳۴ روستا از این نعمت 
الهی برخوردار شده اند و عملیات گازرسانی به 
۸۳ روستای دیگر نیز در دست اقدام است.وی 
درصد بهره مندی خانوارهای روســتایی استان 
از نعمت گاز را ۹۴ خوانــد و افزود: البته ۳۰ 
روستای دیگر نیز تا قبل از زمستان سال جاری 

از این موهبت برخوردار خواهند شد.
  این مسئول در رابطه با اقدامات صورت گرفته 
در جهت تامین پایدار گاز اســتان به ویژه در 
آستانه فرارسیدن فصل سرد سال، گفت: شرکت 
گاز استان طبق سنوات گذشته از ابتدای سال 
نسبت به تعمیرات اساسی تاسیسات و تجهیزات 
خود اقدام کرده لذا امیدواریم زمســتانی بدون 

مشکل را در پیش داشته باشیم.
  وی خاطرنشــان کرد: البته علاوه بر این، با 

تدابیر خوبی که ظرف یک ماه گذشته اجرا شده 
است و نشست های برگزار شده با مقامات عالی 
رتبه استان و با عنایت به پیش بینی چالش های 
احتمالی در زمینه کمبود سوخت نیروگاهی و 
صنایع اســتان و جایگزینی با ســوخت مایع، 
ضمــن تاکید بــر تکمیل ذخیره ســازی های 
ســوخت مایع نیروگاهی و واحدهای تولیدی 
و خدماتــی، تلاش بر این اســت تا جایی که 
 می شود در همه بخش ها  از گاز طبیعی استفاده 

شود.
   میدانشاهی متذکر شد: با توجه به این که  گاز 
اســتان از سه خط انتقال مختلف تغذیه شده و 
مضافاً با وجود شبکه های مناسب گازرسانی در 
سطح استان، هیچ گونه محدودیتی در تامین گاز 
در شرایط عادی نخواهیم داشت اما با  توجه به 
پیش بینی برودت هوا در زمستان آتی و احتمال 
افت فشار در سایر نقاط کشور و نیز باعنایت 
به مدیریت و تصمیــم گیری ایجاد محدودیت 
در میزان مصرف گاز استانها با در نظر گرفتن 
جمیع جهات در سطح کشور، ذخیره سازی های 
سوخت مایع نیروگاهی و برخی از واحدهای 
تولیدی و خدماتی می بایســت در دستور کار 
قرار گیرد.وی با بیان این که حدود ۷۵ درصد 
ســبد انرژی استان توسط شــرکت گاز تامین 
می شود، اعلام کرد: اخیراً این شرکت با دعوت 
از متولیــان امر و برگزاری جلســه ای ضمن 
استان، ســناریوهای مختلف  تحلیل مصارف 

در خصوص مدیریت ســوخت مطرح کرده و 
مقرر شده که نیروگاهها و صنایع پرمصرف در 

خصوص تامین سوخت مایع اقدام کنند.
  میدانشــاهی با بیان این کــه معتقدیم اصلاح 
الگوی مصــرف و بهینه ســازی مصرف گاز 
طبیعی، تنها راه کوتــاه مدت برای برون رفت 
از چالش هــای احتمالی در پیش رو اســت، 
تصریح کرد: با وجود آمیزه های دینی در جهت 
مصــرف بهینه، با هدف تــداوم جریان پایدار 
گاز طبیعی و انتقال این ســرمایه به نسل های 
بعــدی، صرفه جویی هر یــک مترمکعب گاز 
نیــز در مدیریت مصرف گاز تاثیرگذار خواهد 
بود لذا در این راستا طرح های تشویقی شامل 
تخفیف ۱۰۰ درصدی گازبها مشترکین خانگی 
با مصرف ماهیانه کمتر از ۲۰۰ مترمکعب، طرح 
بهینه سازی و اصلاح رایگان موتورخانه های 
واحدهای مســکونی و تجاری در دستور کار 

شرکت قرار داشته و دارد.
  این مســئول در پایان متذکر شــد: مجموعه 
شرکت گاز استان آمادگی کامل دارد تا همانند 
سنوات گذشته در راســتای خدمت رسانی و 
تامین انرژی اســتان کوشا بوده و امیدواریم به 
فضل خدا در این آزمون ســربلند باشیم ولی 
انتظار می رود مــردم دارالعباده یزد با مصرف 
بهینه و ایمن گاز یاری رســان تامین سوخت 
ســایر هموطنان در اقصی نقاط میهن اسلامی 

باشند.

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // قائم 
مقام دبیر شــورای گفت وگوی دولت و بخش 
خصوصی استان بوشهر گفت: باتوجه به اینکه 
تامین اعتبار و ســرعت بخشی در اجرای راه 
آهن شیراز- بوشهر - عسلویه یکی از مصوبات 
ششمین سفر استانی بود تحقق این مهم باعث 
تقویت زیرساخت ها و رونق تجارت جارجی 

این استان خواهد شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ ندیرپورجم افزود: در 
زمان حاضر استان های همجوار از جمله هرمزگان 
و سیستان و بلوچســتان مجهز به خط ریلی و از 
تخفیف های عوارض گمرکی و در بسیاری از بنادر 
از جمله بندر امام ، شهید رجایی و چابهار امکان 
پهلوگیری کشــتی های بالای ۵۰ هزار تنی وجود 
دارد اما در بندر بوشــهر خط ریلی وجود ندارد و 
با وجود لایروبی و ایجاد کانال دسترســی اما تنها 
امکان پهلوگیری کشــتی های ۳۰ هزار تنی وجود 
دارد.رئیس جمهوری گفت: پیشرفت ۲۰ درصدی 
پروژه راه آهن شیراز – بوشهر- عسلویه پس از ۱۴ 
سال، قابل توجیه نیست چرا که تاخیر در اجرای 

پروژه ها موجب اتلاف منابع و فرسودگی تجهیزات 
می شود. آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی در ادامه 
برنامه های سفر یکروزه خود به استان بوشهر در  
بازدید از پروژه راه آهن شیراز – بوشهر - عسلویه  
با اشــاره به اینکه اتصال به خطــوط راه آهن  از 
مطالبات اساســی مردم استان بوشهر است افزود: 
مصمم هســتیم در تکمیل و راه اندازی پروژه خط 
آهن شیراز- بوشهر- عسلویه شتاب ایجاد کنیم.
وی بازدید میدانی با هدف رفع موانع تکمیل راه آهن 
شیراز- بوشهر- عسلویه اظهارداشت: مدیران طرح 
باید برای تکمیل و راه اندازی این خط آهن تلاش 
مضاعــف کنند و لازم اســت در روند تکمیل آن 
جهش ایجاد شود.رئیس جمهوری گفت: تاخیر در 
اجرای پروژه ها موجب اتلاف منابع و فرســودگی 
تجهیزات می شود لذا باید برای اتمام پروژه ها همت 
جدی وجود داشته باشــد و اعتبارات این پروژه 
حتما در بودجه ســال آینده گنجانده  شود.هدف 
اصلی طرح راه آهن شیراز-بوشهر، اتصال استان 
بوشهربه شبکه ریلی ، جابجایی ۳ میلیون تن بار 
در ســال اول بهره برداری و افزایش تا ۶ میلیون 

تن طی ۱۰ ســال ، جابجای یک میلیون مسافر 
در ســال اول بهره برداری و افزایش تا ۲ میلیون 
نفر طی ۱۰ ســال و رونــق اقتصادی و اجتماعی 
 این اســتان اســت.وی ادامه داد: در زمان حاضر 
مســئله ای که صادرکنندگان بوشهری را به شدت 
رنج می دهد فقر مسیرهای مواصلاتی به ویژه راه 
آهن است و تکمیل پروژه راه آهن و اتصال بوشهر 
به خط ریلی از جمله مطالبات مهم بخش خصوصی 
به ویژه صادرکنندگان از دولتمردان است. پورجم 
یادآورشد: با وجود اینکه ۶۳ درصد اقتصاد استان 
وابسته به تجارت خارجی است اما  به دلیل ضعف 
و نبود  زیرساخت های لازم این تجارت در مقایسه 
با سایر استان های ساحلی اصل رقابت پذیری را 

در استان از دست داده است.
  قائم مقام دبیر شــورای گفــت وگوی دولت و 
بخش خصوصی اســتان بوشــهر ادامه داد: عمق 
کانال دسترسی بوشهر باید به ۱۵ متر برسد و نیاز 
اســت کانال دسترسی مرتب لایروبی شود که این 
کار به بودجه دارد و در سفر هیات دولت به استان 
مقرر شد کار لایروبی به صورت مرتب انجام شود.
وی اظهــار کرد: امروز به دلیل نبود خط صادرات 
کانتینری در استان بوشهر، صادرات آبزیان از جمله 
میگوی پرورشــی استان از استان هرمزگان انجام 

می شود.
  پورجم تاکید کرد: آنچه مورد انتظار اســت این 
است که با توجه به قابلیت ها و ظرفیت های موجود 
در استان با حمایت دولت اصل رقابت پذیری که به 
دلیل نبود زیرساخت های لازم از آن سلب شده در 
برابر استان های دیگر ایجاد و به این وسیله رونق 
اقتصادی دراستان به وجود آید.وی  با بیان اینکه 
توسعه صادرات امروز به عنوان یک عنصر موثر و 
کلیدی در توسعه اقتصادی کشور به شمار می رود 
تاکید کرد: صادرات غیر نفتی ضمن ایجاد ارزش 
افزوده بالا و قدرت ارزآوری بهبود وضعیت اشتغال 

جوانان را نیز به دنبال دارد.

قائم مقام دبیر شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی بوشهر :

مصوبه دولت باعث رونق تجارت در بوشهر می شود

مدیر عامل شرکت گاز یزد خبر داد 

رسیدن گاز به ۳۰ روستای دیگر یزد تا قبل از زمستان 
    

آرزو توکلی سرویس استان ها // رئیس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت )صمت( کرمان با بیان اینکه این اســتان 
بهشــت معادن ایران است گفت: ۷۰ درصد حقوق دولتی 
کشــور از معادن کرمان تأمین می شود امّا باید ۱۵ درصد 
این سهم به استان برگردد که فقط پنج صدم درصد محقق 

می شود. 
  به گزارش خبرنگار دریا ، مهدی حســینی نژاد در بررســی 
مشکلات روستاهای تابعه سرچشمه رفسنجان افزود: ظرفیت 
معادن، برای همه است و این موضوع در قانون معادن کشور نیز 
مطرح شده و دولت، به واسطه بهره برداری معادن که به اشخاص 
می دهد، حقوق دولتی می گیرد.وی تصریح کرد: طبق ماده ۱۴ 
قانون معادن، سهم دولت باید به حساب خزانه کشور واریز شود 
و هر سال بر اســاس قانون بودجه درآمدی که از این محل به 
دست می آید برای هزینه کرد در بخش های مختلف برنامه ریزی 
می شــود.وی ادامه داد: یکی از مواد قانون معادن، پرداخت ۶۵ 
درصد از پول حاصله از معادن به وزارت صمت است تا در حوزه 
زیرساخت ها اعم از راه سازی، احداث کارخانه و ... هزینه کند و 
طبق تبصره ۶ این ماده، ۱۵ درصد باید به کرمان برگردد و صرف 
رشــد و توسعه شود.حســینی نژاد بیان کرد: ۷۰ درصد حقوق 
دولتی کشور از طریق معادن استان کرمان جذب می شود که از 
بهره برداران معادن تأمین و به خزانه کشــور واریز می شود.وی 
افزود: امّا با بررسی های انجام شده طی ۱۰ سال اخیر مشخص 
 شــد که فقط پنج صدم درصد این حقوق، به اســتان کرمان بر
می گردد.   حسینی نژاد ادامه داد: طبق قانون بودجه، مباحث مالی 
هر سال تعیین تکلیف می شود و در این رابطه در استان کرمان 

سال ۹۷ مبلغ ۳۸۰ میلیارد تومان وصول و به خزانه واریز کرده 
که از مس، گل گهر، کرومیت های اسفندقه، زغال سنگ زرند و 
معادن جلال آباد زرند بوده است.وی بیان کرد: سال ۹۸ هم ۵۳۰ 
میلیارد تومان و سال گذشته مبلغ ۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان 
وصول شده است.رئیس سازمان صمت استان کرمان اضافه کرد: 
۶ ماهه ابتدای امسال هم هفت هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان حقوق 
دولتی کشور از معادن استان کرمان تأمین و به خزانه واریز شده 

است.
  رئیس صنعت، معدن و تجارت استان کرمان با اشاره به اینکه 
برگشــت ۱۵ درصد سهم مالی معادن اســتان زیر یک درصد 
 است، افزود: در سال گذشــته تمام توان را برای تحقق سهمیه 
معادن استان کرمان به کار گرفتیم و با پیگیری هایی که با دفتر ریاست 
جمهوری انجام شد در نهایت از سهمیه این استان که ۶۰۰ میلیارد 
 تومان باید بر می گشت ۱۳۰ میلیارد تومان به وزارت صمت و 

استان ها ابلاغ شد.
  وی ادامه داد: با پیگیری نماینده رفســنجان و انار در مجلس 
شورای اسلامی، از طریق دیوان محاسبات و بازرسی کل کشور 
۴۰ میلیارد تومان آن به اســتان کرمان اختصاص یافت که سهم 
ناچیز است.حسینی نژاد تصریح کرد: با توجه به شرایط جنگ 
اقتصادی، قانون معادن در کشــور به خوبی اجرا نمی شود.وی 
با اشاره به اینکه تبصره پنج ماده ۱۴ قانون معادن مبنی بر اینکه 
هر معدنی در پروانه بهره بــرداری خود صنایع فرآوری را باید 
ایجاد کند بیان کرد: همچنین در این راستا در جهت حفظ محیط 
زیست و منابع طبیعی  کوشا باشد و محصولات با ارزش افزوده 

بالا تولید کند.

 رئیس سازمان  صمت کرمان عنوان کرد  

 محقق نشدن سهم ۱۵ درصدی کرمان از حقوق معادن

 

حسن سیلاوی سرویس استان ها // رئیس مرکز بهداشت خوزستان گفت: 
 اکنون ۵۱.۲ درصد متوسط جمعیت کل اســتان یک دُز و ۲۹ درصد ۲ دُز 
را دریافت کرده اند که از متوســط کشــوری حدود هشت درصد عقب تر 

هستیم. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد علوی افزود: برخی نقاط اســتان خوزستان 
مثل دزپارت، بهبهان و آغاجــاری تاکنون بالای ۸۰ درصد جمعیت خود را 
واکســینه کرده اند اما میزان پایین واکسیناسیون در شهرستان های خرمشهر، 
کارون و شــادگان باعث پایین آمدن آمار واکسیناسیون استان شده است.وی 
افزود: موج بعدی در حال شکل گیری است و تنها کشورهایی می توانند با این 

بیماری مقابله کنند که هر ۲ دُز واکسن را تزریق کرده باشند. 
  رئیس مرکز بهداشــت خوزستان با بیان اینکه رعایت پروتکل ها به ویژه در 
بانک ها و مطب های استان همچنان پایین است، گفت: طی بازدیدی که انجام 
دادیم بسیاری از پرسنل بانک ها واکسن نزده بودند و فاصله گذاری اجتماعی 

به خوبی رعایت نمی شــد که با ادامه این روند با مشکل مواجه می شویم .وی 
افزود: باید نهایت سعی خود را انجام دهیم که پوشش واکسیناسیون را به ۸۰ 
درصد برسانیم همچنین میزان رعایت پروتکل های بهداشتی باید به ۸۰ برسد.

علوی به تقویت طرح شــهید سلیمانی اشاره کرد و گفت: بیماریابی خوبی با 
این طرح در سطح استان انجام شد و در صورتی که این طرح با جدیت دنبال 

شود احتمال وقوع پیک بیماری کاهش می یابد.
  وی افــزود: با توجه به بازگشــایی مدارس در نیمه آبــان ماه انتظار داریم 
دانش آموزان استان هرچه سریعتر واکسن خود را دریافت کنند. رییس مرکز 
بهداشت خوزستان اظهارداشت: تاکنون ۶۹ درصد افراد بالای ۱۲ سال استان 
واکسینه شــده اند همچنین ۷۲.۲ درصد افراد بالای ۱۸ سال و ۵۷.۲ درصد 
جمعیت ۱۲ تا ۱۸ سال استان نیز حداقل یک دُز را دریافت کرده اند.اکنون ۲ 
شهرستان خوزســتان از نظر کرونا در وضعیت نارنجی، ۱۳ شهرستان زرد و 

۱۲ شهرستان آبی هستند.

رئیس مرکز بهداشت خوزستان عنوان کرد 

پوشش واکسیناسیون در خوزستان ، هشت درصد کمتر از متوسط کشوری 
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اقتصادی

افزایش قیمت لوازم خانگی منتفی شد 
    سرویس اقتصادی // عضو هیأت مدیره اتحادیه لوازم خانگی با بیان اینکه 
بازار لوازم خانگی در آرامش به سر می برد، گفت: افزایش قیمت لوازم خانگی 
منتفی شد.محمدحسین رحیمی در مورد نوسان قیمت لوازم خانگی در بازار و 
افزایش قیمت برخی تولیدات داخلی لوازم خانگی، اظهار داشت: در حال حاضر 
بازار لوازم خانگی در آرامش خاصی به ســر می برد و برخی تولیدکنندگان که 
قیمت محصولاتشان را افزایش داده بودند، قیمت ها را به حالت قبل برگردانده اند.
وی ادامه داد: تغییر قیمت لوازم خانگی در بازار حدود یک تا ۱.۱ درصد بود که 
در سطح کلی ناچیز است. در عین حال، هیچ اتفاق مهمی در بازار لوازم خانگی 
نیفتاده اســت و کارخانه ها نیز در حال تولید و عرضه محصول به بازار هستند.
عضــو هیأت مدیره اتحادیه لوازم خانگی با بیان اینکه در حال حاضر خریدار 
لوازم خانگی در بازار وجود دارد، ولی به اندازه قبل که کالاها ارزان بودند، فروش 
نداریم، افزود: طبیعی است که با افزایش قیمت لوازم خانگی، مصرف کنندگان 
رغبت کمتری به خرید لوازم خانگی نو داشته باشند. به عنوان مثال وقتی قیمت 
یک ماشــین لباسشویی از ۳ میلیون تومان به ۵ میلیون تومان رسیده است، به 
اندازه قبل تقاضای خرید در بازار وجود ندارد.به گفته رحیمی، در حال حاضر 
بیشــتر خرید لوازم خانگی توسط زوج های جوان و به عنوان جهیزیه صورت 
می گیرد که ۵۰ تا ۶۰ درصد فروش بــازار به این بخش اختصاص دارد و در 
این زمینه دو نهاد دولتی نیز جهت ارائه جهیزیه ارزان  قیمت به مردم اقداماتی را 
انجام داده اند.وی توضیح داد: بخشی از لوازم خانگی موجود در بازار نیز همواره 
بابت جایگزینی محصولات فرسوده خریداری می شده که در حال حاضر به دلیل 
بالا بودن قیمت ها نسبت به قبل، مردم ابتدا به سراغ تعمیر وسایل معیوب خود 
می روند و پس از آن ممکن اســت برای خرید محصول جدید اقدام کنند.عضو 
هیأت مدیره اتحادیه لوازم خانگی با اشاره به ممنوعیت واردات لوازم خانگی به 
کشور از سه سال گذشته تاکنون، گفت: اگر کالای خارجی در بازار دیده می شود، 
در واقع کالای قاچاق است و محصولی به صورت رسمی به کشور وارد نمی شود.
رحیمی تأکید کرد: کالاهای داخلی به اندازه نیاز بازار عرضه می شوند و جلساتی 
به صورت مداوم بین فروشندگان و تولیدکنندگان لوازم خانگی و وزارت صنعت 
برگزار می شود تا بازار لوازم خانگی در آرامش باشد.وی در پاسخ به این سؤال 
که آیا برای ارائه کارت اعتباری خرید لوازم خانگی اقدامی انجام شده است؟ نیز 

عنوان کرد: بحث جدیدی در این مورد مطرح نشده است.

واتس اپ دیگر از مدل های قدیمی گوشی پشتیبانی نمی کند
   سرویس اقتصادی // کاربران واتس اپ که از سیستم عامل های قدیمی  در 
گوشی هایشان استفاده می کنند، برای ادامه استفاده  از این پیام رسان باید به دنبال 
گوشی های جدید باشند و سیستم عامل خود را ارتقاء دهند. پیام رسان واتس اپ 
که متعلق به فیس بوک است، در وب سایت خود اعلام کرد که از ابتدای ماه نوامبر، 
پشتیبانی از گوشی های هوشمندی که از سیستم عامل اندروید ۴.۱ و قدیمی تر 
اســتفاده می کنند را متوقف می کند. وب سایت این شرکت پیشنهاد کرد کاربران 
اندروید که تحت تاثیر این تصمیم قرار می گیرند، لازم است دستگاه خود را به 
مدل بالاتری ارتقاء دهند که از سیستم عامل بالاتری پشتیبانی کند تا این کاربران 
بتوانند همچنان از پیام رسان واتس اپ اســتفاده کرده و تاریخچه پیام هایشان 
هم حفظ شود. طبق اطلاعات وب سایت واتس اپ، این اپلیکیشن همچنین از 
گوشی های هوشمند اپل که سیستم عامل iOS ۱۰ و بالاتر داشته باشند پشتیبانی 
می کند. در حال حاضر آخرین آپدیت سیســتم عامل اندروید، اندروید ۱۲، در 

گوشی ها قابل دریافت است و اپل هم ماه گذشته iOS ۱۵ را منتشر کرد. 

خبر

 سرویس اقتصادی // مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن 
با تشــریح جزئیات جدید تسهیلات قانون جهش 
تولید مســکن،  گفت: در یکسال اول امکان احداث 
یک میلیون واحد مســکونی وجود ندارد، ولی طی 

چهارسال، ۴ میلیون ساخته می شود. 
  پروانه اصلانی یادآور شد:  متقاضیان نهضت ملی مسکن 
باید چهار شرط اصلی، تاهل یا سرپرست خانوار بودن، 
حداقل ســابقه ۵ سال سکونت در شهر موردتقاضا، فاقد 
مالکیت خصوصی و در نهایت عدم اســتفاده از امکانات 
دولتی از اول انقلاب در حوزه مســکن را داشته باشند. 
همچنین بانوان مجرد بالای ۳۵ سال سن، معلولان جسمی 
و حرکتی با ۲۰ سال سن، می توانند در قانون جهش تولید 
مسکن )نهضت ملی مسکن( مشارکت داشته باشند. وی 
افزود: در آیین نامه قانون ســاماندهی برای آقایان مجرد، 
امکان بهره مندی از مســکن نهضت ملی برای آنها دیده 
نشده است، اما در تلاش هستیم تا آن را مصوب و قانونی 
کنیم. به جهت آنکه امروزه یکی از اهداف دولت این است 
که ازدواج شکل بگیرد و خانواده تشکیل بشود، می تواند 
تشویقی باشــد تا مردان مجرد نیز از این امکان استفاده 
کنند. وی در خصوص اجرایی شدن سالانه یک میلیون 
واحد مسکونی، اعلام کرد: به طور متوسط ۴ میلیون واحد 
مسکونی در طی چهار سال دولت سیزدهم احداث خواهد 
شد. عملا در یکســال امکان احداث یک میلیون واحد 
مســکونی وجود ندارد زیرا دوره زمانی ساخت مسکن، 

حداقل ۲۴ ماه اســت. بنابراین ۴ میلیون در چهار سال 
احداث خواهد شــد. برنامه ریزی بدین گونه است که در 
دو ســال اول، دو میلیون واحدمسکونی آغاز می شود که 
همه آنها در ادامه چهارســال به واحد مســکونی تبدیل 
خواهد شد. اصلانی گفت: برنامه اجرایی طراحی شده در 
قانون جهش تولید مسکن )نهضت ملی مسکن( هدفمند 
اســت و متناســب با دهک درآمدی برای آن تسهیلات 
دیده شده اســت. دهک یک تا سوم بیشترین حمایت را 
از دولت می گیرد. هم زمین دولتی، هم ســقف تسهیلات 

بالا و هم  نرخ یارانه ای پایین از جمله حمایت هایی است 
که به دهک های یک تا ۳ می شــود. وی ادامه داد: سایر 
آحاد مردم متناسب با جایگاه درآمدی خود از تسهیلات 
بهره مند می شوند. حدود ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار واحد سالانه 
توسط بخش خصوصی احداث خواهد شد. برای بخش 
خصوصی مشوق ها و جذابیت هایی را تعیین کردیم تا در 
ادامه روند موجود در ساخت مسکن ترغیب شوند و آنها 
نیز در ادامه روند تولید، باقی بمانند و کمک کنند. اصلانی 
گفت: در قانون جهش تولید مســکن بــرای برنامه های 

حمایتی، زمین باید به شکل اجاره ۹۹ ساله واگذار شود 
بدین معنا زمین نهضت ملی مسکن برای دهک های یک 
تا سوم، رایگان است. تنها متقاضیان سالیانه رقم ناچیزی 
را بــه دولت می دهند. هم اکنون  در حدود ماهی ۴۰ هزار 

تومان در بهترین منطقه باشد. 
* قیمت تمام شده قانون جهش تولید مسکن

  مدیرکل دفتر اقتصاد مســکن درباره قیمت تمام شــده 
واحدهای مســکونی گفت: اعلام قیمت ثابت برای اتمام 
واحدهای مسکونی جهش تولید مسکن امکانپذیر نیست. 
تلاش کردیم تا حداقل قیمت برای متقاضیان در نظرگرفته 
شود. در حال حاضر، قراردادهایی که در طرح ملی مسکن 
امضاء شده با ۲ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان بوده است. در 
جاهایی از کشــور نیز قیمت یک متر مربع ساخت با ۳ 
میلیون و ۳۰۰ هزار تومان بوده اســت که در آنها مشمول 
تبدیل ضرایب ســازمان برنامه و بودجه خواهد شد و به 
۴ میلیون تومان هم خواهد رســید. در عین حال تا زمان 
تحویل قیمت نهایی خواهد شد. اصلانی با بیان این که تجربه 
مسکن مهر در قانون جهش تولید مسکن استفاده می شود، 
افزود: زمین های نهضت ملی مســکن  در جاهایی تامین  
شــده و خواهد شــد که حداقل خدمات زیربنایی در آن 
وجود داشته باشد و به این منظور هم مناطقی که در بافت 
فرسوده هستند به دلیل آنکه از تمامی امکاناتی زیربنایی و 
روبنایی برخوردار هستند هدف طرح قانون جهش تولید 
مسکن هستند. اصلانی ادامه داد: همچنین چنانجه اراضی 

واحدهای مسکونی نهضت ملی در کنار مسکن مهر تعبیه 
شود به دلیل آنکه هم اکنون خدمات زیربنایی و روبنایی 
دارند طرح کمتر دچار آســیب می شود. ضمن آنکه اولین 
شرط برای تامین زمین، در نظر گرفتن خدمات زیربنایی و 
روبنایی آن است. به همین منظور حمایت هایی در قانون 
جهش تولید مسکن و هم  در برنامه ریزی اجرایی به شکل 
مشخص در نظر گفته شده اســت. وی با اشاره به اینکه 
زمین های قانون جهش تولید مســکن احصاء شده است، 
توضیح داد: برای شهر تهران فقط در شهرهای جدید زمین 
تامین شده است و فعلا شهر تهران زمین هایی ندارد تا به 
عنوان مسکن حمایتی از آن نام ببریم. در شهر استان تهران 
قانون جهش تولید مسکن در شهرهای جدیدی از جمله 
پرند، هشتگرد، رباط کریم، پاکدشت و شهر جدید ایوانکی 
در جنوب شرقی تهران اجرایی می شود و در حال حاضر 
در این مرحله از ثبت نام در ۱۰ شهر برای شهر تهران تامین 
زمین شده اســت اصلانی یادآور شد: متقاضیان باید در 
ســایت saman.mrud.ir وارد شوند. بخشی تحت 
عنوان نهضت ملی مسکن دارد که متقاضیان آن را کلیک 
کــرده و اطلاعات را وارد می کنند. به گفته وی، ثبت نام تا 
وقتی که یک میلیون متقاضی احراز شرایط شوند ادامه دارد 
و مرحلــه به مرحله، انجام خواهد شــد.   در این مرحله 
یک ماه فرصت گذاشته شــده است و بعد از یک ماه نیز 
زمین هایی اضافه می شود و بعد از موافقت، آقایان مجرد 

نیز می توانند  در سامانه ثبت نام کنند. 

سرویس اقتصادی // شــورای عالی مناطق 
آزاد، ثبت آماری و ورود لوازم خانگی با نشان 
تجاری ساخت کره جنوبی به محدوده مناطق 

آزاد و ویژه اقتصادی را ممنوع اعلام کرد. 
  طی ابلاغیه جمالی- معاون اقتصادی شــورای 
عالی مناطق آزاد تجــاری و ویژه اقتصادی- به 
مدیران عامل ســازمان های مربوطه اعلام شــده 
است که در اجرای منویات مقام معظم رهبری در 
شهریور ماه سال جاری، ثبت آماری و ورود لوازم 
خانگی با نشان تجاری و ساخت کشور کره جنوبی 
به محدوده مناطق آزاد ممنوع است. همچنین تاکید 
شده این موضوع ضمن اطلاع رسانی به ذینفعان 
باید اقدامات لازم در این خصوص انجام شود. در 
عین حال که کالاهای دارای ثبت اموال از سازمان 
منطقه تا تاریــخ ۲۴ مهر ماه به این ابلاغیه صادر 
شده از شمول ممنوعیت مستثنی هستند. این اعلام 
در حالی صورت گرفته که از مدتی پیش ممنوعیت 
ورود لوازم خانگی کره ای مورد تاکید رهبر انقلاب 

قرار گرفت.
   این در شرایطی اســت که از سال ۱۳۹۷ ثبت 
ســفارش واردات لوازم خانگی که در گروه چهار 
کالایی قرار دارد ممنوع شــده بود، ولی در کنار 
لوازم خانگی که به صورت قاچاق وارد کشــور 
می شود بخشــی نیز از طریق سهمیه هایی مانند 
مرزنشینی، کولبری و ته لنجی وارد شده و با ثبت 
آماری )ثبت در ســامانه جامــع تجارت و تایید 

وزارت صمت( وارد شــده است. در همین رابطه 
با توجه به اینکه در بین اقــلام وارداتی از محل 
این سهمیه ها لوازم خانگی کره ای نیز وجود داشت، 
اخیرا گمرک ایران نیز از وزارت صمت اســتعلام 
گرفته و اعلام کرده بود با توجه به دستور رئیس 
جمهور در نیمه شــهریورماه برای جلوگیری از 
واردات لوازم خانگــی، این موضوع مورد توجه 
اســت که از اوایل سال ۱۳۹۷ لوازم خانگی جزو 
اقــلام ورود ممنوع بــوده و در حال حاضر ثبت 
سفارشــی هم برای آن انجام نمی شود و هر گونه 

تنظیم اظهار، انجام تشریفات گمرکی و ترخیص 
برای این گونه کالاها ممنوع است. همچنین گمرک 
به وزارت صمت اعلام کرده بود با توجه به اینکه 
در حال حاضر واردات لوازم خانگی براســاس 
فهرست های ابلاغی از ســوی وزارت صمت با 
رویه های مرزنشینی، مسافری مناطق آزاد، کولبری 
و ملوانی با ارائه ثبت آماری معتبر از طریق گمرک 
مجاز است، در مورد ممنوعیت ورود لوازم خانگی 
مشمول این فهرست و تحت رویه های عنوان شده 

نظر خود را اعلام کند. 

واردات تمامی محصولات لوازم خانگی کره ای به مناطق آزاد ممنوع شد

 ســرویس اقتصادی // شــاید کفگیر بــه ته دیگ 
سفره های آبی خورده اســت که قد زمین از شدت 
خجالت، سالانه چندین سانتی متر آب و پایین می رود.

   البته مقصر اصلی انســانهایند. آنها برای نجات خود، در 
حال کندن گور زمین هســتند.این روزها اخبار فرونشست 
 زمیــن در مناطــق مختلف ایران بیــش از پیش به گوش 
می رسد. فرونشست به خودی خود ترسناک و خطرآفرین 
اســت اما اگر این اتفاق در کلان شــهرهایی مانند تهران و 
مشهد و یا شهرهای صنعتی مثل کرج و اراک و یا شهرهایی 
با قدمت تاریخی و آثار فراوان باستانی مانند شیراز و اصفهان 
رخ دهد، به مراتب خطرات و تبعات بیشتری خواهد داشت. 
متاســفانه این فاجعه اکنون در حال اتفاق افتادن است. به 
عنوان مثال، گردشــگران در اصفهان مــی توانند علاوه بر 
تماشای آثار باستانی، درزها و شکافهای ایجاد شده روی 
آنها را به نظاره بنشینند. درزها آنقدر زیاد شده اند که حتی 
کاری از دست پطروس فداکار )اگر افسانه نباشد( هم دیگر 

بر نمی آید. 
*  چرا زمین میل به نشستن پیدا کرده است؟ 

   دخالت بشــر در محیط زیســت و تغییــرات اقلیمی و 
خشکسالی های مداوم از مهمترین عوامل فرونشست زمین 
است. وقتی ابرهای آسمانی خست به خرج داده و از بارش 
باران بر زمین مضایقه می کنند، بشر به اجبار به سمت خارج 
کــردن آبی خنک و گوارا از دل زمین می رود. اما هر قطره 
خروج این آب خنک از زمین باعث ایجاد داغی بزرگ بر 
دل زمین می شود. برداشت بی رویه از آب های زیرزمینی 
باعث شده تا سفره زمین خالی و خشک و گردد دیگر این 
میزبان مهربان نتواند از انســانها پذیرایی کند و لیوان آبی به 
دست آنها بدهد. شــاید کفگیر به ته دیگ سفره های آبی 
خورده است که قد زمین از شدت خجالت، سالانه چندین 
سانتی متر آب و پایین می رود. البته مقصر اصلی انسانهایند. 

آنها برای نجات خود، در حال کندن گور زمین هستند. 
*  مصرف بی رویه آب های زیرزمینی و بیانه گام 

دوم انقلاب 
  مدیریت و اســتفاده صحیح از منابع آب های زیرزمینی 
در بخش کشــاورزی بســیار مهم و حیاتی اســت. این 
موضوع توســط رهبر معظم انقلاب در بیانه گام دوم و در 
بخش کشــاورزی در قالب شناسایی نقاط ضعف و قوت و 

تهدیدهای موجود، عنوان شده است. در این بیانه می خوانیم: 
نظر به سپری شــدن چهار دهه از حیات انقلاب اسلامی و 
پیمودن گام اول، شایسته اســت با شناخت دستاوردها و 
تجارب این ۴۰ ســال در بخش کشاورزی، نقاط ضعف و 
قــوت و فرصت ها و تهدیدهای موجــود را احصا و برای 
سیاستگذاری و برنامه ریزی مبتنی بر واقعیات میدانی، نیازها 
و اولویت های توسعه کشاورزی در گام دوم انقلاب استفاده 
کرد. اســتفاده بدون ضابطه از آب های زیرزمینی در بخش 
کشاورزی یکی از تهدیدهای بسیار مهم است و عدم توجه به 

آن کشور را با مخاطرات جدی روبرو خواهد کرد. 
*  تاریخچه فرونشست در ایران

   براساس آماری که دفتر بررسی مخاطرات زمین شناسی 
و زیست محیطی ســازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی 
کشــور ارائه می دهــد، از حدود ۲۵ ســال قبل موضوع 
فرونشست دشت ها و مناطق مختلف کشور مورد تحقیق و 
پژوهش قرار گرفته و نسبت به ثبت و معرفی آن اقدام شده و 

هشدارهای لازم به مسؤولان نیز داده شده است. 
*  دســت و پنجه نرم کــردن ۲۹ اســتان ایران با 

فرونشست زمین
   بر اساس بررسی های میدانی سازمان نقشه برداری ایران، 
در حال حاضر از ۳۱ اســتان کشــور، ۲۹ استان در خطر 
پدیده فرونشســت قرار دارند. استان های تهران، اصفهان، 
اراک، قزوین، فارس، کرمان و بســیاری از بناهای تاریخی 
همچون نقش رســتم، تخت جمشید، ســی و سه پل و پل 
خواجو و میدان نقش جهان و... در خطر جدی نابودی بر اثر 
فرونشست زمین قرار دارند و این بحران می تواند در نخستین 

مرحله تبعات امنیتی با خود به همراه داشته باشد. 
*  مخاطرات بالقوه و بالفعل

  مهمترین مخاطرات فرونشســت را بایــد ترک خوردن 
ساختمان ها، آسیب دیدن جاده ها و پل ها و خسارت فراوان 
به آنها قلمداد کرد. اما مهم ترین خسارت و بدترین ضربه ای 
که فرونشست وارد می کند، این است که نفوذپذیری آب در 
زمین از بین می رود. یعنــی اگر نزولات جوی فراوانی هم 
داشته باشیم دیگر امکان نفوذ آب به لایه های درونی زمین 
وجود ندارد. بنابراین روی زمین روان آب هایی تشــکیل 
می شــود که مواد مغذی خاک را با خود حمل می کند. در 
نتیجه دشت های حاصلخیز تبدیل به بیابان های بی حاصل 

می شوند. 
*  فرونشست در دیگر کشورها

  البته پدیده نامبارک فرونشســت تنهــا مختص به ایران 
نیست. این پدیده در دیگر کشــورهای جهان از جمله در 
کشــورهای خاور دور و نزدیک و حتی در خاورمیانه نیز 
اتفاق افتاده است. به عنوان مثال مدتی است که فرونشست 
زمین در اطراف کابل ایجاد شده است. سالها، بالاترین رکورد 
فرونشســت درکره زمین به میزان ۳۲ سانتیمتر و متعلق به 
ایالت نیومکزیکو بود؛ اما ایــران ۲ بار این رکورد را یکی 
در ســال ۲۰۱۰ در تهران با ۳۶ سانتیمتر و بار دوم در سال 
۲۰۱۵ بین دشت فسا و جهرم با ۵۴ سانتیمتر شکست. باید 
توجه داشــت که این پدیده قابل کنترل است و در کشوری 
مانند ژاپن مدیریت شــده است، به گونه ای که در منطقه ای 
از این کشــور ســالانه ۱۱ ســانتی متر فرونشست داشت 
اما با برنامه ریزی جدی این کشــور، پس از ۱۵ سال، این 
فرونشست صفر شده است. نمونه دیگر مدیریت فرونشست 
در در دشــت کالیفرنیا که مدتهــا در وضعیت بحرانی قرار 
داشت اتفاق افتاده است. در حال حاضر فرونشست زمین در 
این منطقه با اصلاح شیوه آبیاری، تزریق آب به سفره های 
زیر زمینی )تغذیه مصنوعی آب های زیر زمینی( کنترل شده 

است. 
*  چگونه فرونشست را مدیریت کنیم؟

  ۴ عامل زیــر مهمترین روش های علمی مبارزه با پدیده 
فرونشست است. مســدود نمودن چاه های آب غیرقانونی 
و مقابله با اضافه برداشــت های بیش از حدمجاز. تجدید 
نظر در شــیوه های آبیاری و استفاده از شیوه های نوین به 
جای سنتی. مدیریت کشت و زرع. به عنوان مثال در مناطق 
خشک و نیمه خشک مثل اســتان های فارس و اصفهان، 
کشت برنج و شالیزار باید ممنوع شود و کشت محصولات 
کم آب طلب جایگزین آن شود.  تغذیه مصنوعی سفره های 
زیرزمینی به ویژه در فصولی که نیاز آبی و کشــاورزی به 

حداقل می رسد. 
*  کار امروز را به فردا مسپار

  به گزارش قدس آنلاین ؛ وضعیت دشت های ایران بسیار 
خطرناک شــده اســت. زمین به صورت پیوسته اما بسیار 
ناملموس در حال نشســتن اســت و این موضوع تبعات 
ناگواری را به همراه خواهد داشــت. نیمی از این مشــکل 
مربوط به تغییر اقلیم و خشکســالی های مداوم است اما با 
مدیریت بهینــه منابع آب زیرزمینی می توان بر نیمی دیگر 
از این مشکل فائق شد. کار سختی است اما ناشدنی نیست. 

کشورهای دیگر توانستند چرا ما نتوانیم؟ 

جزئیات جدید از وام قانون جهش تولید مسکن 

انجمن  دبیر   // اقتصادی  ســرویس 
صنفی تولیدکنندگان جوجه یک روزه 
برای  بازارگاه  سامانه  از  تمجید  ضمن 
به  نهاده های دامی، اعلام کرد:  تامین 
ویژه از آبان ماه به بعد تولید جوجه یک 

روزه به اندازه کافی خواهد بود. 
   محمدرضا صدیق پور، دبیر انجمن صنفی 
تولیدکنندگان جوجه یــک روزه درباره 
دلیل گران بودن این نوع جوجه گفت: در 
زمان اصلاح قیمت مرغ در فروردین ماه به 
قیمت جوجه یک روزه بی توجهی و قیمت 
آن اصلاح نشد. در نتیجه واحدهای تولید 
ایــن نوع جوجه ضرر دیدند و از فرآینده 

تولید خارج شدند. وی افزود:، اما اکنون با 
افزایش تقاضا، قیمت جوجه یک روزه هم 
افزایش یافته است. البته یک صحبت های 
غیر رســمی هم در حوزه مرغ گوشتی و 
هم در حــوزه جوجه یــک روزه برای 
اصلاح قیمت شده است، ولی هنوز رسما 
اتفاقی نیفتاده است در حالی که نیاز است 
 در اســرع وقت تکلیف تولید کننده برای 
برنامه ریزی درست، مشخص شود. البته با 
این وجود، تولید کنندگان تا کنون بیش از 
۸۲۵ میلیون جوجه یکروزه تولید کرده اند. 
صدیق پور با تمجید از سامانه »بازارگاه« 
وزارت جهاد کشاورزی گفت: سال گذشته 

سویا بیش از ۱۵ هزار تومان قیمت داشت، 
اما این سامانه قیمت را کنترل کرد. بی شک 
این اقدام یکی از ایده های هوشمندانه این 
وزارت بود. وی با اشاره با انتشار آمارهای 
غلط درباره جوجه های یک روزه گفت: 
به ویژه از آبان مــاه به بعد تولید جوجه 
یک روزه به اندازه کافــی خواهد بود و 
در حال حاضر شــرایط خوبی بر بازار 
حاکم است. محمدعلی کمالی سروستانی، 
مشــاور اتحادیه مرغداران گوشــتی هم 
درباره وضعیت تامین نهاده های دامی برای 
مرغداران گوشتی گفت: در مرحله تایید 
حواله نهاده های دامی در سامانه مشکلی 
وجود ندارد، اما مشکل تاخیر در حمل از 
انبارها و گمرک  و همچنین مشکل دیگر 
گاهی کیفیت پایین نهاده وجود دارد. وی 
درباره مشــکلات مرغــداران در تامین 
جوجه یک روزه نیز گفت: تفاوت میزان 
تقاضا نســبت به تامین جوجه یک روزه 
در بازار زیاد است. اما برنامه ریزی هایی 
در مدیریت تقاضا انجام شــده است که 
امیدواریم تناسبی در این بازار هم ایجاد 
شود، در نتیجه امیدواریم در آبان ماه کمبود 
تولید مرغ نیز جبران شــود. کمالی تاکید 
کرد: به دلیل افزایش قیمت ماهی و گوشت 
قرمز تمایل به مصرف مرغ بالا رفته است 
و این نیز دلیل دیگری بر تمایل مرغداران 

بر جوجه ریزی بیشتر است. 

  

  

آگهی حصروراثت
احتراماً مفروض می دارد خواهان  ابراهیم غفاری فرزند علی با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده واشعارنموده شادروان علی غفاری 

فرزند عبدالجلیل به تاریخ 1398/4/25 به رحمت ایزدی پیوسته و وراث وی در زمان فوت عبارتند از :
 1- فاطمه دلدار فرزند ابراهیم متولد 1327/3/15 به ش.ش 4 همسر مرحوم.

2- آمنه غفاری فرزند علی متولد 1369/11/10 به ش.ش 4700020652 فرزند مرحوم.3- سلیم غفاری فرزند علی متولد 1364/12/11 به 
ش.ش 30 فرزند مرحوم.4- نادیه غفاری فرزند علی متولد 1363/1/1 به ش.ش 23 موالید فرزند مرحوم.

5- حلیمه غفاری فرزند علی متولد 1359/12/1 به ش.ش 621 فرزند مرحوم.6- مســعود غفاری فرزند علی متولد 1368/2/1 به ش.ش 4700027094 فرزند 
مرحوم.7- حاجی غفاری فرزند علی متولد 1362/3/2 به ش.ش 14 فرزند مرحوم.8- محمد غفاری فرزند علی متولد 1359/12/1 به ش.ش 4709779112 فرزند 
مرحوم.9- منصور غفاری فرزند علی متولد 1358/4/1 به ش.ش 601 فرزند مرحوم.10- ابراهیم غفاری فرزند علی متولد 1354/2/1 به ش.ش 3 فرزند مرحوم.

11- احمد غفاری فرزند علی متولد 1351/12/9 به ش.ش 519 فرزند مرحوم.
 12- ناصر غفاری فرزند علی متولد 1349/2/15 به ش.ش 4 فرزند مرحوم.13- عبدالجلیل غفاری فرزند علی متولد 1347/3/16 به ش.ش 482 فرزند مرحوم . 

و دیگر وارثی ندارد . لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید .

شورا ی حل اختلاف شعبه 3 پارسیان   

ن سند مالکیت آگهی فقدا
نظر به اینکه خانم راضیه بزرگی گل افزانی فرزند محمد به استناد دو فقره استشهادیه محلی بوارده شماره 140002155746000265 مورخ  1400/07/29 
مدعیســت که ســند مالکیت ششــدانگ یکباب آپارتمان تحت پلاک ثبتی 842 فرعی از 5472- اصلی ، مفروز و مجزا شــده از 679- فرعی از اصلی 
مذکور ، به نشــانی آزادگان 35 واقع در بخش 01 ناحیه یک بندرعباس بشــماره چاپی 2068862 ســری ج ســال 96 با شماره دفتر املاک الکترونیکی 
1397203233136004982 که بنام محســن / نظری فرزند علمدار شــماره شناسنامه 462 تاریخ متولد 1340/08/01 صادره از لارستان دارای شماره ملی 
2510273612 ثبت وســند مالکیت صادر وتســلیم گردیده ؛ وبرابر ســند قطعی 44034 مورخ 1397/06/12تنظیمی دفترخانه 44 بندرعباس بنام خانم 
راضیه بزرگی گل افزانی ثبت و قبل از صدور ســند مالکیت به علت جابجایی مفقود گردیده و برابر ســند رهنی شــماره 44035 مورخ 1397/06/12 
دفترخانه 44 بندرعباس در رهن بانک ملی شــعبه بلوار آزادگان بندرعباس قرار دارد تقاضای صدور ســند مالکیت المثنی نموده اســت ؛ لذا اســتناد 

ماده 120 آئین نامه اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوســیله اعلام می شــود هرکس مدعی انجام معامله نســبت به پلاک مذکور و وجود اصل ســند مالکیت در نزد خود می باشــد 
 بایســتی از تاریخ انتشــار آگهی ظرف مدت 10 روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل ســند مالکیت به این اداره تسلیم و رســید اخذ نماید در غیر این صورت وفق مقررات اقدام

 می گردد . 394 م/الف- تاریخ انتشار : 1400/08/04
ابوالحسن دستوری- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندرعباس

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

فراوانی مرغ در راه است 

فرونشست های خطرناک زمین در ایران 

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

طرح : امیر کاربخش



حوادث جهان
 بازداشت مخوف ترین سرکرده قاچاقچیان

 مواد مخدر در کلمبیا 
 رئیس جمهور کلمبیا گفت: مخوف ترین رئیس قاچاقچیان مواد مخدر 
جهان که بزرگترین کارتل قاچاق مواد به شمار می رفت از سوی نیرو های 
امنیتی بازداشت شــد. ایوان دوکه مارکز، رئیس جمهور کلمبیا اعلام کرد 
»دایــرو آنتونیو اوســوگا«، معروف به »اوتونیــل« مخوف ترین رئیس 
قاچاقچیان مواد مخدر در جهان و کلمبیا از سوی نیرو های امنیتی بازداشت 
شد.به گفته رئیس جمهور کلمبیا، اوتونیل، رئیس گروه قاچاق مواد مخدر 
به نام قبیله »دل گلفو« یا »قبیله خلیج« است و از مخوف ترین قاچاقچیان 
مواد مخدر جهان به شمار می رود. او مدت ها تحت تعقیب نیروهای امنیتی 
کلمبیا بود.قبیله دل گلفو »The Gulf Clan« بزرگترین کارتل مواد 
مخدر کلمبیا و گروه شبه نظامی است که با داشتن حدود ۳ هزار عضو در 
حلقه داخلی سازمان در سال ۲۰۱۶، یکی از قدرتمندترین سازمان های 
جنایتکار در کلمبیا محسوب می شود.دوکه مارکز گفت: این سخت ترین 
ضربه علیه قاچاق مواد مخدر در کشور ما است، که تنها با بازداشت پابلو 
اسکوبار )قاچاقچی مواد مخدر کلمبیایی که ثروتمندترین قاچاقچی مواد 
مخدر در تاریخ بشــر شناخته شده اســت( در دهه ۹۰ مقایسه می شود. 
اوتونیل، نام مســتعار او ترسناک ترین نام قاچاقچی مواد مخدر در جهان 
بود.او به اطرافیانش اجازه اســتفاده از تلفن همراه را نمی داد و قبل از هر 
جلسه ای از شرکت کنندگان می خواست لباس هایشان را عوض کنند و آنها 
را دور بیاندازند زیرا می ترســید که با جی پی اس شناسایی شود.به گفته 
دوک، او بسیاری از نیروهای پلیس، سربازان و سران اجتماعی را به قتل 
رسانده و بسیاری از کودکان را در بخش انتیوکیا )یک سکونتگاه مسکونی 
در کلمبیا( و ســایر بخش هایی که قبایل خلیج در آن حضور داشتند، به 
خدمت می گرفت.وی اضافه کــرد: اوتونیل نه تنها در زمینه قاچاق مواد 
مخدر بلکه در مــورد کودک آزاری نیز تحت تعقیب قرار داشــت. این 
عملیات به معنای پایان کار قبیله خلیج، قبیله اوست.رئیس جمهور کلمبیا 
تاکید کرد: »برای همه کسانی که به این سازمان جنایتکار تعلق دارند، پیامی 
واضح و قاطع می فرســتم یا فوراً تسلیم عدالت شوید یا تمام وزن قانون 
بر دوش شما کشیده خواهد شد.«بیش از ۵۰۰ مرد در عملیات دستگیری 
اوتونیل که »عملیات اوزیریس« نام داشت ، شرکت کردند. این عملیات از 
آغاز شــد و حدود ساعت ۳ بعد از ظهر به پایان رسید. زمانی که اوتونیل 

دستگیر شد. در این عملیات یک افسر پلیس نیز جان باخت.
فرار بزرگ از زندانی در نیجریه

 نیروهای امنیتی نیجریه به دنبال صدها زندانی هســتند که از زندانی در 
ایالــت »اویو« در جنوب غربی این کشــور گریخته اند.این زندانیان پس 
از یورش مهاجمان مســلح به زندان، فرار کردند.بنابر گزارش مســئولان 
زندان، مهاجمان از نارنجک استفاده کردند و با دینامیت وارد حیاط زندان 
»ابونلوگو« شدند.گفته می شود که بیش از ۸۰۰ زندانی فرار کرده اند اما از 
آن زمان تاکنون چند صد نفر مجدد دستگیر شده اند.بنابر گزارش بی بی سی، 
این سومین فرار بزرگ از زندان های نیجریه در امسال است. پیش از این نیز 

۲۰۰ زندانی در ماه سپتامبر از زندانی در ایالت »کوگو« فرار کرده  بودند.
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حوادث

  روابط عمومي اداره کلگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيد پروتئين مرغوب و ويتامين های  گوناگون است
شيلات هرمزگان

  

از روزی که پدرم به مصرف مواد مخدر صنعتی آلوده شــده 
است دیگر هیچ گونه آسایش و آرامشی نداریم چرا که دچار 

توهم می شود و ما را به باد کتک می گیرد تا حدی که ...
 دختر ۱۶ ســاله ای که آثار کتک کاری بر نقاط مختلف پیکرش 
مشــهود بود با بیان این که پدرم روزگار ما را ســیاه کرده است به 
مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: از روزی که چشم باز کردم 
پــدرم را در حال مصرف مواد مخدر دیدم اما آن روزها مواد مخدر 
سنتی مصرف می کرد و می توانست با کارگری مخارج خانواده ۶ 
نفره ما را تامین کند اما از روزی که به خاطر گران شدن مواد مخدر 
سنتی به مصرف شیشه و کریستال روی آورد دیگر اوضاع زندگی 
ما نیز به هم ریخت چرا که بعد از مصرف مواد دچار توهم می شد و 
همه اعضای خانواده را کتک می زد. خیلی زود آثار اعتیاد بر چهره 
پدرم نمایان شــد و دیگر هیچ کس حاضر نبود او را برای کارگری 
استخدام کند به همین دلیل همواره بیکار بود تا این که ناچار شد با 
جمــع آوری زباله روزگار بگذراند با این حال همان درآمد اندکش 
نیز صرف تهیه مواد مخدر می شد مخارج خانواده ما از طریق کمک 
اطرافیان و برخی خیران تامین می شد از طرفی مادرم نیز به خاطر 
بیماری ناشــناخته ای که دارد نمی تواند در بیرون از منزل کار کند 
چرا که با کوچک ترین تلاشــی دچار ضعف و بدحالی می شــود 
کارت پرداخت یارانه را  نیز به صاحبخانه داده ایم تا حداقل آواره 
کوچه و خیابان نشویم در این شرایط ۳ برادرم که از من کوچک تر 
هســتند ترک تحصیل کرده اند و من هم مجبورم مانند آن ها درس 
و مدرســه را رها کنم تا حداقل بتوانم با کارکردم در خارج از منزل 
پول داروهای مادرم را تامین کنم و مرهمی بر زخم های دلش باشم 
حدود ۲ هفته قبل بود که پدرم پس از مصرف مواد مخدر من و مادرم 
و یکی از برادرانم را با کمربند و انبردست طوری کتک زد که هنوز 
آثار آن در نقاط مختلف پیکرم وجود دارد. او حتی در منزل را قفل 
می کند و گوشــی های  تلفن  را می گیرد تا نتوانیم با پلیس ۱۱۰ 
تماس بگیریم با این حال می دانم او حال طبیعی ندارد و نمی خواهم 
اذیت بشود با همه بدی ها و رفتارهای نامناسبش باز هم پدرم است 
و دوســت دارم روزی مانند همسن و سالانم از داشتن پدری سالم 
لذت ببرم و طعم در کنار او بودن را بچشم اما ... با توجه به ماجرای 
کودک آزاری این دختر ۱۶ ســاله به پزشکی قانونی معرفی شد و 
سپس با صدور دستوری از سوی رئیس کلانتری و با هماهنگی های 
قضایی مقدمات لازم برای انتقال پدر وی به مرکز ترک اعتیاد فراهم 
شد تا مدتی بعد این مرد معتاد از چنگال مخوف اعتیاد رهایی یابد و 

به آغوش خانواده اش بازگردد.

روزگار سیاه! 
در امتداد تاریکی

سرویس حوادث// پســران جنایتکار برای سرقت خودروی 
راننده تاکسی اینترنتی او را به طرز هولناکی به قتل رساندند.

ساعت ۵ بعد از ظهر سه شنبه ۲۷ مهر، مرد میانسالی به پلیس رفت و از 
ناپدید شدن پسرش آرش خبر داد و گفت: پسرم راننده تاکسی اینترنتی 
اســت طبق معمول صبح برای کار از خانه خارج شد. اما چند ساعت 
بعــد وقتی برای کاری با او تماس گرفتم تلفن همراهش خاموش بود. 
چند ساعت گذشت اما باز هم خبری نشد این برایم خیلی عجیب است 
چون کار پسرم با گوشی تلفن است و باید همیشه روشن باشد به همین 

خاطر خیلی نگران هستم.
با شکایت مرد میانسال، تحقیقات برای یافتن پسرش آغاز شد تا اینکه 
ساعت ۷ صبح چهارشنبه ۲۸ مهر، باغبان میانسالی در میان درختان 
منطقه کوهسار متوجه جسد پسر جوانی شد که دست و پایش را بسته 
بودند و به طرز فجیعی کشته شــده بود. با اعلام موضوع به مأموران 

کلانتری ۱۴۲ کن بلافاصله راهی محل کشف جسد شدند.

در ادامه بازپرس محمد شــفیعی و تیم بررســی صحنه جرم نیز برای 
بررسی این جنایت به محل رفتند. نخستین تحقیقات نشان می داد جسد 
متعلق به پســری حدوداً ۳۰ ساله اســت که آثار کبودی عمیق روی 

گردنش حکایت از قتل بر اثر خفگی داشت.
به دستور بازپرس شعبه پنجم دادسرای امور جنایی پایتخت جسد برای 
مشخص شدن علت اصلی مرگ و شناسایی هویت به پزشکی قانونی 
منتقل و در ادامه خانواده آرش با مشاهده جسد او را شناسایی کردند. 
از آنجا که خودروی مقتول سرقت شده بود شماره پلاک آن به پلیس 
کشور اعلام شد.در تحقیقات صورت گرفته تیم جنایی پی برد آخرین 
فردی که با تلفن همراه مقتول تماس گرفته پســر جوانی به نام شهاب 

است که در خواست خودروی اینترنتی داشته است.
بررسی ها نشان می داد شهاب ساکن یکی از شهرهای غربی کشور است 

و به دستور بازپرس پرونده تحقیقات برای دستگیری او ادامه یافت.
در ادامــه مأموران کلانتری همدان اعلام کردند خودروی مقتول را در 

حالی پیدا کرده اند که تصادف کرده و سرنشین آن متواری شده است. 
تصادف در همدان ســرنخی برای دســتگیری متهم شد و سرانجام با 
هماهنگی پلیس آگاهی شهر مورد نظر، شهاب در کمتر از ۴۸ ساعت 

پس از جنایت بازداشت شد.
* اعتراف به قتل

پســر جوان در تحقیقات به قتل راننده تاکسی اینترنتی اعتراف کرد و 
گفت: با دوستم تصمیم به سرقت خودرو گرفتیم تا کمی در شهر بگردیم 
و بعد هم به زادگاهمان برویم. ابتــدا یک خودروی ۲۰۶ را اینترنتی 
گرفتیم اما راننده به ما و رفتارمان شــک کرد و بــه بهانه ای ما را از 
خودرواش پیاده کرد. بعد دوباره درخواست خودروی اینترنتی کردیم و 
این بار آرش به عنوان راننده درخواستمان را قبول کرد. سوار بر خودرو 
او را به سمت منطقه کوهسار و باغ ها کشانده و با تهدید از خودرو پیاده 
کرده و به درخت بستیم. راننده مقاومت می کرد و سر و صدایش ممکن 
بود که دیگران را خبر کند. به ناچار او را خفه کردیم و من به ســمت 

زادگاهم فرار کردم و از دوستم هم بی خبرم.
بازپرس جنایی دستور انتقال متهم به اداره دهم پلیس آگاهی پایتخت 

برای تحقیقات بیشتر و بازداشت همدست او را صادر کرد.

سرویس حوادث // پرونده دختر جوان که 
با همدستی پسرمورد علاقه اش و دوست 
اوسه نفر را به قتل رسانده و اموالی از خانه 
مقتولان سرقت کرده بودند با صدور جلب 

به دادرسی به دادگاه ارسال شد .
سیزدهم اسفند جسد زن میانسال ایرانی  و شوهر 
افغانــی او در حمام خانه شــان   در طبقه پنجم 
ساختمانی در بلوار ابوذر پیدا شد. این در حالی 
بود که در بازرسی خانه ، آنها بقایای جسد دختر 
جوان خانواده را در بشکه اسیدی که در آنجا قرار 

داشت پیدا کردند.

شــواهد نشــان می داد ۴۰ روز از این جنایت 
گذشته و هیچ اثری از دختر دیگر خانواده نبود. 
این دختر اختلاف شــدیدی با مادرش داشت. با 
کشف این سرنخ ، دختر جوان تحت تعقیب قرار 
گرفت و بازداشــت شــد. با اعتراف او راز این 
جنایت فاش شد و دو مرد که همدست او بودند 

نیز بازداشت شدند.
متهمان روانه زندان شــده و چند روز پیش برای 
آخرین دفاع به شعبه چهارم بازپرسی دادسرای 
جنایی تهران منتقل شــدند. عامــل اصلی این 
جنایت ها به بازپرس پرونده گفت : دختر خانواده 

و پسر مورد علاقه او نقشه این جنایت را طراحی 
کرده و گفتندبابت هر قتل هر کدام ۱۵۰ میلیون 
تومان به من می دهند. آن شب به عنوان میهمان 
به آن خانه رفتم. ابتدا با ضربه جام کریستال آن 
زن و شوهر را که کشتم. دختر زن میانسال را هم  
با دارو بیهوش کردم و بعد از آنکه با سیم  شارژر 

خفه اش کردم ،جسد را در بشکه اسید انداختم.
دختر خانواده نیز در دفاع از خود گفت :با مادرم 
اختلاف داشتم و باعث شد از او کینه به دل بگیرم. 
دوربینهای مداربسته خانه را قطع کردم تا صحنه 
قتل ضبط نشود. حتی بعد از قتلها، شیرینی میان 

همسایه ها تقسیم کردم.
سومین متهم پرونده هم  مدعی شد که هدفشان 
فقط سرقت بوده و فکر نمی کرد که سه قتل رقم 

بخورد .
والدین مرد افغان برای قاتل قصاص خواســتند. 
پدر زن میانسال و دختر دیگر این زن، برای قاتل 

قصاص خواستد اما دختر مقتول را بخشیدند.
حبیــب ا... صادقــی ،  بازپرس شــعبه چهارم 
دادسرای  جنایی تهران در این باره گفت : پرونده 
متهمان با صدور جلب به دادرسی برای محاکمه به 

دادگاه کیفری استان تهران ارسال شد . 

عامل قتل عام خانوادگی پای میز محاکمه 

ســرویس حوادث // رئیس کل دادگســتری 
هرمزگان از توقیف ۴ فروند شناور غیرمجاز صید 

ترال در آب های خلیج فارس خبر داد.
بــه گزارش خبرنگار دریا ؛  علی صالحی با اشــاره 
بــه توقیف چهار فروند شــناور غیرمجاز صید ترال 
در آب های خلیج فارس، اظهار کرد: به دســتور مقام 

قضایی و در پی گزارش اداره شــیلات شهرســتان 
بندرلنگه، این چهار شــناور توســط ناوگروه منطقه 
پنجم نیروی دریایی ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی، 
شناسایی و در حوالی جزیره ابوموسی و جنوب جزیره 
سیری توقیف شدند.وی ابراز داشت: به منظور صیانت 
از حقوق عامه و تســهیل زمینه فعالیت بیشتر برای 

صیادان بومی، با صدور دستور ویژه قضایی، توقیف 
شــناورهای غیرمجاز در آب های استان هرمزگان به 
مأموریت مشترک شیلات، دریابانی و سپاه پاسداران 

انقلاب اسلامی تبدیل شده است.
صالحی با بیان اینکه صید ترال باعث تخریب محیط 
زیســت دریا می شود که باید با آن به شدت برخورد 

کرد، گفت: دریا موهبتی الهی است که امروز در اختیار 
ما قرار دارد و باید از آن به عنوان امانتی برای آیندگان 
مراقبت کنیم و این امر مســتلزم قاطعیت در حفاظت 
از زیســتگاه های آبزیان و برخورد جدی با متخلفین 
است.رئیس کل دادگستری استان هرمزگان همچنین 
با اشاره به تأکیدات ریاست محترم قوه قضاییه مبنی 

بر لزوم صیانــت از ثروت های ملی در دریا و مقابله 
با صید ترال، اظهار داشــت: دســتگاه قضایی استان 
هرمزگان در راســتای عمل به سیاست های ابلاغی، 
برخورد قاطعانه و بــدون اغماض با افرادی را که از 
طریق صید غیرمجاز، معیشت مردم و صیادان بومی را 
به خطر می اندازند در دستور کار خود قرار داده است.

توقیف 4 شناور صید ترال در خلیج فارس 

راننده تاکسی اینترنتی قربانی سرقت مرگبار

ســرویس حــوادث // او بــا ترفندی 
ناجوانمردانــه، دختران نوجــوان را در 
مشــهد بــه درون شمشــادهای کنار 

ایستگاه های مترو می کشاند و ...
مرد ۳۱ ســاله ای که به بهانه کمک به همسر 
باردارش ، دختران نوجوان را اغفال می کرد و 
با کشاندن آن ها به درون شمشادهای اطراف 
ایستگاه های مترو مورد تعرض و آزار و اذیت 
قرار می داد با صدور حکمی قاطع از ســوی 
شعبه سوم دادگاه کیفری یک استان خراسان 

رضوی به اعدام در ملأ عام محکوم شد.
 دی ماه ســال ۹۸ بود که دختر ۱۴ ساله ای 
وحشت زده و هراســان با نیروهای انتظامی 
تماس گرفــت و ماجرای تــکان دهنده ای 
را فاش کرد. او کــه مدعی بود مورد تعرض 
»ابلیس بدبو« قرار گرفته است به پلیس گفت: 
در حالی که قصد داشــتم از ایستگاه مترو در 
محدوده بولوار دانش آموز مشهد خارج شوم 
ناگهان مرد جوانی کــه از دهانش بوی تعفن 
خارج می شــد، مقابلم قرار گرفت و درحالی 
که خود را نگران نشــان می داد به من گفت: 
»همسرم باردار است و اکنون به دلیل  بیماری 
که دارد درون شمشادهای وسط بولوار افتاده  
اســت و کسی کمکم نمی کند! آن مرد شیطان 
صفت حتی برگه های آزمایشــگاهی هم در 
دست داشــت و با التماس از من خواست تا 
به همسرش کمک کنم!  من هم که تحت تاثیر 
عواطف انســانی قرار گرفته بودم، بدون تامل 
با او همراه شــدم تا به یک انسان بیمار کمک 
کنم ولی زمانی که به وسط شمشادها رسیدیم 
ناگهان»ابلیس بدبو« با تهدید به مرگ سرم را 
داخل شمشادها خم کرد. تازه فهمیدم که فریب 
خورده ام ولی آن قدر ترســیده بودم که همه 
وجودم می لرزید. او که چشــمانی ترسناک و 
از حدقه بیرون زده داشــت شال روی سرم را 
به دست و پاهایم بست و مرا درون شمشادها 

مورد تعرض قرار داد. این درحالی بود که بوی 
عرق بدن و بوی زننده ای که از دهان او خارج 
می شد با یکدیگر درآمیخته و حالت تعفن پیدا 
کرده بود. او ســپس مرا در همان حالت زننده 
درون شمشــادها رها کرد و از محل گریخت. 
ابتدا با تلاش زیاد شــال پاهایم را باز کردم و 
ســپس با دندانم گره دیگر شال را گشودم که 
به دســتانم حلقه زده بود. بعد از آن بلافاصله 
ماجرا را برای خانــواده ام بازگو کردم و   با 

پلیس تماس گرفتم! 
 با توجه به اهمیــت این حادثه تکان دهنده ، 
بلافاصله ســردار محمد کاظم تقوی )فرمانده 
انتظامی خراسان رضوی( دستورات ویژه ای 
را برای شناسایی و دستگیری این مرد هوسران 
صادر کرد و بدین ترتیب تحقیقات گسترده ای 
از ســوی نیروهای انتظامی آغاز شــد ولی 
هنوز رصدهای اطلاعاتــی در این باره ادامه 
داشــت که حادثه مشابهی در ایستگاه متروی 
هفت تیر مشــهد رخ داد دختر ۱۹ ساله ای که 
شکار »ابلیس بدبو« شده بود با ترفند کمک به 
همسر باردار، مورد تعرض قرار گرفت بنابراین 
کارآگاهــان ماجرای »ابلیــس بدبو« را طی 
گزارشی به قضات دادگاه کیفری یک خراسان 
رضوی اطلاع دادند و این گونه با دســتورات 
محرمانه قاضی صبوری نسب )مستشار وقت 
شعبه سوم دادگاه کیفری یک خراسان رضوی( 
روند تحقیقاتی پلیــس وارد مرحله جدیدی 
شد، اما در حالی که شــیوع کرونا در کشور 
بررسی های کارآگاهان در ایستگاه های مترو را 
بامشکل روبه رو کرده بود، ناگهان در بیست و 
هفتم اردیبهشت سال ۹۹، حادثه مشابه دیگری 
در یکی از ایستگاه های متروی بولوار وکیل آباد 
اتفاق افتــاد و این گونه پرونده »ابلیس بدبو« 
سریالی شد. بنابر گزارش اختصاصی خراسان، 
تحقیقات برای شناسایی این مرد هوسران ادامه 
داشت تا این که تصاویری از »ابلیس بدبو« با 

بررسی دوربین های مدار بسته به دست آمد و 
کارآگاهان بالاخره با همکاری پلیس مشهد، 
حراست مترو و خانواده های قربانیان ، موفق 
شدند تیر سال ۹۹، این شیطان ترسناک را در 
ایستگاه متروی بولوار سید رضی مشهد زمانی 
دستگیر کنند که در محاصره نیروهای حراست 
مترو قرار گرفته بود. بنابراین گزارش، با انتشار 
تصویر بدون پوشش متهم در روزنامه خراسان، 
تعداد دیگــری از  دخترانی که طعمه »ابلیس 
بدبو« شده بودند با مراجعه به پلیس آگاهی وی 
را شناسایی کردند و بدین ترتیب او با شاکیان 
زیادی روبه رو شــد. از سوی دیگر با توجه 
به حساسیت ماجرای هولناک و تعرض های 
ســریالی وی به دختران نوجوان ، این پرونده 
به صورت ویژه در دســتور کار قضات شعبه 
سوم دادگاه کیفری یک خراسان رضوی قرار 
گرفت و قاضی دکتر اســماعیل شاکر )رئیس 
دادگاه( دستورات خاصی را برای بررسی همه 
ابعــاد و جوانب این پرونده صادر کرد چرا که 
هوسرانی های »ابلیس بدبو« جوی از احساس 
ناامنی را در منطقه ای از شهر به وجود آورده 
بود. گزارش اختصاصی خراسان حاکی است: 
پس از بررســی های دقیق و بازجویی های 
تخصصی، جلســات محاکمه وی درحالی به 
ریاست قاضی شاکر برگزار شد که مقام قضایی 
با تیزبینی های ویژه ای در پرونده از متخصصان 
پزشکی قانونی خواست به طور کارشناسی و 
تخصصی درباره رخدادهای تکان دهنده طعمه 
های این متهــم خطرناک، اظهارنظر کنند. این 
گونه بود که با اعلام نظرات کارشناسی پزشکان 
قانونــی، زوایای پنهانی جدیدی از رفتارهای 
هولناک »ابلیس بدبو« افشــا شد. اگرچه این 
متهم با دستاویز قرار دادن اختلافات خانوادگی 
با همسرش و توسل به شیوه های انکار، سعی 
داشت خود را به راحتی از مجازات برهاند اما 
سوالات تخصصی رئیس با تجربه شعبه سوم 

دادگاه کیفری یک اســتان خراسان رضوی او 
را چنــان در مخمصه عجیبی انداخته بود، که 
هر پاسخی به این سوالات او را از چاله به چاه 
می انداخت و در برابر اظهارنظرهای کارشناسی 
و مدارک مستند موجود در پرونده، چاره ای 
جز تشریح ترفندهای شیطانی برای تعرض به 

دختران نوجوان را  نداشت.
براساس گزارش خراسان، بعد از چندین جلسه 
دادگاه که با حضور وکلای مدافع برگزار شــد 
در نهایت قضات دادگاه با توجه به محتویات 
پرونــده، نظرات دقیق و تخصصی پزشــکان 
قانونی و اقاریــر متهم، گزارش های پلیس و 
دیگر اسناد و مدارک موجود، رای خود را در 

این باره صادر کردند.
  براســاس ایــن رای که بــه امضای قاضی 
اسماعیل شاکر )رئیس دادگاه( و قاضی سعید 
محمدی )مستشار( رسیده، متهم »حسن- ت« 
بــه خاطر آدم ربایی با شــیوه اغفال و ترفند 
کشاندن دختران به درون شمشادها به تحمل 
۵ ســال زندان، به اتهام ارتکاب اعمال منافی 
عفت به تحمل ۹۹ ضربه شلاق و به دلیل ایراد 
ضرب و جرح عمدی به پرداخت دیه در حق 
شــاکیان محکوم شده است. گزارش خراسان 
حاکی است: همچنین دادگاه براساس این رای 
قاطــع  ، متهم   پرونده را که به »ابلیس بدبو« 
معروف شــد، به اتهام تجاوز به عنف به اعدام 
در ملأ عام محکوم کرد چرا که شیوه ارتکاب 
جــرم و تبعات اجتماعی آن آثــار زیانباری 
در جامعه داشته اســت و به دلیل بیم  تجری  
دیگران باید در محل وقوع جرم اجرا شــود. 
شایان ذکر است: رای صادر شده از سوی شعبه 
سوم دادگاه کیفری یک خراسان رضوی قابل 
فرجام خواهی در دیوان عالی کشور است و با 
اعتراض متهم و وکیــل مدافع وی در یکی از 
شعبه های دیوان عالی کشور مورد رسیدگی 

قرار می گیرد.

» ابلیس بدبو « به اعدام در ملأ عام محکوم شد

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد

آزار پسر نوجوان به قصد انتقام
 سرویس حوادث //  پسر شرور که به اتهام آزار و 
اذیت یک پسر نوجوان دستگیر شده مدعی شد 
وی در فضــای مجازی خود را دختر معرفی کرده 
بود و او وقتی به این موضوع پی برده به قصد انتقام 

دست به این کار زده است.
چند روز قبل مرد جوانی هراسان و نگران به پلیس رفت 
و گفت: پسر ۱۲ ساله ام از سوی یک شرور مورد آزار و 

اذیت قرار گرفته است.
وی در تشــریح ماجرا گفت: مدتی بود که متوجه تغییر 
رفتار پسرم و گوشه گیری و کم حرفی او شده بودم. زمانی 
که پیگیر ماجرا شدم او راز هولناکی را برایم برملا کرد. 
پسرم تعریف کرد که حدود یک ماه قبل، پسر ۲۷ ساله ای 
بــه  نام پویا، وی را در پارک مورد آزار و اذیت قرار داده 

و اقدام به فیلمبرداری و عکاســی از پسرم کرده است، 
اما این تمام ماجرا نیست، پس از این اذیت، او با تهدید 
شــماره تلفن پسرم را گرفته و مدام در واتساپ پسرم را 
تهدید می کند که اگر هــرکاری می خواهد برایش انجام 
ندهد تصاویر و فیلم های گرفته شده از پسرم را در فضای 
مجازی منتشــر می کند.با شکایت مرد جوان، به دستور 
بازپرس محمدرضا صاحب جمعــی، کارآگاهان اداره 
شانزدهم پلیس آگاهی وارد عمل شدند و با آموزش های 
لازم به پسر ۱۲ ساله از او خواستند با متهم قرار ملاقات 
بگذارد.زمانی که متهم به محل قرار آمد، مأموران که در 
کمین او بودند، پسر ۲۷ ساله را بازداشت کردند، اما وی 
در تحقیقات منکر آزار پسر بچه شد و ماجرای متفاوتی 
را مطرح کرد. او گفت: در یک کانال تلگرامی عضو بودم. 

مدتی قبل با دیدن عکس پروفایل یکی از اعضای گروه 
و به تصور اینکه دختر زیبایی اســت با او چت می کردم 
تا اینکه بعد از مدتی قرار ملاقات گذاشــتیم. من که در 
تمام این مدت فکر می کردم با یک دختر دوست شده ام 
وقتی به محل قرار رفتم با دیدن پســری ۱۲ ساله که در 
این مدت مرا به تمسخر گرفته و بازیچه کرده بود بقدری 
شوکه و عصبی و ناراحت شدم که تصمیم به انتقام گرفتم 
و به همین دلیل چند عکس و فیلم در وضعیتی نامناسب 
از او گرفتم و تهدیدش کردم کــه تصاویر را در فضای 
مجازی منتشر می کنم.به دســتور بازپرس شعبه ششم 
دادسرای امور جنایی پایتخت، متهم در اختیار کارآگاهان 
اداره شانزدهم پلیس آگاهی قرار داده شد و تحقیقات در 

ارتباط با این ماجرا ادامه دارد. 

طرح : آصفه جهانی
سرویس حوادث //  فرمانده قرارگاه پلیس راه هرمزگان 
گفت: اجساد سه عضو یک خانواده که یک دختر بچه 
ویک زن و یک مرد بودند از یک دســتگاه خودروی 
پراید در رودخانه شور جاده خورگو از توابع شهرستان 

بندرعباس بیرون کشیده شد. 

سرهنگ مهدی نیکبخت افزود:اجساد دوم آبان پیدا شده اما 
زمان سقوط این خودرو مشخص نیست. 

وی اضافه کرد: هویت قربانیان مشــخص شــده و بستگان 
آنها گفته اند که از چند روز پیش عازم روســتا شده بودند و 
دیگری خبری از آنها نداشته اند.ســرهنگ نیکبخت ادامه داد: 

بررسی های اولیه هیچ گونه سانحه رانندگی را تایید نمی کند 
و علت این حادثه در دســت بررسی است.سرهنگ نیکبخت 
یادآور شــد:  شواهد نشــان می دهد خودرو در محلی غرق 
شده است که خطری از جمله سیل و یا سقوط در آب متوجه 
این وسیله نقلیه نبوده است.به گزارش ایرنا ؛ فرمانده پلیس راه 
اضافه کرد:جزئیات این حادثه باید از سوی آتش نشانی و یا 
سایر مراجع  اطلاع رسانی شــود چون تاکنون به عاملی که 

نیازمند اطلاع رسانی پلیس راه باشد دست نیافته ایم.

فرمانده پلیس راه هرمزگان :
اجساد سه قربانی از رودخانه شور بندرعباس بیرون کشیده شد

 سرویس حوادث // دادســتان عمومی و انقلاب مرکز استان 
هرمزگان از توقیف ۱۸ دستگاه خودروی سواری حامل سوخت 

قاچاق در بندرعباس خبر داد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان 
هرمزگان از توقیف ۱۸ دستگاه خودروی سواری حامل سوخت قاچاق 
با رصد اطلاعاتی قرارگاه عملیاتی پیشگیری و مبارزه با قاچاق سوخت 

دادسرای عمومی و انقلاب بندرعباس خبر داد.
مجتبی قهرمانــی در ادامه افزود: این خودروها در نتیجه اجرای طرح 

ضربتی قرارگاه عملیاتی پیشگیری و مبارزه با قاچاق سوخت دادسرای 
عمومی و انقلاب بندرعباس شناسایی و توقیف شدند. 

وی همچنین یادآور شد: از این خودروها ۱۸ هزار لیتر سوخت قاچاق 
نیز کشــف و ضبط شده است. ارزش تقریبی سوخت های کشف شده 

بیش از دویست میلیون تومان است.
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان همچنین تصریح کرد: 
قاچاقچیان سوخت علاوه بر جریمه نقدی و مجازات حبس به ضبط 
اموال ناشی از جرم محکوم می شوند و همچنین در راستای اجرای ماده 

۲۰ قانون مبارزه با قاچاق کالا    ؛ تمام خودروهای توقیف شده نیز به نفع 
دولت ضبط خواهند شد.

توقیف ۱۸ دستگاه خودروی سواری حامل سوخت قاچاق در بندرعباس
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شهرستان

با حضور رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان ؛

مشکلات روستاهای بخش رویدر بررسی و رسیدگی شد
 امین درســاره سرویس شهرستان//  با هدف بررسی مسائل و مشکلات 
روســتاهای بخش رویدر با حضور احمد مــرادی رئیس مجمع نمایندگان 
هرمزگان در مجلس شورای اسلامی ، فرماندار بندرخمیر میر هاشم خواستار، 
دکتر مهدی باشتی مدیرعامل کارخانه سیمان و محبوب دریا بخشدار رویدر با 
معتمدین، دهیاران و اعضای شوراهای اسلامی روستاهای بخش رویدر دیدار 
و با حضور آنان مســائل و مشکلات این روستاها بررسی و پیگیری شد.به 
گزارش خبرنگار دریا ؛ این نشســت که به میزبانی روستای رودبار برگزار 
شد، دهیاران ، معتمدین و اعضای شوراهای اسلامی روستاهای بخش رویدر 
درخواست ها و مطالبات مردمی را در حوزه های مختلف بیان کردند.میرهاشم 
خواستار فرماندار خمیر در پایان این نشست با بیان اینکه وظیفه ما مسئولان 
رفتن به روستاها برای شنیدن دردها و مشکلات و تلاش برای رفع آنهاست، 
افزود:مردم حق دارند که در موضوعات مختلف مطالبه گر باشند ضمن اینکه 
مدیران و مسئولان نیز وظیفه دارند پاسخ گوی این مطالبات باشند و در جهت 
رفع آنها تلاش کنند.وی در ادامه عمده خواسته ها و مشکلات مردمی را در 
بخــش آب، راه ، ورزش و مخابرات عنوان کــرد و افزود:یکی از مهم ترین 
خواسته ها در اکثر روستاها ایجاد زمین ورزشی از جمله چمن مصنوعی بوده 
اســت.وی افزود:در این حوزه تلاش خواهیم کرد از طریق تامین اعتبار در 
بخش دولتی و خیرّی در تامین زیرساخت های ورزشی در روستای رودبار و 
سایر روستاها اقدام کنیم.وی همچنین یادآور شد: البته در سه سال اخیر ۲۰ 
زمین چمن مصنوعی به اماکن ورزشی شهرستان اضافه شده و سرانه ورزشی 
شهرستان نیز به ۲ درصد رسیده است،گرچه این آمار قابل توجه است اما تا 
رسیدن به وضعیت ایده ال فاصله دارد که تلاش خواهیم کرد این وضعیت را 
در شهرســتان بهبود ببخشیم.وی در ادامه با اشــاره به پروژه خط انتقال آب 
کهورســتان به رویدر عنوان کرد: در حال حاضر حدود ۸۰ درصد این پروژه 
آماده شده که پس از بهره برداری کامل آن،علاوه بر شهر رویدر، روستاهای 
در مسیر نیز از آب این خط انتقال بهره مند خواهند شد.خواستار اضافه کرد: 
در حوزه آبرســانی به روستاهای شرق رویدر نیز مکاتبه جهت انتقال آب از 
خط انتقال آب شهر رویدر به این روستاها انجام شده است. همچنین از آب و 
فاضلاب خواسته شده نسبت به تعیین تکلیف خط انتقال آب روستای گوین 
اقدام کند.وی ادامه داد: در بخش راه نیز احداث ابنیه فنی در مســیر روستای 
پرکان ال موسی ،آب نمای رویدر به بستو ،۱۲ کیلومتر آسفالت گیشو به مارو 
دریخا ، روکش آســفالت تنگه گرو در ابتدای بخش رویدر به طول تقریبی 
یک کیلومتر و زیرسازی و آسفالت ۸ کیلومتر جاده درواخانی به مرکز بخش 
رویدر با توجه به بازگشایی مسیر مذکور از جمله درخواست هایی بود که در 
این نشست مطرح شد که مکاتبات و اقدامات لازم برای برخی از این مطالبات 
در گذشته انجام شده است.فرماندار بندر خمیر در ادامه در خصوص پوشش 
زیرساخت های مخابراتی در این بخش نیز گفت:در حال حاضر پوشش آنتن 
دهی در اکثر نقاط شهرستان برقرار است فقط در یکی دو نقطه از این بخش که 
مشکل وجود دارد از مسوولان مخابرات خواسته شد نسبت به رفع آن اقدام 
شود.این مسوول همچنین به اقدامات انجام شده در حوزه های مخابرات اشاره 
و یادآوری کرد:در این حوزه بیش از ۴۰ میلیارد تومان در زمینه تعمیر ، تجهیز 
و ایجاد زیرساخت های مخابراتی در بخش رویدر هزینه شده با این حال در 
تلاش هستیم برخی از مطالبات از جمله فیبر نوری رویدر در کوتاه ترین زمان 

ممکن به سرانجام برسد.

خبری

ن سند مالکیت   آگهی فقدا
نظر به اینکه خانم صغری خیاطیان فرزند صمد به شماره شناسنامه 1 صادره از پارسیان به استناد دوفقره استشهاد محلی اعلام داشته است که سند مالکیت ششدانگ یکباب 
ساختمان دارای پلاک 14 فرعی از 1933 اصلی واقع در پارسیان بخش 21 پارسیان به مساحت 42 مترمربع که در صفحه 142دفتر 38ذیل شماره 5059 به شماره سریال 155586 
به نام نامبرده صادر و تسلیم گردیده به علت جابجایی مفقود شده است. لذا با عنایت به تبصره 5 ماده 120 آیین نامه اصلاحی قانون ثبت اسناد و املاک مصوب 1380/11/18 
مراتب به استناد بند یک ماده مذکور در یک نویت آگهی می شود تا هر کسی مدعی انجام معامله باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 10 روز به این اداره مراجعه و 
اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند و یا سند انتقال رسمی، تسلیم و رسید دریافت نماید. چنانچه ظرف مدت مقرر مورد واخواهی قرار نگیرد و یا در صورت اعتراض، سند 

مالکیت ارائه نشود، اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان پارسیان، سند مالکیت المثنی را طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد کرد .1708/130م/الف

عبدالحسین فروتن- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک پارسیان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

گروه گزارش//با توجه به انتقال بار و مسافر در 
حمل و نقل دریایی دو مبحث ایمنی و امنیت از 
الزامات این حمــل و نقل دریایی در بندر خمیر  
می باشد. ایمنی در بســیاری از موارد با امنیت 
ســفر لازم و ملزوم یکدیگر می باشند. صنعت 
لنج به عنوان یک وســیله حمل و نقل دریایی 
در بندرخمیر همانند ســایر صنایع می بایست 
با تکنولوژی جدید منطبق باشــد. لنج به همان 
اندازه که وسیله کاملا مجهزی هست، به همان 
اندازه هم با توجه به مواد ســازنده آن به راحتی 
دچار حریق می شــود. شاید تصور همگان این 
باشد که با وجود در آب بودن و مجاورت دایمی 
آب و لنج، چرا در بســتر زمان لنج های زیادی 
آتــش گرفته و در دریا غرق شــده اند و چرا با 
توجه به در دسترس بودن آب، ملوانان نتوانستند 
اطفاء حریق نمایند. بیشترین بخشی که ممکن 
است آتش ســوزی لنج از آن جا شروع شود، 
 موتورخانه لنج است و موتورخانه در خن یا انبار

 لنج قرار دارد. 
معمولا ســوخت موتور خانه نیــز در مجاورت آن 
می باشــد که در گذشــته و حتی الان، بشکه های 
گازوئیل در آن بخش قرار دارند. شــکل خن و انبار 
لنج به گونه ای است که خمره مانند می باشد و بخشی 
از خن همواره با تخته های مخصوص پوشــیده شده 
اســت. به محض ورود آتش به موتورخانه که ممکن 
است در اثر احتراق موتور هم باشد، معمولا ملوانان 
پــس از انجام تلاش های اولیــه، در صورت ازدیاد 
حجم حریق به فکــر جان خود افتاده و برای نجات 
خود تلاش می نمایند. اگر لنج در اسکله آتش بگیرد 
امکان مهار آتش توسط ماشــین های آتش نشانی 
وجود دارد. اما به محض سرایت آتش به بخش های 
متعدد هم لنج های چوبی و هم لنج های فایبرگلاس 
صدمات اساسی می بینند و در بسیاری از موارد لنج 
کامل می سوزد. چون لنج ابتدا از داخل و موتورخانه 
می ســوزد همواره این فرصت بــرای لنج هایی که 
در اســکله در اطراف آن قرار دارند، وجود دارد که 
لنج های خــود را جابه جا کرده تا آتش به لنج های 
دیگر سرایت نکند. این نوشــتار که با حمایت های 
فرهنگی شورای اسلامی شــهر بندرخمیر و شهردار 
فرهنگ دوســت و پر تلاش این شــهر جناب آقای 
مهندس جواد محمودی به رشته تحریر در می آید در 
نظر دارد به ایمنی لنج ها نهادها و سازمان های مرتبط 

با ایمنی لنج ها در بندرخمیر بپردازد.
در گذشته که اســکله  در بندرخمیر وجود نداشت، 
معمولا لنج ها به صورت جداگانه به دور از همدیگر 
و با فاصله لنگر می انداختند و در چنین زمان هایی 
اگر آتش ســوزی در لنج اتفاق می افتاد، فقط باعث 
خسارت آن لنج می گردید. اما اکنون در اسکله لنج ها 
در کنار همدیگر متصل می ایســتند و خطرات انتقال 

حریق از یک لنج به لنج دیگر بیشتر است. در گذشته 
بخشــی به عنوان آتش نشانی در محل لنگر انداختن 
لنج ها در ســاحل وجود نداشت. اما در حال حاضر 
بخش آتش نشــانی مهمترین بخش هر اســکله  و 
اســکله بندرخمیر می باشد. بنابراین نخستین نهادی 
که از نظر امنیت و ایمنی با صنعت لنج ارتباط مستقیم 
دارد، سازمان آتش نشانی می باشد. آتش نشانی هر 
اســکله این ذهنیت را در یک لنجدار و نگهبانان لنج 
به وجود می آورد که با آســایش بیشــتری به شغل 
و وســیله حمل و نقل خود نــگاه کند. در درون هر 
لنج بنا به دستورالعمل سازمان آتش نشانی، سازمان 
بنادر و دریانوردی و ســازمان شــیلات می بایست 
تعدادی کپســول آتش نشانی وجود داشته باشد و با 
توجه به بزرگی و کوچکی یک لنج اندازه و تعداد این 
کپســول ها متفاوت است. در گذشته این کپسول های 
آتش نشانی در لنج های دریانوردان بندرخمیر وجود 
نداشت و سطل های شن ماســه برای اطفاء حریف 
اســتفاده می شــد. البته در گذشــته که کشتی های 
بادبانی یا جهازهای دریانوردان بندرخمیر با قدرت 
نیروی بادبان حرکت کرده و موتور نداشــت، امکان 
آتش ســوزی در لنج ها کمتر بود و اگر آتش سوزی 
هم رخ می داد، در اثر خطای انســانی نظیر گسترش 
آتش برای درســت کردن غذا یا درست کردن آتش 
برای قلیان بوده است و چون تعداد ملوان ها زیاد بود 
و آتش به خن یا انبار شناور سرایت نمی کرد، کمتر 

شــناور چوبی آتش می گرفت و با تحقیقات میدانی 
صورت گرفته در بندرخمیر بیشــتر لنج های بنادر 
بندرخمیر در اثر امواج، طوفان و صاعقه غرق شدند 

و نقش آتش در غرق لنج بسیار اندک بوده است. 
مباحث مربــوط به بیمه لنج هــا از جمله موارد پر 
چالش برای لنج داران می باشــد. اداره بیمه و بیمه 
نمودن لنج ها هم از جمله مواردی است که لنج داران 
بندر خمیری همواره با آن در ارتباطند. ممکن است 
بیمه لنج هزینه زیادی لازم داشته باشد، اما لنج یک 
وســیله کاملا خطر پذیر می باشد و هر لحظه ممکن 
اســت در اثر خطای انسانی و دیگر خطرات موجود 
دچار احتراق شــده و یا در اثر شکستگی و یا ورود 
آب به لنج در اثر لق شــدن یکی از چوب های لنج 
و افتادن میخ های فرسوده غرق گردد. بنابراین بیمه 
کــردن لنج می تواند در ایمنی و امنیت لنج تاثیرگذار 
بوده و تفکر ایمن را به لنج دار و لنج ســاز بدهد که 
در صورت وقوع خطرات ســهوی، سرمایه او مانند 
گذشته به یکباره از دست نمی رود. با تمام خطراتی 
که ممکن است لنج داشته باشد، اما در صورت رعایت 
ایمنی و امنیت ممکن اســت بیشتر از هر وسیله نقلیه 
زمینی نظیر ماشین و غیره و وسیله نقلیه هوایی نظیر 
هواپیما عمــر بیاورد و عمر مفید یک لنج چوبی می 
تواند تا یکصد ســال باشد. تبیین الزامات برای بیمه 
نمودن لنج ها از مواردی است که همواره باید صورت 
گیرد تا از خطرات احتمالی جلوگیری گردد. اما عدم 

کارکرد خوب اقتصــادی لنج ها در بندرخمیر باعث 
می گردد که تامین هزینه بــرای بیمه لنج و کارکنان 
لنج همواره یک مخارج هنگفتی روی دست لنج دار 
بگذارد و خیلی از لنج داران بخشــی از لنج خود را 
بیمه نمایند. بیمه لنج هــای حمل بار و به ویژه بیمه 
ملوانانی که در لنج کار می کنند در بندرخمیر همانند 
بسیاری از بنادر بر عهده لنج دار می باشد. بیمه بدنه 
لنج ها بسیار گران می باشد و ممکن است برای لنج 

داران صرفه اقتصادی نداشته باشد.
از دیگــر الزاماتی که می توانــد در ایمنی لنج ها در 
سفرهای دریایی دریانوردان بندرخمیری تاثیر گذار 
باشــد، توجه ویژه ناخدایان و لنــج داران به اخبار 
مربوط به هواشناسی اســت. در گذشته هواشناسی 
پیشــرفته نبوده و ناخدایان در بستر زمان یاد گرفته 
بودند، در چه فصلی ســفر دریا را شروع کنند و باد 
موافق و مخالف و موســم را به خوبی می شناختند. 
و در موسم مشــخص به سفر می رفتند و ناخدایانی 
نیز بودند که ممکن بود در اثر بی احتیاطی و حرکت 
کردن در روزهای پایانی موســم، لنج هایشان غرق 
شده باشد. اما در حال حاضر اسکله ها بنا به دستور 
اداره هواشناســی کشور و هواشناســی جهانی در 
روزهای پر خطــر از نظر وضعیت جوی اجازه تردد 
به شناورها و لنج ها  در بندرخمیررا نمی دهند. این 
عامل و تبعیت دریانوردان از آن باعث شده است که 
لنج های زیادی از خطر غرق شدن نجات پیدا کنند. 

اما با وجود این دریا همواره متلاطم هســت و برخی 
از ناخدایان هم همان ناخدایان کاردیده قدیمی نیستند 
که یک لنج را از خطر غرق شــدن در امواج نجات 
دهنــد. لذا به کرات در چنــد دهه اخیر و حتی حال 
حاضر مشاهده شده است که لنج ها غرق می شوند. 
شاید ایمنی را رعایت نمی کنند و یا بیش از حد بار 
به لنج حمل می نمایند. اما با توجه به وسایل ارتباط 
جمعی و به ویژه مویایل و بی ســیم، ملوانان زودتر 
نجات پیدا می کنند. بسیاری از لنج های بندرخمیری 
در دوران معاصر در نزدیکی جزیره ابوموسی که شیب 
آب تند می باشد، غرق شده اند و مهارت ناخدایان و 
اخبار هواشناسی در دوران اخیر جلو خیلی از غرق 

شدن های لنج ها را گرفته است.
وسایل پیشــرفته نجات غریق هم به ایمنی سفرهای 
دریایــی در بندرخمیر کمک کرده اســت. در حال 
حاضر لنج ها ملزم به استفاده از وسایل نجات غریق 
می باشند. این وســایل نجات غریق می بایست در 
هر شناوری وجود داشته باشــد. استفاده از وسایل 
نجات غریق در لنج ها باعــث می گردد تا ملوانان 
بتوانند برای مدت زمان  بیشــتری در صورت غرق 
شــدن لنج بر روی آب بمانند و با توجه به پیشرفت 
تکنولــوژی و قایق های ســریع الســیری که اداره 
دریابانی، ســازمان بنادر و دریانوردی و غیره دارند 
و در موقع لزوم اســتفاده از بالگردها، باعث گردیده 
اســت تا نجات ملوانان راحت تر صــورت پذیرد 
و حوادث مرگبار انســانی در دریــا کمتر رخ دهد. 
برق دار شــدن اســکله ها و ایجاد برج های نور در 
مکان های متعدد اســکله و الزام استفاده از روشنایی 
لازم در لنج ها از ســوی نهادهای ذیربط دریانوردی 
باعث ایمنی بیشتر لنج ها در بندرخمیرگردیده است. 
بســیاری از لنج ها با توجه به امکانات  کنونی اگر 
مجهز به دوربین های مدار بســته گردند و سازمان 
بنادر و دریانوردی این مهم را الزام کند، می تواند در 
ایمنی و امنیت لنج ها تاثیرگذار باشد و به ویژه قرار 
داشتن دوربین مدار بسته در موتورخانه و انبار لنج و 
قرار داشــتن صفحه نمایش دوربین در نزد سکانی و 
ناخدا، می تواند جلوی بسیاری از خطرات و از جمله 
آتش سوزی های کوچک که تبدیل به آتش سوزی 
های بزرگ می شــود را بگیرد. وسایل ارتباطی و از 
جمله تلفن همراه، بی سیم، جی پی اس و غیره نقش 
بی بدیلی در امنیــت و ایمنی لنج ها در حال حاضر 
دارند. دستور العمل های ایمنی که توسط سازمان های 
ذیربط و از جمله ســازمان بنادر دریانوردی به لنج 
داران ابلاغ می گردد و دریانوردان ملزم به مطالعه و 
کاربرد آن هســتند، نقش مهمی در ایمنی لنج ها دارد 
و در لنج های کنونی بندرخمیر بسیاری از این دستور 

العمل ها اجرا می شود.

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354تبیین الزامات سیستم مدیریت ایمنی لنج ها در بندرخمیر

 با مشاهده کمترین دود یا آتش سوزی حتما آن را خاموش و یا بلافاصله
 به ماموران یگان حفاظت منابع طبیعی با شماره تلفن ویژه 1504 اطلاع دهیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

  

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

حصروراثت 
احتراما مفروض می دارد خواهان مهدیه کشاورز فرزند عباس با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند شادروان حمید زاهدی فرزند مصیب به تاریخ 1400/2/24 به رحمت 

ایزدی پیوسته و وراث وی در زمان فوت عبارتند از:
 1-مهدیه کشاورز فرزند عباس متولد 1378/5/12 به شماره شناسنامه 4700077862 همسر مرحوم  2- مصیب زاهدی فرزند حسین متولد 1349/3/4 به شماره شناسنامه 5159094997 پدر 

مرحوم 3- راضیه فهیمی فرزند سلیمان متولد 1358/9/1 به شماره شناسنامه 5159260242 مادر مرحوم.  و دیگر وارثی ندارد 
حامد کامران - شورای حل اختلاف شعبه 3 پارسیان

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت سوم
شرکت تعاونی مسکن پاسداران استان هرمزگان

مجمع عمومی فوق العاده نوبت سوم شرکت تعاونی مسکن پاسداران استان هرمزگان در ساعت 15:30 روز شنبه مورخ 1400/08/15 
در محل دفتر تعاونی مسکن پاسداران استان هرمزگان به آدرس: بندرعباس- خیابان رسالت جنوبی- پشت فروشگاه رفاه- خیابان 
فتح المبین- پلاک18 برگزار می شود.. از کلیه اعضاء دعوت می شود شخصاً یا وکالتاجًهت اتخاذ تصمیم نسبت به موضوعات ذیل در 

این جلسه حضور به هم رسانند.

دستور جلسه:
* طرح و تصویب اساسنامه جدید تعاونی منطبق با اصلاحات به عمل آمده در قانون بخش تعاون.

* تمدید مدت شرکت تعاونی)ماده 5 اساسنامه شرکت تعاونی(
* تغییر آدرس شرکت تعاونی)ماده 6 اساسنامه شرکت تعاونی(

* تغییر نام شرکت

هیئت مدیره شرکت تعاونی مسکن پاسداران استان هرمزگان

تاریخ انتشار آگهی: 1400/08/04

ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آئین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی؛ تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر 3 رای 
و هر شخص غیر عضو تنها یک رای خواهد بود. و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی، می بایست به همراه نماینده خود حداکثر تا 
تاریخ 1400/08/14 در محل دفتر تعاونی مسکن  حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وکالت، برگه ورود به مجمع را دریافت دارند.

سرویس شهرستان// نخستین همایش وحدت اسلامی با موضوع 
تقویت مذاهب در گام دوم انقلاب اسلامی، در میناب برگزار شد.

 امام جمعه میناب در این مراســم گفت: دانشگاه ها نقش بسزایی 

در ایجاد وحدت مسلمانان دارند. حجت الاسلام محسن ابراهیمی 
افزود: گسترش رشته های تقریبی و انتشار نظریه ها و دیدگاه های 
تقریبی در دانشــگاه ها می تواند به این امــر کمک کند.به گزارش 

خبرگزاری صدا وســیما؛ مجید سلحشور فرماندار ویژه شهرستان 
میناب هم در این همایش گفت: قرآن مهم ترین محور ایجاد وحدت 
بین مســلمانان است.در این مراسم که با مداحی و مولودی خوانی 
همراه بود، از ۵۰ فعال فرهنگی، معتمدان، اصحاب رسانه و علمای 

اهل سنت شهرستان تجلیل شد.

برگزاری نخستین همایش وحدت اسلامی در میناب 

طرح : بیتا هوشنگی

اصلاحیه آگهی مناقصه عمومی
دهیاری پاتل ایسین در نظر دارد پروژه اجرای تعریض پل های روستا به تعداد 13 عدد از طریق برگزاری مناقصه به پیمانکارن واجد شرایط واگذار 

نماید.
1-  موضوع پروژه : تعریض 15 عدد پل و 3عدد آبنما مطابق با اســناد و استانداردهای برگ مناقصه 2- برآورد اولیه : 9/000/000/000 ریال 
3- مدت انجام پروژه : 4 ماه 4- محل انجام پروژه: روســتای پاتل ایسین  5- نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه : واریز مبلغ تضمین به 
شماره حساب 1191568674  نزد بانک ملت شعبه تازیان به نام دهیاری پاتل ایسین معادل 5 درصد مبلغ برآورد پروژه که رسید آن بایستی ضمیمه 
پیشنهاد باشد   6- محل و زمان دریافت اسناد مناقصه : از تاریخ 1400/07/28 به مدت 7 روز کاری ، دفتر دهیاری روستای پاتل ایسین تماس 
09171612833 آقای پرده یاقوت  7- تاریخ بازگشایی و رسیدگی به پیشنهادها : روز شنبه 08/8 /1400 راس ساعت 9 صبح در محل ساختمان 

دهیاری پاتل ایسین و در حضور اعضای کمیسیون عالی معاملات. 
 - سایر توضیحات : دهیاری در رد یا قبول کلیه پیشنهادها مختار بوده و به پاکت های ناخوانا و مخدوش  ترتیب اثر داده نخواهد شد ضمن اینکه 
برندگان اول،دوم،سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها ضبط و وصول خواهد شد همچنین هزینه درج آگهی و کلیه کسورات 

قانونی بعهده برنده مناقصه می باشد.
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فروردین :
امروز هر چه به زبان تان بیاید می گویید. اکنون 
عطارد بدجنس به هفتمین خانه در طالع شما 
یعنی خانه ی روابط وارد شــده و ممکن است 
باعث شود که حتی تکانه ای تر از قبل عمل کنید. با این که 
تمایل دارید ماجرا درست کنید، اما به شما توصیه می شود 
که فکرتان را به کار بیندازید و از احساسات تان بگویید. اگر 

بترسید و حرف نزنید اوضاع بدتر خواهد شد.
  اردیبهشت :

حالا که در محــدوده ی خود زندگی خوبی 
دارید احســاس پادشاهی می کنید. اما به این 
معنی نیســت که هر چه بخواهیــد در منزل 
مهیاســت. خوش بینی خود را از دست ندهید، حتی اگر با 
مانعی روبرو شدید نا امید نشوید. خورشید به هفتمین خانه 
در طالع شما یعنی خانه ی همکاری و مشارکت وارد شده، 
پس حواس تان باشــد امید خود را از دست ندهید. به این 
ترتیب دوستان و خانواده ترغیب می شوند که کمک تان کنند 
و آن ها هم به نسبت خودشان بهترین های شان را به نمایش 

خواهند گذاشت.
  خرداد :

حالا که روی صحنه نیستید کمی سخت است 
که با شنوندگان تان صحبت کنید، مثل این است 
که معلم باشید اما کلاس درس نداشته باشید. به 
محلی نیاز دارید تا از آن جا افکار خلاقانه ی تان را با دیگران 
در میان بگذارید. برای این که فرصت های بزرگ تری دست 
دهد باید همه چیز از بنا قابل اعتماد باشــد که البته این هم 

زمان می برد.
  تیر :

امروز ممکن است شدت احساسات گریبان تان 
را بگیرید و نتوانید روی کارتان تمرکز کنید. از 
تعهدات احساسی جدی بپرهیزید، اما بدانید که 
فرصتی دســت داده تا تصوراتتان تا هر کجا که می خواهد 
پرواز کند. یادتان باشد که حتی غیر واقعی ترین افکار ممکن 
است پتانسیل تحقق یافتن را داشته باشند. در دنیای درون تان 

کنکاش کنید و منتظر پاداش تان در دنیای واقعی بمانید.
  مرداد :

امروز نگاه همه به شماســت. دیگران از شما 
انتظار دارند که سرگرم شان کنید. اما شما فعلا 
هیچ تمایلی به چنیــن نمایش هایی ندارید و 
می خواهید که در کانون توجه نباشید. احساسات تان را دنبال 
کنید تا بفهمید که در آن لایه های زیرین چه می گذرد. این 
کنکاش درونی کمک تــان می کند تا تغییرات مثبتی ایجاد 

کنید که پایدارند.
 شهریور :

اکنون دل تان می خواهید که اطرافیان تان کمی 
شما را به حال خود رها کنند. به شدت تمایل 
دارید که تنها باشــید و در ســکوت به اعماق 
وجودتان پناه ببرید. انــگار دل تان می خواهد که تجربه و 
افکارتان را با چند دوســت نزدیــک در میان بگذارید، اما 
حواس تان باشــد که روابط اجتماعی تان از دست خارج 
نشود. سعی کنید با دوســتان تان در ارتباط باشید، اما حد 
و حدود را رعایت کنید تا برای تنها بودن خودتان هم وقت 

باقی بماند.
 مهر :

گاهی برای این که در روابط تان تغییر ایجا کنید 
باید صبر و تحمل داشته باشید. فعل و انفعلات 
کهکشانی باعث شده که رویاهای تان پر و بال 
بگیرد و افق دیدتان را گســترش دهید. اعتماد به نفس تان 
دارد افزایش می یابد، اما حواس تان باشد که با احتیاط جلو 
بروید. قرار نیست چون دل تان می خواهد هر چه زودتر با 

آینده روبرو شوید با شتاب حرکت کنید.
 آبان :

فعل و انفعالات کهکشــانی باعث شده جذابیت 
رفتاری شــما افزایــش پیدا کنــد. حتی اگر 
دیگران شــما را به باد انتقاد بگیرند یا این که به 
برنامه های تان حمله کنند، باز هم چیزی از فریبندگی شما کم 
نخواهد شد. اکنون زمان آن رسیده که بدرخشید، شما الآن 
در اوج هستید، پس هر فرصتی که دست داد با کمال میل از 

آن استقبال کنید.
   آذر :

دوست دارید به مســافرت بروید، اما وظایفی 
دارید که نمی توانید از آن ها چشم پوشی کنید. 
حتی اگر فرصتی دســت دهد که به مسافرت 
بروید، احتمالا این یک ســفر کاری خواهــد بود. دل تان 
می خواهد به یک مکان خاص بروید، پس فکرتان را به کار 
بیندازید و به دنبال یک مقصد ویژه بگردید. منتظر نمانید که 
سرنوشت برای شما تصمیم بگیرد، آستین ها را بالا بزنید و 

خودتان دست به کار شوید.
 دی :

امروز شــاید مجبور شــوید که بــا یک آدم 
سرسخت کار کنید، کسی که می تواند یک کار 
ساده را به یک تجربه ی اذیت کننده تبدیل کند. 
بدانید که اکنون زمان مناسبی برای مغرور بودن نیست و فقط 
یکی از نشانه های ضعف محســوب می شود. همکاری و 
مشــارکت واقعی زمانی میسر می شود که دو طرف فروتنی 
نشان دهند و به یکدیگر احترام بگذارند. یادتان باشد که اگر 
به دیگران امر و نهی کنید هیچ اتفاق خوشایندی نخواهد افتاد، 

کلید همه ی مشکلات در تمرین مهربانی است.
  بهمن :

باید یک قدم به عقب بردارید و همه چیز را به 
صورت کلی نگاه کنید، پس بهتر است جزییات 
را به عهده ی شخص دیگری بگذارید. دل تان 
می خواهد عقب نشینی کنید تا قدرت درونی تان را دوباره 
به دست آورید. اگر کسی پیدا شد که برای مدتی کارهای تان 
را انجام دهد حتما به او اعتمــاد کنید. اگر کارها به کاردان 

بسپارید همه چیز درست خواهد شد.
  اسفند : 

امروز به آسانی می توانید کسل کننده ترین کارها 
را به یک ماجراجویی هیجان انگیز تبدیل کنید. 
کارهایی که همیشه خســته کننده بودند، امروز 
باعث می شــوند که خلاقیت های تان شــکوفا شود. خبر 
خوب این که می توانید بسیار کارآمد عمل کنید، اما حواس 
تان باشد که بیش از حد خودتان را جدی نگیرید، فقط و فقط 

این که همه ی پشتکارتان را به کار بگیرید.

04:33:31 اذان صبح
05:50:21
11:29:05
1۷:0۷:28
1۷:24:21

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:05:19 اذان صبح
06:25:1۷
12:59:31
1۷:33:21

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

04:55:52 اذان صبح
06:13:56
11:50:48
1۷:2۷:18
1۷:44:28

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:15:56 اذان صبح
05:34:24
11:10:44
16:46:40
1۷:03:55

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

04:49:15 اذان صبح
06:0۷:50
11:43:58
1۷:19:43
1۷:36:59

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:31:22 اذان صبح
05:50:29
11:25:53
1۷:00:54
1۷:18:1۷

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:53:30 اذان صبح
06:12:58
11:4۷:53
1۷:22:24
1۷:39:52

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:42:38 اذان صبح
06:03:06
11:36:41
1۷:09:51
1۷:2۷:33

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب1۷:50:56 اذان مغرب اذان مغرب

سرویس ســلامت // نتایج تحقیقات حاکی از آن 
است که مواد شــیمیایی مصنوعی رایج موجود 
در بســته بندی مواد غذایی، لوازم آرایشــی و 
اسباب بازی ها ارتباط نزدیکی با بروز مرگ زودرس 
دارد زیرا این مواد بر متابولیســم تأثیر گذاشته و 

باعث التهاب در بدن می شود.
نتایج یک مطالعه جدید نشان می دهد قرار گرفتن روزانه 
ما در معرض گروهی از مواد شــیمیایی به نام فتالات 
ممکن است سالانه منجر به مرگ زودهنگام ۱۰۰ هزار 
نفر از افراد مسن شــود. بار اقتصادی ناشی از نابودی 
بهره وری نیزسالانه ۴۰ تا ۴۷ میلیارد دلار تخمین زده 

شده است.
لئوناردو تراســاند، متخصص اطفــال در نیویورک و 
نویسنده اصلی این بررســی می گوید: جایگزین های 
ایمن، حتی اگر هزینه بیشتری داشته باشد، می تواند با 
جلوگیری از مرگ زودرس منافع اقتصادی را به همراه 

داشته باشد.

مواد شــیمیایی همواره موجب بروز اختلال هورمونی 
می شود. مواد شــیمیایی موسوم به فتالات در بسیاری 
از محصولات رایج در زندگی روزمره یافت می شــود؛ 
به همین دلیل به »مواد شیمیایی هرجایی« ملقب شده 
است. از آنها در اســباب بازی ها، کفپوش، بسته بندی 
و نگهداری مواد غذایی، شــامپوها و بسیاری از لوازم 
آرایشی و پاک کننده هایی که دارای عطر هستند، استفاده 

می شود.
به گفته موسســه ملی علوم بهداشت محیط، فتالات ها 
یکی از انواع گسترده مواد شیمیایی هستند که به عنوان 
عاملی برای اختلالات غدد درون ریز شناخته می شوند. 
سیستم غدد درون ریز کلیه فرآیندهای بیولوژیکی بدن 
را از زمــان تولد تا مرگ فــرد تنظیم می کند؛ از جمله 
رشد مغز و سیستم عصبی، متابولیسم و سطح قند خون 

و رشــد و عملکرد سیستم تولید مثل. بروز اختلال در 
غدد درون ریز با مشکل در رشد، تولید مثل، مغز، سیستم 
ایمنی و ســایر ارگان های مهم مرتبط است. از آنجا که 

این مواد شیمیایی دیر تجزیه می شوند، دارای تاثیر بالقوه 
خطرناک هستند.

لازم است بدانیم غلظت بالای فتالات در بدن با مرگ 
زودرس و همچنین مرگ ناشی از بیماری قلبی مرتبط 
است. سیگنال های هورمونی ما تحت تاثیر فتالات از 

کار افتاده و اصطلاحا هک می شوند.
تراساند در بخش دیگری از اظهاراتش تاکید می کند: ما 
چندین دهه تحقیقات داریم که نشان می دهد این مواد 
شــیمیایی هورمون ها را تخریب می کنند. آنها سیگنال 
هورمونی ما را هک کرده و به ظهور چاقی و دیابت در 
افراد کمک می کنند ســپس باعث التهاب در رگ های 
خونی می شوند؛ وضعیتی که شرط اساسی بروز بیماری 

قلبی عروقی محسوب می شود.
وی معتقد اســت: رژیم غذایــی و ورزش نقش مهمی 

در ســلامت قلب و عروق دارد، اما این مطالعه شواهد 
بیشــتری را ارائه می دهد که مواد شــیمیایی مصنوعی 
می توانند تأثیرات مشــابهی بر متابولیسم داشته باشند. 
اگرچه اجتناب کامل از فتالات آســان نیست، راه هایی 
وجود دارد که می توان قــرار گرفتن در معرض آن را 

محدود کرد.
از غذاهای فوق فرآوری شــده اجتناب یا مصرف آن 
را محدود کنید. این مواد شامل نوشابه و نوشیدنی های 
میوه ای، پیتزای منجمد، ساندویچ  های بسته  بندی  شده 

آماده، همبرگر و سیب زمینی سرخ کرده است.
همچنین با اجتناب یا محدود کردن استفاده از پلاستیک، 
ردپای این محصولات را در زندگی خود کاهش دهید. 
اگر از ظروف پلاستیکی برای ذخیره مواد غذایی استفاده 
می کنید، آنها را در مایکروویو یا ماشــین ظرف شویی 
نیندازیــد چرا که گرمــا می تواند لایــه های محافظ 
 و آســتری این ظروف را شکســته و به راحتی قابل 

جذب کند.

سرویس سلامت // دانستن اینکه سوخت وساز بدن چگونه 
است و کالری ها چطور مصرف می شوند دغدغه بسیاری از 

افراد است که به دنبال یک وزن ایده آل هستند.
 اغلب به ما گفته می شود که تنها کاری که باید انجام دهید این 
اســت که وزن خود را در وضعی سالم نگه دارید و برای این 
کار اطمینان حاصل کنید که میزان کالری دریافتی شما برابر با 

کالری مصرف شده است.
اگر کالری یا انرژی بیشتری نســبت به میزان مصرفی خود 
دریافت کنید، وزن خــود را افزایش می دهید. اگر خروجی 

بیشتر از ورودی باشد، وزن را از کم کرده اید.
هنگام ورزش کردن مشغول سوزاندن کالری هستیم و ۵۵ تا 
۷۰ درصد از آنچه می خوریم و می نوشیم صرف واکنش های 
شیمیایی نامرئی در بدن ما می شود، واکنش هایی که برای زنده 
ماندن ما ضروری هســتند. اغلب ما وقتی به سوخت  و ساز 
فکر می کنیم فقط ورزش جلوی چشممان می آید در حالی که 

کل سلول های بدن ما هر روز در حال سوخت وساز هستند.
محاسبه کل مصرف انرژی به ما می گوید که برای زنده ماندن 
چقدر کالری نیاز داریم. همچنین به ما می گوید که بدن چگونه 
کار می کند.اگرچه دانشــمندان حداقل یک قرن اســت که 
سوخت وساز را مطالعه می کنند، اما نتوانسته اند آن را به اندازه 

کافی اندازه گیری کنند.
واضح است که هرچه فرد بزرگ تر باشد سلول های بیشتری 
دارد و بنابراین کالری بیشتری در روز می سوزاند اما ارزیابی 
اینکه آیا متغیرهایی مانند سن، جنس، شیوه زندگی و بیماری 
بر میزان مصرف انرژی ما تأثیر می گذارد یا خیر بسیار سخت تر 
اســت.این فقدان داده ها منجر به مفروضاتی شد که ریشه در 

تجربیات شــخصی دارند: به عنوان مثال، تغییرات هورمونی 
قابل توجهی مانند آنچه در دوران بلوغ و یائسگی رخ می دهد 
باعث افزایش یا کاهش سوخت وساز ما می شود و ما را وادار 
می کند کالری بیشتر یا کمتری در روز بسوزانیم. تصور می شود 
که مردان به طور ذاتی سوخت وساز سریع تری نسبت به زنان 
دارند، زیرا به نظر می رسد که آن ها راحت تر وزن کم می کنند، 
یا اینکه مصرف انرژی ما در میانســالی کند می شود و باعث 

افزایش تدریجی و اجتناب ناپذیر وزن می شود.
ماه گذشته، مقاله ای با بیش از ۸۰ نویسنده منتشر شد که نشان 
داد که بســیاری از تصورات ما در مورد سوخت وساز غلط 
است. با استفاده از داده های جمع آوری شده قبلی از بیش از 
۶ هزار و ۴۰۰ نفر نفر که از ۸ روز تا ۹۵ سال سن داشتند و 
بــا اندازه بدن و میزان چربی و ماهیچه های موجود، دریافتند 
که سوخت وساز ما به طور کلی از چهار مرحله مختلف عبور 
می کند.سوخت  و ساز نوزادان مشابه سوخت وساز بزرگسالان 
است. سپس، در ســن یک ماهگی میزان سوخت وساز آنها 
به ســرعت افزایش می یابد، بین ۹ تــا ۱۵ ماهگی، بیش از 
۵۰ درصد بیشــتر از یک بزرگسال سوخت وساز دارند. یک 

بزرگسال حدود ۴ هزار کالری در روز می سوزاند.
وزارت بهداشــت و خدمات انســانی ایالات متحده تخمین 
می زند که به طور متوســط، زنان بالغ بین ۱۶۰۰ تا ۲ هزار و 
۴۰۰ کالری در روز و مردان بالغ بین ۲ هزار تا ۳ هزار کالری 
نیاز دارند. بین ۱ تا ۲ سالگی، مصرف انرژی کاهش می یابد و 

تا سن ۲۰ سالگی همچنان در حال سقوط است.
از آنجــا، تا ۴۰ ســال آینده ثابت می ماند حتــی در دوران 
بارداری و یائسگی؛ در ۵۵ سالگی به اندازه ۲۵ سالگی کالری 

می سوزانید.در حدود ۶۰ سالگی، مصرف انرژی دوباره شروع 
بــه کاهش می کند و این کار را تا پایان عمر ادامه می دهد. به 
گفته محققان، مردان سوخت وســاز سریع تری نسبت به زنان 
ندارند.در عوض، آن ها تمایل دارند کالری بیشتری بسوزانند 
زیرا معمولاً نسبت بیشتری از ماهیچه ها را دارند، که از انرژی 

بیشتری نسبت به چربی استفاده می کند.
محققان با اندازه گیری میزان دی اکســید کربنی که به عنوان 
یک محصول جانبی تولید می کنیم، میزان کالری سوزانده شده 
را محاسبه می کنند اما معمولاً افراد باید در آزمایشگاه باشند 
تا آزمایشات لازم را انجام دهند، بنابراین نتایج این مطالعات 
فقط سوخت وساز آن ها را در حالت استراحت، در یک لحظه 
مشخص را نشان می دهد.اندازه و تنوع نمونه، محققان را قادر 
می سازد تا الگوی مشترکی را در نحوه تغییر سوخت وساز با 
افزایش سن مشــاهده کنند. اما تغییرات فوق العاده در میزان 
سوخت وساز افراد وجود دارد که حاصل عوامل دیگر مانند 

ژن ها و شیوه زندگی و عادات است.
در حال حاضر، پرسش های زیادی هنوز بی جواب مانده اند. 
به عنوان مثال، چگونه سوخت وســازهای سریع تر کودکان و 
کندتر در بزرگسالان باید بر توصیه های تغذیه ای و دوز دارو 
تأثیر بگذارد؟ ارتباط بین کاهش سوخت وساز، در حدود ۶۰ 
سالگی افزایش بیماری مزمن چیست؟ در هر حال داروهایی 
برای اثرگذاری بر سوخت وســاز وجود دارند و نشــان داده 
شده اســت که طول عمر موش های آزمایشگاهی را افزایش 
می دهند.محققان این نظریه را مطرح کرده اند که سلول های پیر 
از انرژی کمتری استفاده می کنند، زیرا تعمیر و نگهداری مورد 

نیاز برای جلوگیری از بیماری را کمتر انجام می دهند.
با این حال، دانســتن اینکه چه زمانی سوخت وساز به طور 
طبیعی تغییر می کند، باید به محققان در اصلاح مفاهیم سلامتی 

در هر سنی کمک کند.

ســرویس ســلامت // رئیس بخش 
بیماری های عفونی بیمارستان مسیح 
دانشوری با اشاره به احتمال اپیدمی 
آنفلوآنزا در ماه های آینده گفت: اگر 
باید  نشویم  بخواهیم دوباره غافلگیر 

بدترین سناریو را در نظر بگیریم.
پیام طبرســی افزود: در سال گذشته در 
بسیاری از مناطق دنیا به غیر از مواردی 
در خط اســتوا، آنفلوآنزا اپیدمی نشــد 
که این مسئله نشــان می دهد با رعایت 
پروتکل های بهداشــتی از اپیدمی شدن 

آنفلوآنزا جلوگیری شده است.
وی گفت: در ســال گذشته در بسیاری 
از مناطق دنیا به غیر از مواردی در خط 
استوا، آنفلوآنزا اپیدمی نشد که این مسئله 
نشــان می دهد با رعایــت پروتکل های 
بهداشــتی از اپیدمــی شــدن آنفلوآنزا 

جلوگیری شده است.
این متخصص بیماری های عفونی افزود: 
علائــم این دو بیماری مشــابه یکدیگر 
اســت و نمی توان علائم آنها را چندان از 
یکدیگر افتراق داد، تب، سردرد، گلودرد، 
تنگی نفس و مواردی از این دست را هر 
دو بیماری دارند.طبرسی با بیان اینکه در 
مورد آنفلوانزا موارد بدون علامت وجود 
دارد، گفت: در کووید ۱۹ نیز موارد بدون 
علامت وجود دارد اما در مورد آنفلوانزا 

موارد خفیف بسیار بیشتر است.
وی افزود: از دســت دادن حس بویایی 
و چشایی که در بســیاری از اوقات در 
کووید ۱۹ رخ می دهد، گاهی در آنفلوآنزا 

نیز مشاهده می شود.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی درباره تب در این دو بیماری 
توضیح داد: تب برای تشخیص آنفلوآنزا 
نسبت به کووید ۱۹ علامت مشخص تری 
است، اما در کووید ۱۹ بسیاری از بیماران 
از اول تب ندارند که این موضوع می تواند 
گمراه کننده باشــد.رئیس بخش عفونی 
بیمارستان مسیح دانشوری تاکید کرد: اما 
در سیر این دو بیماری یک تفاوت وجود 
دارد، معمولًا آنفلوآنزا در همان هفته اول 
تکلیف را روشن می کند، یا بیماری خوب 
می شود و یا اینکه به صورت پیش رونده 
پیش می رود و بدتر می شود، اما در مورد 
کووید ۱۹ هفتــه دوم بیماری، هم برای 

بیمار و هم برای پزشک هفته دلهره آوری 
است، در مواردی مشــاهده می شود که 
بیمار از بیمارستان مرخص می شود ولی 
هفته دوم وضعیت او به این توبه کشــیده 
می شود.طبرســی درباره تفاوت مرگ و 
میر در کووید ۱۹ و آنفلوآنزا اظهار کرد: 
مرگ و میر در آنفلوآنزا زیر یک درصد 
اتفاق می افتد در صورتی که برای مثال در 
ایران، در بین موارد ابتلای ثبت شــده که 
حدود ۵۷۰ هزار نفر می شود، حدود ۱۲۰ 
هزار فوتی ثبت شــده وجود دارد، یعنی 
مرگ و میر حدود ۲۰ درصد اســت، به 
این معنا که مرگ و میر عدد قابل توجهی 

است.
این متخصص بیماری های عفونی افزود: 
ریزش ویروسی در آنفلوانزا معمولًا بین 
پنج تا ۱۰ روز است، اما در کووید ۱۹ تا 

حدود دو هفته وجود دارد.
وی بــا اشــاره بــه احتمــال اپیدمی 
آنفلوآنــزا در ماه های آینده، مهمترین راه 
تشخیص آنفلوآنزا و کووید ۱۹ را تست 
درباره  کرد.طبرسی  عنوان  آزمایشگاهی 
اقداماتی که پزشــکان در زمان شــیوع 
آنفلوآنزا باید انجام دهند، گفت: اگر بیمار 
با علائم تنفســی در بیمارستان بستری 
می شــود بهتر است هم تست آنفلوآنزا و 
هم تســت کرونا از بیمار گرفته شود و 
در بیماران ســرپایی نیز اگر که تشخیص 
آنفلوآنزا تغییری در درمان ایجاد می کند 

باید تست آنفلوآنزا نیز گرفته شود.
وی تاکید کرد: در زمان شیوع کووید ۱۹ 
اگر آنفلوآنزا شــیوع پیدا کند باید تستی 
داشته باشیم که هر دو بیماری را شناسایی 
کند.طبرســی با تاکید بر ضرورت نیاز به 
یک تست دقیق برای افتراق آنفلوآنزا و 
کووید ۱۹ گفت: باید یک ظن تشخیصی 
بــرای آنفلوآنزا داشــته باشــیم که اگر 
آنفلوآنزا وارد شــد، با تعجیل در درمان 
مبتلایان مرگ و میر زیادی نداشته باشیم.

وی در پایــان با بیان اینکــه در مورد 
آنفلوآنزا بحث واکسیناسیون مغفول واقع 
شده است، گفت: یکی از نمونه های بارز 
گروه های تحت خطر زنان باردار هستند 
که هر چه سریع تر واکسن آنفلوآنزا باید به 

آنان تزریق شود.

وقتی غذا و اسباب بازی  مرگ آور می شود 

مراقب غافلگیری آنفلوآنزا باشیم 

آشنایی با سه زوج قدرتمند غذایی 
ســرویس ســلامت // بعضی از مواد غذایی و 
خوراکی ها سال هاســت که با همدیگر ترکیب 
می شوند و بســیاری از ما با آنها آشنا هستیم، 
مانند کره بادام زمینی و مربا، پنیر و بیسکویت، یا 
نخودفرنگی و هویج. اما خوراکی ها و مواد غذایی 
دیگری هم وجود دارند که در کنار همدیگر هم 
طعم فوق العاده بهتری پیدا می کنند و هم کیفیت 

مغذی تری به خود می گیرند.
 در ادامه این مطلب با ۳ زوج غذایی قدرتمند و مهم 
آشنا خواهیم شد که عادت به خوردن آنها برای بدن 

مفید خواهد بود، عبارتند از:
۱. زوج غذایی قدرتمند: غلات ســبوس  دار و سیر 

یا پیاز
افزودن پیاز یا ســیر تفت  داده به غذاهایی که همراه 
با نان سبوس دار خورده می شوند، کیفیت غذایی هر 
دوی این خوراکی ها را به طرز چشــمگیری افزایش 
می دهد.یافته های علمی جدیدتر نشــان داده اند که 
ایــن ترکیب حتی می تواند غلات ســبوس دار را به 

محصولات سالم تر و اثربخش تر تبدیل کند.
 Journal of براســاس مطالعــه مهمــی کــه
 aGriCulTural and food ChemisTry

منتشر کرده اســت، ترکیب کردن سیر یا پیاز )یا هر 

دوی آنها( 
بــا 

غــلات 
دار  ســبوس  

می تواند به جذب بهتر آهن توسط بدن کمک کند.
جذب زینک )روی( نهفته در منابع گیاهی معمولا با 
کیفیت کمتری توســط بدن انجام می گیرد، اما همین 
زوج غذایی قدرتمنــد می تواند جذب زینک را هم 

تقویت کند.
توجه داشــته باشــید که دریافت آهن کافی برای 
اکسیژن رســانی مطلوب به سلول های بدن ضروری 
اســت، درحالی کــه دریافت زینــک )روی( هم 
برای داشــتن سیستم ایمنی سالم و همچنین التیام و 

بازسازی زخم های بدن ضرورت دارد. محققان هنوز 
از جزئیات این اثربخشــی متقابل آگاه نیستند، اما 
گمان می کنند که ترکیبات گوگردی موجود در 

نقــش مهمــی در ســیر و پیاز، 
یت  تقو

ب  جذ
روی  و  دارند.آهــن 

۲. زوج غذایــی قدرتمند: لوبیــا و انواع 
سبزیجات

چیــزی که این زوج غذایی را شــدیدا قدرتمند 
 C می سازد، ترکیب شدن آهن )در لوبیا( با ویتامین

)در سبزیجات( است.
وقتی کــه لوبیا را همراه با ســبزیجات می خورید، 
ویتامین C موجود در سبزیجات به آهن موجود در 
لوبیا کمک می رساند تا نهایتا به حالتی تبدیل شود که 
به سادگی توسط بدن جذب می گردد. این اثربخشی 
به ویژه از این منظر اهمیت دارد که جذب آهن غیرهِم 
را تقویت می کند.آهن غیرهِم که جذب ســخت تری 
دارد، در این منابع گیاهی یافت می شود؛ پنیر توفو، 
اسفناج، کشمش و غلات صبحانه غنی شده. ماهی، 
گوشت های قرمز و 
غ  مــر

ی  و حا

آهن هِم هســتند که به راحتی توســط بدن جذب 
می شود.اگر می خواهید از فواید بهترین منابع گیاهی 
سرشار از ویتامین C بهره مند شوید باید هر روز از 
این سبزیجات اســتفاده کنید؛ انواع مرکبات )مانند 
نارنگی، پرتقال و...(، گل کلــم، فلفل دلمه ای قرمز، 

جعفری و پاپایا.
۳. زوج غذایــی قدرتمند: گوجــه  فرنگی و روغن 

زیتون
افزودن چربی های سالم مانند روغن زیتون به میوه ها 
و ســبزیجات می تواند به بــدن در جذب بهتر مواد 
مغذی گیاهی یا فیتونوترینت ها کمک کند. مطالعه ای 
 free radiCal BioloGy and کــه اخیــرا
mediCine منتشر کرده است، نشان می دهد کسانی 

که در طول هفته تا چندیــن وعده از گوجه فرنگی 
همراه با روغن زیتون استفاده می کنند، سطح لیکوپن 

را به طرز چشمگیری در بدن افزایش می دهند.
لیکوپن ماده مهمی اســت که در گوجه فرنگی، فلفل 
قرمز و هندوانه یافت می شــود و رنگ قرمز آنها را 

می سازد. 
دریافت این ماده به طور منظم و مستمر، خطر ابتلا به 
سرطان  پستان، بیماری های قلبی و بیماری های ریوی 

را کاهش می دهد.

بدن ما چگونه کالری می سوزاند؟ 

طرح : بیتا هوشنگی
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گروه گزارش  //  بررسی شاخص های زیست 
محیطی فاضلاب ورودی به دریا نشان دهنده 
بهبود کیفیت نسبت به سال گذشته است اما 
در برخی از شاخص ها دچار نوسان است و با 

شرایط مطلوب فاصله دارد.
تخلیه پساب فاضلاب شهری در دریاها موضوعی 
است که اغلب شــهرها و مناطق مستقر در پهنه 
ســاحلی با آن روبرو هستند. استان هرمزگان نیز 
از این قاعده مســتثنی نیست و فاضلاب خود را 
از طریق دریا دفع می کند.در شــهر بندرعباس از 
خورها برای تخلیه پساب فاضلاب نقاط مختلف 
شهر به دریا استفاده می شود. این انتقال پساب طی 
ســالیان گذشته انتقادات زیادی را توسط مردم به 
همراه داشته اســت. انتشار بوی نامطبوع در کنار 
خــور و ورود فاضلاب با شــاخص هایی دور از 
شاخص های استاندارد کیفیت ورود پساب به دریا 
از جمله این مشکلات است. مسئولان طی سالیان 
گذشته وعده های زیادی را برای ساماندهی خورها 
و تصفیه پســاب فاضلاب برای رسیدن به شرایط 
مطلوب را داده بودند که اغلب آن ها بی ثمر مانده 
بود.طرح ساماندهی پساب فاضلاب بندرعباس که 
به عنوان یک مشــکل و چالش بزرگ مردم شهر 
بندرعباس تبدیل شده بود، پس از اینکه بیش از 
سه سال در مدل و فرایندهای مختلف بررسی شد، 
در ســال ۱۳۹۴ برای اجرا توسط آب و فاضلاب 
استان هرمزگان به پیمانکار واگذار شد. مقرر شده 
بود که این پروژه در سال ۱۳۹۶ یعنی ۲ سال پس 
از اجرا به اتمام برسد که پس از عدم انجام تعهدات 

پیمانکار، این پروژه به سرانجام نرسید.
فریدون همتی اســتاندار وقــت هرمزگان در این 
خصوص گفت: علی رغم ناکارآمدی پیمانکار ۲ 
سال دیگر به او برای اتمام پروژه وقت داده شد اما 
شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان نتوانست 
پروژه ساماندهی پساب فاضلاب شهر بندرعباس 
را به اتمام برساند.وی ادامه داد: پس از همفکری 
با دستگاه قضائی و سازمان حفاظت محیط زیست 

اســتان هرمزگان، موفق به کنار گذاشتن پیمانکار 
بدون وارد شــدن به دعوای حقوقی شدیم و یک 
شــرکت دیگر تحت عنوان شــرکت زیرساخت 
را جایگزین کردیم.شــهروز شجاعی مدیر عامل 
شــرکت توسعه زیرســاخت نیز چند ماه پس از 
اینکه به عنوان متولی ساماندهی پساب فاضلاب 
بندرعباس انتخاب شد، اعلام کرد که پس از یک 
دوره ۱۰ ساله، کیفیت پساب ورودی به دریا به حد 
استاندارد رسید و مدعی شد که سازمان حفاظت 
محیط زیست این موضوع را تائید کرده است که 
این ادعا پس از یک روز، از سوی رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست استان هرمزگان تکذیب شد.
حبیب مسیحی رئیس ســازمان حفاظت محیط 
زیست استان هرمزگان در یک گفتگوی رسانه ای 
اظهار کرده بود که پایش مداوم پســاب خروجی 
تصفیه خانه بندرعبــاس ادامه دارد و هنوز میزان 

آلایندگی آن به حد استاندارد نرسیده است.
وی با ذکر این نکته که به هیچ عنوان نمی توان گفت 
که پساب فاضلابی که هم اکنون به دریا در سواحل 
بندرعباس وارد می شود محیط زیست دریایی را 
تهدید نکرده و آلاینده خلیج فارس نیســت، ابراز 
داشت: ادعای رسیدن آلایندگی به حد استاندارد 
و انتســاب آن به گواهی اداره کل حفاظت محیط 
زیست صحت ندارد.پس از مطرح شدن ادعاهای 
متناقض از سوی نهادهای متولی، این سوال برای 
مردم شــهر بندرعباس مطرح می شود که آیا پس 
از گذشت بیش از ۱۰ سال، پساب فاضلاب شهر 
بندرعباس ساماندهی شده است؟ و دلیل اظهارات 

متناقض مسئولین امر در چیست؟
  شــاخص COD تصفیه خانــه فاضلاب 

بندرعباس در حال نوسان است
حبیب مسیحی رئیس سازمان حفاظت و محیط 
زیست اســتان هرمزگان در خصوص کاهش یا 
افزایش کیفیت پساب ورودی شهر بندرعباس به 
دریا، اظهار کرد: نتایج نمونه برداری های مســتمر 
و مکرر سازمان حفاظت محیط زیست از پساب 

ورودی به دریا، نشان دهنده نواسان های زیادی در 
میزان کیفیت این پســاب است و به صورت دقیق 
نمی توان در خصــوص افزایش یا کاهش کیفیت 

پساب اظهار نظر کرد.
وی ابراز داشــت: بر اساس استانداردهای تخلیه 
فاضلاب و پســاب به دریا که توســط سازمان 

حفاظت محیط زیســت کشــور ابلاغ شده است، 
هنوز تا رسیدن به شرایط استاندارد زیست محیطی 
فاصله داریم.رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
استان هرمزگان بیان داشت: اگر بخواهیم شاخص 
Cod که بیانگر کیفیت اســت را با ســال های 
گذشته و یا سال گذشته مقایسه کنیم، شاهد کاهش 
Cod خواهیم بود که این کاهش به معنی افزایش 
کیفیت است اما هنوز به شرایط مطلوب نرسیده ایم.
مســیحی با ذکر این نکته که شاخص استاندارد 
Cod ورود آب به دریا بین ۱۰۰ تا ۱۲۰ باشد، 
ادامه داد: Cod فاضلاب ورودی به دریا در سال 
گذشته حدود ۳۰۰ بود که در حال حاضر بین ۱۰۰ 
تا ۱۵۰ در حال نوســان است. یکی از مهم ترین 
موضوعاتی که باید در مدیریت پساب به آن توجه 

داشت، ثابت بودن کیفیت است.
وی با ذکر این نکته که راه کاری که در حال حاضر 
برای کاهش Cod استفاده می شود مقطعی است، 
خاطرنشــان کرد: بر اساس ارزیابی هایی که هفته 
گذشته انجام شده است؛ در شاخص Cod، ارقام 

و اعداد ۱۱۰، ۱۲۰ و ۱۵۰ ثبت شده است.
رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت استان 
هرمزگان تصریح کرد: جمعیت شهر بندرعباس در 
حال افزایش اســت است و باید به سمتی حرکت 
کنیم که بتوانیم شــاخص Cod ورود پســاب 
به دریا را در مقداری ثابت حفظ کنیم. شــرکت 
پیمانکار قبلی نیز توانسته بود به صورت مقطعی، 
اقدام به کاهش شاخص Cod کند اما برای تداوم 

آن دچار مشکل شد.
مســیحی با ذکر ایــن نکته که مهم ترین مســاله 

در فرایند تصفیه فاضلاب »لجن زدایی« اســت، 
خاطرنشــان کرد: اصل بر این است که لجن ها از 
آب جدا، خشک و سپس تجزیه شود تا در مواقع 
بارندگی و سیل آلودگی ایجاد نشود. نکته مهم این 

است که لجن ها هضم و تصفیه شود.
 ورود فاضــلاب غیر اســتاندارد به دریا 

موجب ورود مواد آلاینده به زنجیره غذایی 
مردم و مرگ آبزی ها می شود

رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت استان 
هرمزگان در خصوص آسیب های ورود فاضلاب 
با شــاخص Cod فعلی به دریا، بیان داشــت: 
بررسی و دقیق این موضوع نیازمند انجام تحقیقات 
و مقطعی و بلند مدت اســت؛ چرا که بسیاری از 
اثرات زیست دریایی و تأثیر آن بر محیط زیست 
به خصوص محیط دریایی در حال حاضر نامعلوم 

است و در دراز مدت مشخص خواهد شد.
مسیحی با اشاره به آسیب های ورود فاضلاب به 
دریا به حوزه های گردشــگری و صیادی، افزود: 
ورود مــواد آلاینده به زنجیره غذایی مردم، از بین 
رفتن برخی گونه های نایاب آبزی، افزایش و رشد 
بیش از حد جلبک ها، مهاجرت برخی از آبزیان، 
مرگ گونه هــای خرچنگ ها و پرندگان از جمله 
آســیب های ورود فاضلاب غیر استاندارد به دریا 
اســت. وی با ذکر این نکته که حفاظت از محیط 
زیست، اصلی غیر قابل تردید در توسعه است که 
باید به آن توجه کرد، خاطرنشان کرد: واحدهای 
تولید فاضلاب و پســاب باید قبل از بهره برداری 
پروژه خــود، تمام اثرات مثبت و منفی زیســت 
محیطی طرح را در نظر بگیرند و از تکنولوژی های 
مناسب و کارآمد در حذف آلاینده های موجود در 
فاضلاب تولیدی استفاده کنند تا دریا و موجوداتی 

که در آن زندگی می کنند دچار خسارت نشوند.
 هیچ نقطه ای از ســاحل شهر بندرعباس 

برای شنا کردن مناسب نیست

رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت استان 
هرمزگان بیان داشت: با توجه به اینکه از آب های 
ساحلی و شناگاه های طبیعی به منظور تفریحات 
آبی و شنا استفاده می شود، کنترل و پایش کیفیت 

آب سواحل به صورت مستمر انجام می شود.
مسیحی با ذکر این نکته که آنالیز آزمایشگاهی آب 
ســواحل و شناگاه ها به تنهایی برای تعیین میزان 
خطرات، آلودگی و گســتردگی آن کافی نیست، 
تصریح کرد: با توجه به دســتورالعمل بازرسی و 
»طرح های سالم ســازی« که توسط دفتر بررسی 
آلودگی های دریایی سازمان حفاظت محیط زیست 
کشور و مرکز سلامت محیط کار وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی تهیه شده است، برای 

بهره برداری شنا در سواحل علاوه بر سلامت آب 
دریا چندین شــاخص مهم دیگر باید مورد توجه 

قرار گیرد تا سلامت استفاده کنندگان تأمین شود.
وی با بیان اینکه این شــاخص ها زیرساخت های 
موجود در ســواحل را بررسی می کند، ادامه داد: 
پایش و نظارت بر سواحل و طرح های سالم سازی 
دریا بر مبنای چک لیســتی که در دستورالعمل 
ابلاغی اعلام شده است انجام می شود و وضعیت 
سلامت ســاحل جهت شــنا برای عموم اعلام 
می شود. رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست 
اســتان هرمزگان با ذکر این نکته که هیچ نقطه ای 
از ساحل شهر بندرعباس برای شنا کردن مناسب 
نیست، افزود: با عنایت به پایش ها و بررسی های 
انجام شــده و ارزیابی ریسک هر منطقه در شهر 
بندرعباس هیچ یک از هشت ایستگاه شناگاهی 

شرایط استاندارد را برای شنا کردن ندارند.
  بوی فاضلاب درون خورها کمتر شــده 
است / با چالش های بهداشتی روبرو هستیم

رهبر امامدادی یکی از ســاکنین کنار خور سطح 
شــهر بندرعباس نیز در گفتگو با خبرنگار مهر، 
اظهار کرد: در حال حاضر بوی فاضلاب موجود 
در خورها نسبت به سال گذشته کاهش پیدا کرده 

اســت.وی عنوان کرد: در سال های گذشته بوی 
نامطبوع فاضلاب، بســیاری از مردم را ناراحت 
می کرد اما در حال حاضر با کاهش نسبی دما، این 

بوی نامطبوع بسیار کاهش پیدا کرده است.
این شــهروند بندرعباس بیان داشت: قبلًا اگر با 
ماشــین از کنار خور عبــور می کردیم حتماً باید 
شیشه را بالا می کشــیدیم اما اکنون شرایط بهتر 

شده است.
امامدادی در پایان گفت: هنوز تا رسیدن به وضعیت 
استاندارد بهداشــتی فاصله داریم و ما که در کنار 
خور زندگی می کینم با چالش های بهداشتی در این 
زمینه روبرو هســتیم که امیدوارم بر اساس وعده 

مسئولین هر چه زودتر این موضوع حل شود.
  نیاز به احداث تصفیه خانه جدید فاضلاب

شــهروز شــجاعی مدیرعامل شــرکت توسعه 
زیرساخت بندرعباس اظهار کرد: کاهش شاخص 
Cod فاضلاب ورودی به دریا مشهود است و 

دادستان مرکز استان هرمزگان نیز از این موضوع 
آگاه است.وی با ذکر این نکته که سازمان محیط 
زیست، یک آزمایشــگاه را برای بررسی کیفیت 
پساب به عنوان مرجع معرفی کرده بود، عنوان کرد: 
بر اســاس گزارش این آزمایشگاه کیفیت پساب 

ورودی به دریا بهبود پیدا کرده است.
مدیرعامل شــرکت توسعه زیرساخت بندرعباس 
بیان داشت: ســازمان محیط زیست طی نامه ای 
کتبی در سال گذشته شــاخص Cod را ۳۵۶ 
معرفی کرده بود اما در حال حاضر این شــاخص 

بین ۱۰۰ تا ۱۴۰ در حال نوسان است.
شجاعی خاطرنشــان کرد: تصفیه خانه فاضلاب 
بندرعباس مانند یک انســان مسن است و دارای 
ظرفیتی محدود اســت. اگر بخواهیم روند بهبود 
کیفیت فاضلاب ورودی به دریا جهش داشته باشد 

باید تصفیه خانه جدیدی احداث شود.
وی ابراز داشت: طی جلسه ای که چند روز گذشته 
با حضور دادستان بندرعباس برگزار شد، سازمان 
حفاظت محیط زیست اعلام کرد پساب ورودی به 
دریا به شاخص های استاندارد نزدیک شده است و 
در برخی مواقع از شاخص های استاندارد هم بهتر 

می شود اما در حال نوسان است./ مهر 

کیفیت ورودفاضلاب بندرعباس به دریا ،در حال نوسان

گروه گزارش //  پروژه پردیس دانشگاه پارک 
علم و فناوری هرمزگان سال های متمادی به 
حال خود رها شده و سرنوشت پرپیج و خمی 

را سپری کرده است.
 بنگاه های اقتصادی از ارکان مهم توسعه و تحول 
در عرصه اقتصادی به شمار می روند. با توجه به 
شرایط و زیرساخت های مناسب استان هرمزگان 
مانند نیروی کار تحصیل کرده و وجود دانشگاه ها 
و مراکز آموزش عالی بستر خوبی برای فعالیت این 
شرکت ها فراهم شده است.با توجه به اینکه بیکاری 
به خصوص در قشر تحصیل کرده به یک دغدغه 
مهم تبدیل شده است شرکت های دانش بنیان از 
ظرفیت غنی توســعه و اشتغال زایی برخوردارند.
شــرکت های دانش بنیان با توجه به ظرفیت های 
خود و آمیختگی و انتقال دانش و پژوهش به کسب 
و کارهای محلی و تولیدی باعث ارتقا و عمومی 
کردن دانش فنی در جامعه می شوند.پارک علم و 
فناوری هرمزگان از سال ۱۳۹۰ کار خود را آغاز 
کرده است اما پروژه پردیس دانشگاه آن طور که 

رویت می شود به حال خود رها شده است.
  پروژه پردیس دانشــگاه پــارک علم و 
فناوری هرمزگان به حال خود رها شده است

زمین این پروژه به وســعت ۵ هکتار در شــوره 
زارهای اطراف دانشگاه هرمزگان قرار دارد که تنها 
چندین دیوار بتنی و اسکلتی از یک ساختمان در 
آن مشاهده می شود.پارک علم و فناوری هرمزگان 
با تکیه بر ســند توسعه و پیشرفت فیزیکی پروژه 

می توانست تا سقف ۱۵ هکتار زمین را در اختیار 
بگیرد.بر روی قســمتی از دیواره های بتنی نوشته 
شده اســت »پارک علم و فناوری هرمزگان« که 
تنها راه تشخیص پروژه همین دیوار نوشته است.
ســال های متمادی پروژه پردیس دانشگاه پارک 
علم و فناوری هرمزگان به حال خود رها شــده 
و این موضوع با بیان عملکردهای مدیر پســند و 
سکوت خبری به دســت فراموشی سپرده است.
کمبود فضای فیزیکی کارگاهی برای شرکت های 
دانش بنیان کاملا مشهود اســت و برج شیک و 
پــر زرق و برق پارک علــم و فناوری هرمزگان 
جوابگوی نیازها نیست.با مراجعه به سایت پارک 
علم و فناوری هرمزگان مشاهده خواهید کرد زمان 
بهره برداری از این پروژه ســال ۱۴۰۰ ذکر شده 
است، اما بهره برداری از کدام پروژه؟ اینجا چیزی 
جز اسکلت ساختمان و یا دیواره های بتنی وجود 

ندارد.
 جابجایی محل پروژه پردیس دانشــگاه 

پارک علم و فناوری
علی فتی رئیس پــارک علم و فناوری هرمزگان 
اظهار داشت: محل پروژه مذکور از لحاظ دسترسی 

و زیرساخت ها مناسب اهداف آن نیست.
 در بازه زمانی ۱۳۹۷ الی ۱۳۹۸ به دستور 
وزیر علوم وقت مقرر شــد اجــرای پروژه 

در زمین مذکور متوقف شــده و دانشــگاه 
هرمزگان در سایت خود زمینی را برای این 

پروژه جانمایی کند
وی افزود: پردیس دانشگاه پارک علم و فناوری 
قرار بوده پذیرای دانشجویان و دانشگاهیان باشد، 
در بازه زمانی ۱۳۹۷ الی ۱۳۹۸ به دســتور وزیر 
علوم وقت مقرر شد اجرای پروژه در زمین مذکور 
متوقف شــده و دانشگاه هرمزگان در سایت خود 
زمینی را برای این پروژه جانمایی کند.رئیس پارک 
علم و فناوری هرمزگان تصریح کرد: این دستور 
موجب صرفــه جویی در هزینــه ها و همچنین 
دسترسی بهتر دانشجویان و اساتید به این مرکز بود.
فتی با اشاره به سازه موجود در زمین پیشین پروژه، 
بیان داشــت: طی رایزنی هایی که با وزارت راه و 
شهرســازی انجام داده ایم، مقرر شد این سازه به 
وزارت راه واگذار و به ازای هزینه کرد، هزینه آن 

به پارک علم و فناوری هرمزگان پرداخت شود.
 ۴۲ هکتار به پــارک علم و فناوری واگذار 

شده است
وی اظهار داشت: در ســایت دانشگاه هرمزگان 
۴۲ هکتار به پارک علم و فناوری واگذار شــده 
که جانمایی مناســبی در خصوص واگذاری این 
زمین ها صورت گرفته اســت. علــی فتی ادامه 
داد: این واگذاری با حفظ اســتقلال پارک علم و 

فناوری هرمزگان خواهد بود و می توان گفت که در 
سال های آینده به طور کامل از دانشگاه هرمزگان 

جدا خواهد شد.
به گزارش بازار، وی با اشــاره به اینکه دانشگاه 
هرمزگان انشعاب آب و برق را به صورت موقت 
در اختیار این پروژه قرار داده است، اظهار داشت: 
طی تفاهم نامه ای شــرکت هایی که در این سایت 
مستقر خواهند شد می توانند از ظرفیت کتابخانه، 
آزمایشــگاه و کارگاه های دانشگاه هرمزگان نیز 
استفاده کنند.رئیس پارک علم و فناوری هرمزگان 
در پایان با بیان اینکه استفاده از ظرفیت دانشگاه 
هرمزگان این پروژه را ۱۵ سال جلو انداخته است، 
گفت: زمین ها در ســایت پردیس دانشگاه قطعه 
بندی شده و شرکت های واجد شرایط می توانند 

جهت واگذاری اقدام کنند.
می توان گفت با توجه به اظهارات فتی رئیس پارک 
علم و فناوری هرمزگان برای پردیس دانشــگاه 
پارک علــم و فناوری اتفاقات خوبی رقم خورده 
است، چرا که مساحت بیشــتری را با جابجایی 
پروژه به دانشــگاه هرمزگان در اختیار گرفته اند.
استفاده از ظرفیت های دانشگاه هرمزگان نیز مزید 
بر علت است. امید اســت با توجه به لزوم ایجاد 
فضای مناسب برای شــرکت های دانش بنیان و 
همچنین تحقیقات و نوآوری دانشجویان تکمیل 

این پروژه تسریع شود.

گروه گزارش // کارمندان یکی از اقشــاری هستند که همه روزه 
صبح زود از خانه خارج می شــوند و رهســپار محیط کاریشان 
می شوند، برخی از کارمندان برای اینکه گرفتار ترافیک صبحگاهی 

نشوند ترجیج می هند صبحانه شان را در اداره صرف کنند. 
 صبحانه خوردن کارمندان امری طبیعی است تا آنها با انرژی بیشتر 
به امورات هموطنان بپردازنــد، اما در این میان مدیران ادارات با 
وجود اینکه کمی دیرتر از کارکنان خودشــان را به محل کارشان 
می رسانند صبحانه را در محل کارشان می خورند، اما در این میان 
خرید مواد غذایی صبحانه برخلاف کارکنان که از هزینه شخصی 
پرداخت می شــود برای مدیران این امر اســتثنا دارد و مسئول 
دفتر مدیران با در اختیار داشــتن بودجه ای به نام تنخواه هزینه 
صبحانه مدیران را تامین می کنند.در گذشته به این شکل بود که 
ادارات ناهار کارکنان دولتی را تدارک می دادند، اما از زمان دولت 
محمود احمدی نژاد این اقدام حذف شد و هزینه غذای کارکنان به 
کارمندان پرداخت می شد، اما دولتمردان قانونی برای حذف غذای 
مدیران در نظر نگرفتند و مدیران علاوه بر اینکه هزینه غذای خود 
را دریافــت می کردند از نعمت تامین صبحانه و غذا در ادارات با 

هزینه بیت المال نیز برخوردار هستند.
در این گزارش نگاهی به هزینه بــالای صبحانه خوری مدیران 

انداخته ایم که در ادامه می خوانید:
 نان و پنیر ۱00 هزار تومان

گاها مدیران جلســات صبحگاهی با برخی از مهمانان خارج از 
اداره دارند و یا مقامات بالا دستی از اداره بازدید دارند که هزینه 
تامین مواد غذایی بیشتر از این رقم ها خواهد شد و حتی چند نوع 
غذا فراهم می شود که برای یک صبحانه چند میلیون خرج دارد.

بهتریــن منبع اخبــار در تامین هزینه صبحانه خــوری مدیران 

آبدارچیان هســتند، یکی از آبدارچیان یــک نهاد دولتی در این 
خصوص به خبرنگار پرســون گفت: کمتریــن هزینه یک وعده 
صبحانه برای مدیر اداره صد هزار تومان این روزها اســت، برای 
نمونه پنیر با مارک لیقوان کیلویی صد هزار تومان است که اگر نیم 
کیلو تامین شود ۵۰ هزار تومان و نان و گردو نیز به هزینه صبحانه 
اضافه شــود کمتر از صد هزار تومان آب نخواهد خورد.او ادامه 
داد: موضوع تنها این نیست که مدیران صبحانه بخورند بلکه برای 
کارکنان دفتر مدیران نیز که ۳تا۵ نفر هستند نیز باید خریداری شود 

که هزینه آن اضافه خواهد شد.
این آبدارچی خاطرنشان کرد: گاها مدیران جلسات صبحگاهی با 
برخی از مهمانان خارج از اداره دارند و یا مقامات بالا دســتی از 
اداره بازدید دارند که هزینه تامین مواد غذایی بیشتر از این رقم ها 
خواهد شــد و حتی چند نوع غذا فراهم می شــود که برای یک 

صبحانه چند میلیون خرج دارد.
 هزینه دمنوش و شیر برای مدیران

در برخی از ادارت اگر صبحانه خوری برای مدیران وجود نداشته 
باشــد قطعا مدیران طلب میان وعده می کنند، برای نمونه حسین 
یکی از کارکنان دفتر یکی از مدیران جنوب پایتخت در این باره 
گفت: برخی از مدیران در ساعت مشخصی طلب شیر، آب میوه 
طبی، دمنوش، میوه و... می کنند کــه هزینه آن از بودجه دولتی 
است.او ادامه داد: در اداره ای که بنده مشغول به کار هستم رئیس 
اداره تا دیر وقت حضور دارد و ناهار برای مدیر باید فراهم شود، به 
همین منظور در حوزه ریاست این اداره فردی استخدام شده است 
که غذای کارکنان و مدیر حوزه ریاســت را فراهم می کند، گرچه 
مدیر و کارکنان حوزه ریاست هزینه غذا را دریافت می کنند، اما 

رسم بر این شده تا غذای رئیس فراهم شود.

 انتظار از دولت رئیسی برای حذف صبحانه خوری مدیران
چندسالی است که با هدف اسراف نشدن مواد غذایی، صرف نهار 
با هزینه بیت المال برای کارکنان دولت و نهادهای عمومی  ممنوع 
شده است و به جای غذا هزینه آن ماهیانه همراه با حقوق کارکنان 
پرداخت می شود تا کارکنان با سلیقه خود و صرفه جویی بتوانند 
نهار خودشــان را تامین کنند، امــا قانونی برای صبحانه خوردن 
مدیران ارشد نهادهای دولتی و عمومی  وجود ندارد و این مدیران 
ارشــد تمایل دارند صبحانه شان را از جیب بیت المال در محیط 
کارشان صرف کنند. تنها اگر در نظر بگیریم در کشور ۵ هزار مدیر 
ارشد شامل؛وزیر، استاندار، مدیر کل، فرماندار، شهردار و... وجود 
داشته باشد و اگر برای صبحانه خوری هر یک از آنها در روز ۵۰ 
هزار تومان از بیت المال خرج شــود روزانه معادل ۲۵۰ میلیون 
تومان هزینه روی دست دولت و ملت خواهد گذاشت که جا دارد 
دولتمردان و نمایندگان مجلس به این موضوع رسیدگی کنند، چرا 
که با یک حساب و کتاب ساده ۲۵۰ میلیون تومان روزانه بودجه 
قابل توجهی رقم خواهد خــورد که می توان در عمران و آبادی 

مناطق محروم گام های بلند برداشت.
به گزارش پرســون، این روزها با روی کار آمدن دولت مردمی 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی مردم انتظار دارند این سفرهای رنگین 
برخی از مدیران برچیده شود و مسئولان نیز همانند مردم عادی 
رفتار کنند، البته عده ای معتقدند مدیر یک اداره نباید دغدغه تهیه 
مواد غذایی داشــته باشد و باید وقت و فکرش را صرف امورات 
اداره برای سرعت بخشیدن به خدمت به مردم کند؛ اما برخی دیگر 
معتقدند در این شــرایط سخت اقتصادی حاکم بر جامعه مدیران 
ارشــد نیز باید خرید روزمره نه تنها خانه اش بلکه مواد غذایی 
شخصی در اداره را نیز خود فراهم کند تا در جریان روند اقتصادی 
قرار گیرد و با این درک می توانند روند سرعت بخشیدن خدمت 
به هموطنان را افزایش دهند، حرف آخر این است که دولتمردان 
باید مراقب حیف و میل شدن بودجه کشور که متعلق به تک تک 

ایرانیان است باشند.

سرنوشت پر پیچ و خم پروژه پردیس دانشگاه پارک علم و فناوری هرمزگان

گزارشی از تامین تغذیه مدیران ادارات دولتی ؛

اجرای طرح اکو موزه بافت تاریخی لافتسفره پهن صبحانه خوری با پول بیت المال 
گروه خبر // معــاون میراث فرهنگی اداره کل 
صنایع دستی  و  گردشــگری  میراث فرهنگی، 
هرمزگان گفت: »طــرح اکو موزه بافت تاریخی 

لافت اجرایی می شود.«
به گزارش خبرنگار دریا ، عباس نوروزی بابیان این 
مطلب گفت: »در بازدید مدیرکل دفتر امور پایگاه های 
ملی و جهانــی از پایگاه بافت تاریخی لافت اعتبار 
لازم بــرای راه اندازی دفتر پایــگاه بافت تاریخی، 

ادامه مرمت بادگیرها و همچنین کف ســازی بافت 
تاریخی بررسی شد.«معاون میراث فرهنگی، اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان 
افزود: »در این بازدید بر راه اندازی شورای راهبردی 
بافت تاریخی با همــکاری اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان، منطقه آزاد قشم و 
شورای اسلامی شهر لافت تأکید شد.« او با اشاره به 
اینکه از سیاست های کلی این اداره کل راه اندازی اکو 

موزه در بافت تاریخی است، افزود: »طرح اکو موزه 
بافت تاریخی لافت مصوب شــده که پیگیری های 
لازم جهت تخصیص اعتبار مشــترک با منطقه آزاد 
قشم در حال انجام است.«بندر لافت )بندر بادگیرها( 
با جاذبه های تاریخی و گردشگری تاریخی و طبیعی 
از بافت های ارزشمند جنوب کشور است که در سال 
۱۳۸۵ به شماره ۱۶۳۱۵ در فهرست آثار ملی کشور 

به ثبت رسیده است. 

روابط عمومی اداره کل بیمه سلامت هرمزگان


